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KSO Yönetim Kurulu Ayhan Zeytinoğlu sanayiciler 
açısından üretmek kadar afetlere hazırlanmanın da 
önem taşıdığına dikkat çekti. Başta deprem olmak 

üzere afetlerin Türkiye açısından bir gerçeklik olduğunun 
altını çizen Ayhan Zeytinoğlu, iklim değişikliğinden sonra 
Türkiye ve dünyada acı örnekleri görülen sel, fırtına gibi 
afetlere de hazırlanmanın gerekli olduğuna dikkat çekti. 

Sanayileşme sürecinde altyapılı alanların oluşturulma-
sının ve yüksek teknolojide fabrika binaları yapımının ön-
celikli koruyucu etkilerine dikkat çeken Ayhan Zeytinoğlu, 
üretim sürerken afetlerin olası etkilerine hazırlanmak için 
sürekli olarak önlem alınması ve alınan önlemlerin kontrol 
edilmesi gerektiğine vurgu yaptı. 

Ayhan Zeytinoğlu şöyle konuştu: 
“99 Gölcük depreminin acıları aradan geçen 24 yıla 

rağmen hala tazeyken, bu yıl Kahramanmaraş merkezli ve 
çok büyük bir coğrafyayı etkileyen şiddetli depremler ya-
şadık. Bu depremlerde hayatlarına kaybedenlere Allahtan 
rahmet, yakınlarına baş sağlığı diliyoruz. 

Oda olarak deprem başta olmak üzere doğal afetler 
konusunda üyelerimizi bilinçlendirmek ve farkındalıklarını 
arttırmak için bazı projeler ve çalışmalar yürütüyoruz. 

1989 yılında APELL Projesi olarak isimlendirilen ka-
palı çevrim telsiz sistemini başlattı. Halen devam eden 
telsiz sistemi projemizde, ağda bulunan ilgili kurumlar ve 
firmalarımız herhangi bir endüstriyel kaza veya afet anında 
birbirleriyle kesintisiz haberleşebiliyor. Bu projemizi revize 
ederek ağı genişletmek için AFAD, ASELSAN, KBB İtfaiye 
Müdürlüğü ile işbirliği başlattık. 

2005 yılında deprem sonrasında, artan engelli sayı-
sının farkındalığıyla Bizimköy Engelliler Üretim Merkezi 
Projesi’ne ağırlık verdik. Şu an 135 engelli vatandaşımızı 
istihdam ediyoruz.

Doğal afetlere ilave olarak özellikle kimyasal bulundu-
ran firmaları ilgilendiren SEVESO Direktifi yakından takip 
ettiğimiz ve adımlar attığımız bir diğer konu. Firmalarımızın 
bu sürece eğitimlerle hazırlanmalarına olanak verilmesi 
için AFAD ile ücretsiz eğitimler veriyoruz.

2018 yılından bu yana KSO Proses Emniyeti Sempoz-
yumu ve Sergisi’ni düzenliyoruz. Bakanlıklar, üniversiteler, 
ilgili STK’lar ve kurum kuruşların desteği ve geniş bir katı-
lım ile / 12-13 Eylül 2023 tarihinde KBB Kongre Merkezinde 
dördüncüsünü düzenledik. Bu yılki ana temamızı da “Sanayi 
Depreme, Diğer Doğal Afetlere ve Büyük Endüstriyel Kaza 
Risklerine Ne Kadar Hazır?” olarak belirledik.

2019 yılında KOÜ ile “Sanayide Güvenli Yaşam ve İş 

Sürdürülebilirliği Eğitimleri” seferberliği başlattık. KSO Afet 
Komisyonu’nu kurduk. İtfaiye bulunmayan OSB’lerde itfaiye 
teşkilatlarının kurulması, KBB İtfaiye Daire Başkanlığı tara-
fından hazırlanan itfaiye müdahale destek sistemi yazılımı-
nın yaygınlaştırılmasını sağladık.

BÜYÜME ORANI
Makro ekonomik gelişmeler hakkında değerlendirme-

lerde bulunan Ayhan Zeytinoğlu şöyle konuştu:
“2023 Yılı II. çeyrek büyüme oranı yüzde 3,8 olarak net-

leşti. Deprem etkisinin devam ettiği dönemde yüzde 3,8’lik 
büyüme beklentilerin üzerinde.

Dış talep ve sanayide ivme kaybı olurken, büyümede 
tüketim katkısının dikkat çektiğini görüyoruz. En yüksek 
katkı hane halkı tüketiminden geldi. Harcamalardan ziyade 
üretim ve yatırımların katkısını önemsiyoruz.

İhracat büyümeye negatif etki ederken, ithalatın da 
yükseldiğini görüyoruz. İkinci çeyrekte ihracat artış hızında 
yavaşlamalar olmuştu. En önemli ticaret partnerimiz 
Avrupa’daki yavaşlamanın da etkisi olduğunu düşünüyoruz. 
İthalatın da artmasıyla net dış ticaretin büyümeye katkısı 
negatif oldu.  Tabi arzumuz ihracatın büyümeye katkısının 
artması yönünde. Döviz kurunun da ihracatı destekleyecek 
seviyede olmasını önemsiyoruz.

Bu durumun, üretilebilme imkanı olan ürünlerin ülke-
mizde üretilmesini de yönlendirerek tüketim malları ithalat 
talebinde de yavaşlamayı sağlayacağını düşünüyoruz.

DIŞ TİCARET 
Ağustos ayında ihracat yüzde 1,6 artışla 21 milyar 619 

milyon dolar olarak gerçekleşti. En fazla ihracat yapılan ilk beş 
ülke yer alan Rusya aralık ayında 1 milyar 314 milyon dolar ile 
üçüncü sıradayken yaptırımlar nedeni ile ağustos ayında 846 
milyon dolar ile altıncı sıraya geriledi. 

Ağustosta ithalat yüzde 6,3 azalarak 30 milyar 494 milyon 
dolar olarak gerçekleşti. 

Yatırım malları ithalatı yüzde 19,9 artışla 4,5 milyar dolar, 
hammadde ithalatı yüzde 15,6 milyon dolar gerileyerek 21,8 
milyar dolar, tüketim malları ithalatı yüzde 44,1 artışla  4,1 
milyar dolar oldu.  

Döviz kurları ithalatın azalması için yeterli bir seviyede de-
ğil. Reel efektif döviz kuru endeksinin 52,50 olması bu durumu 
gösterdi. Bu arada dış ticaret açığının gerilemesi için, tüketim 
malları ithalatında daha dikkatli davranmak gerekli. Nitekim 
geçtiğimiz ağustosta 11,3 milyar dolar olan dış ticaret açığı bu 
ağustosta 8 milyar 875 milyon dolar olarak gerçekleşti.

““

Sanayiciler için üretmek kadar afetlere 
hazırlanmak da önemli 

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

[başkan’dan mektup ►
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CARİ AÇIK
Haziran ayında 56,5 milyar dolar olan yıllık cari açık 58,5 

milyar dolara yükseldi. Açıkta ana etken dış ticaret açığındaki 
artış ve turizm gelirlerinin de geçen yılın gerisinde kalması 
oldu. Dış ticaret açığı 9,3 milyar dolardan 10,4 milyar dolara 
çıkarken hizmet gelirleri 6,2 milyar dolardan 5,9 milyar dolara 
geriledi. Ağustos ayında dış ticaret açığındaki gerileme cari 
açığa yansıyacaktır. Turizm gelirlerinin de katkısıyla yıllık cari 
açıkta gerileme görebiliriz.

ENFASYON
Enflasyon verilerine baktığımızda ağustos ayında aylık 

TÜFE yüzde 9,09, yıllık TÜFE ise yüzde 58,94’e yükseldi. ÜFE 
ise aylık yüzde 5,89, yıllık ÜFE ise yüzde 49,41 olarak ger-
çekleşti. Bu gelişmeler döviz kurlarındaki artışın enflasyona 
etkilerinin devam ettiğini gösterdi. Yıllık TÜFE geçen aya göre 
11,11 puan, yıllık ÜFE 4,91 puan artış gösterdi. Eylül ayında 
da yükselişin, enflasyona yukarı yönlü yansımasının devam 
edebileceğini düşünüyoruz.

KAPASİTE VE ÜRETİM
Ağustos ayı kapasite kullanım oranı Türkiye ölçeğinde 

aylık bazda 0,6 puan, yıllık bazda 1 puan gerileyerek 1 puan, 
yıllık bazda 0,4 puan gerileyerek yıllık bazda yüzde 7,4 olarak 
gerçekleşti. Temmuzda imalat sanayi üretimi yüzde 1,4, ser-
maye malı imalatı yüzde 2,8, yüksek teknolojide ürün imalatı 
yüzde 18,6 gerilerken, orta yüksek teknolojide ürün imalatı 
yüzde 1 artış gösterdi. 

İŞSİZLİK
İşsizlik oranı  temmuzda bir önceki yılın aynı ayına göre 

0,8 puan, haziran ayına göre 0,2 puan gerileyerek yüzde 9,4 
olarak gerçekleşti. Haziran’dan temmuza çalışabilir nüfus 46 
bin kişi, toplam istihdam ise 318 bin kişi artışla 31 milyon 671 
bin kişiye ulaştı. 

BÜTÇE
Bütçe ağustosta 51 milyar 270 milyon TL fazla verdi. Gelir-

ler yüzde 100,7 artışla 613 milyar 956 milyon TL, Giderler yüz-
de 86,1 artışla 562 milyar 686 milyon TL oldu. Ocak-ağustos 
bütçe açığı ise 383,38 milyar TL olarak gerçekleşti. Bütçe açığı 
verilmemesinin faizlere de olumlu yansıyacağını biliyoruz. Bu 
durumda, sanayicilerin daha düşük maliyetle daha fazla kredi 
imkanına ulaşılabilecektir.

OVP HAKKINDA 
Bildiğiniz gibi 6 Eylül tarihinde 2024-2026 dönemini kap-

sayan Orta Vadeli Program açıklandı.
Program yedi öncelikli yapısal alan olarak; büyüme ve 

ticaret, beşeri sermaye ve istihdam, fiyat istikrarı ve finansal 
istikrar, kamu maliyesi, afet yönetimi, yeşil ve dijital dönüşüm, 
iş ve yatırım ortamı, başlıklarını içeriyor.

Yeni OVP’nin öngörülebilirliği destekleyen ve yapı-
sal adımları da içeren bir program olduğunu 
düşünüyoruz. 
Özellikle Güm-
rük Birliği’nin 
güncellenmesi-
ne yönelik AB kurum-
ları ve üye ülkeler 
nezdindeki çalışma-
ların yoğunlaştırıl-
masına ilişkin 
hedeflerle 
birlikte yeşil ve 
dijital dönü-

şüme odaklanılması çok kıymetli. İşgücü piyasasına yönelik 
yapısal reformların hayata geçirilmesinin öngörülmesini ve 
program boyunca istihdamın yıllık ortalama 909 bin kişi art-
masının hedeflenmesini olumlu buluyoruz. Bununla birlikte, 
uzun vadede ise işgücüne katılım oranının, AB ortalaması olan 
yüzde 75’lere kadar çıkması gerektiğini düşünüyoruz.  Bunun 
için de programda da yer verildiği gibi özellikle genç ve kadın 
istihdamının arttırılması için gerekli teşvik ve sosyal politika 
mekanizmalarının aktif olarak çalıştırılması ve bu yönde dü-
zenlemelerin hızla uygulamaya konulması önemli olacaktır.

Diğer taraftan programda yer alan lojistik altyapı ve de-
miryolu-liman bağlantılarının güçlendirilmesi ve bu kapsam-
da demiryolu akslarının oluşturulması ile birlikte Anadolu’da 
yer alan işletmelerin, İstanbul ve Avrupa’ya hızlı demiryolu 
yük taşımacılığı ile bağlanmasının İç Anadolu’daki sanayileş-
meye hız katacağına inanıyoruz. 

OVP’de bütçe çerçevesinde, kamu cari harcamalarında 
rasyonelleşme hedefi kapsamında daha düşük maliyetle daha 
fazla kredi imkânına ulaşabilmek için mali disiplinden taviz 
vermeden denk bütçenin sağlanması noktasında bu hedefle-
rin uygulanabilmesi önemli. 

Ayrıca gelir vergisi, kurumlar vergisi ve vergi usul kanunu 
gibi temel vergi kanunlarının adil bir vergi sistemi çerçevesin-
de güncellenmesi yönündeki düzenlemelerin hayata geçiril-
mesi hedefini de olumlu karşılıyoruz. Kurumlar vergisinin de 
Avrupa’da rekabet ettiğimiz diğer ülkelerle benzer oranlara 
çekilmesi gerektiğini düşünüyoruz.

Enflasyonla mücadele ve istikrara yönelik içerdiği adım-
larla birlikte ülkemizdeki yatırım ikli-
mini iyileştireceğine inanıyoruz.

2004-2005 yıllarında başar-
dığımız gibi başta AB ülkeleri 
olmak üzere tüm dünyadan 
yabancı sermaye yatırımları 
çekebileceğimiz çalışmala-
ra daha çok odaklanarak, 
OVP kapsamında planla-
nan hedeflerin kararlılıkla 
uygulamaya alınmasını 
bekliyoruz.

Fakat programda mut-
laka revizeler olacaktır. 
Kurun hareketleri ile 
ilgili tahminlerin biraz 
olması gerekenin al-
tında olduğunu ve bu 
tahminlerin yukarı 
yönlü revizesinin 
gerekeceğini 
düşünüyoruz. 

““
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Türk Dünyası İş Forumu, Türk 
Ticaret ve Sanayi Odaları Birliği 
tarafından, Türkiye Odalar ve 

Borsalar Birliği (TOBB) ev sahipliğinde 
İstanbul’da gerçekleştirildi. 

Forumda konuşan Türk Ticaret ve 
Sanayi Odaları Birliği Başkanı ve TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, fırsat 
buldukça üye ülkeleri ziyaret ettiği-
ni, hazırlanan vizyon belgelerinde, 
üretimi çeşitlendirmeyi ve özel sektörü 
öne çıkarmayı hedefleyen politika ve 
uygulamaları görmenin kendisini çok 
heyecanlandırdığını söyledi.

Doğal kaynaklara sahip olmanın, 
kalkınma için tek başına yeterli olma-
dığını vurgulayan Hisarcıklıoğlu, “Bizler 
de ekonomik yapımızı çeşitlendirmeli 
ve geliştirmeliyiz. Bunun için, sanayi ve 
ticarete yönelerek, girişimciliği güçlen-
dirmeliyiz. Ülkelerimizi, halklarımızı, 
daha zengin kılmanın tek yolu budur” 
dedi.

Hisarcıklıoğlu, bu süreçte ilk olarak, 
aradaki ticaret hacmini artırmak ve 
engelleri kaldırmak gerektiğine dikkat 
çekerek, “Ticarette önemli konulardan 
biri gümrük geçişleri. Bizim coğrafya-
mızda, kara gümrük kapılarının önemi 
çok büyük. Ticaret Bakanlığımızın onayı 
ve destekleri sayesinde TOBB olarak, 

bunları yenileme ve işletme konusunda, 
büyük tecrübemiz ve başarımız var. 
Yaptığımız projeler, Birleşmiş Milletler 
tarafından da başarı hikâyesi olarak ka-
bul edildi ve dünyaya örnek gösterildi.

Önem verdiğimiz bir diğer konu 
girişimcilik. Girişimciliği artırmak ve 
özel sektörü geliştirmek suretiyle, 2 
alanda küresel bir başarıya imza attık. 
Turizmde de son 30 yılda, büyük iler-
leme gösterdik. Dünyanın ilk 5 turizm 
destinasyonu arasına girdik. Yurtdışı 
müteahhitlik sektöründe, dünyada 2. 
sıraya yükseldik.

Türk Devletleri Teşkilatını oluşturan 
Azerbaycan, Kazakistan, Kırgızistan, 
Özbekistan ve Türkiye ile gözlemci üye-
ler KKTC, Macaristan ve Türkmenistan; 
yaklaşık 1,3 trilyon dolarlık ekonomik 
büyüklüğe, 856 milyar dolarlık dış tica-
ret hacmine ve 174 milyonluk nüfusa 
sahiptir” şeklinde konuştu.

Sadece bu rakamların bile, bir araya 
gelindiğinde, nasıl büyük bir küresel 
güce dönüşebileceklerini gösterdiğini 
belirten Hisarcıklıoğlu, “Bu gücü ha-
rekete geçirmek için, önce aramızdaki 
iktisadi entegrasyonu güçlendirmeliyiz. 
İkili serbest ticaret veya tercihli ticaret 
anlaşmalarını tamamlamalıyız. Bizim 
bakanlarımızdan ricamız önümüzü 

açmaları. Türkiye olarak, biz bunu 
Azerbaycan ve Özbekistan ile gerçek-
leştirdik. Hizmetler ticareti ve yatırım-
lar alanında serbest ticaret anlaşması 
çalışmalarının tamamlanması gerekir. 
Dijital Ekonomi alanındaki Ortaklık 
Anlaşması çalışmaları müzakerelerinin 
de kısa sürede somut bir anlaşmayla 
sonuçlanmasını bekliyoruz. Biz de önce, 
ülkelerimiz arasındaki ticari engelleri 
kaldırmalı, birbirimizle ticareti artırma-
lıyız” dedi.

Hisarcıklıoğlu şöyle devam etti: 
“sonuç olarak, AB benzeri bir bütünleş-
me başarı hikâyesini, biz de yazmalıyız. 
Kadın ve genç girişimcileri yönlen-
dirmeliyiz. Yatırımcıları ülkelerimize 
çekmek için, uluslararası standartta 
bir “Tahkim” imkânı sağlamalıyız. Biz 
Türkiye olarak, tahkim sistemini getir-
dikten sonra, yılda 1 milyar dolar olan 
FDI girişi, 10 milyar dolarları geçti. İşte 
bu vizyonla, sizlerle birlikte İstanbul’da, 
İslam İşbirliği Teşkilatı Tahkim Mer-
kezini kurduk. Hep birlikte buradan 
yararlanmalıyız. Hazar Denizi gibi, çok 
önemli bir geçiş noktasını, daha aktif ve 
daha az maliyetli şekilde kullanmalıyız. 
Trans-Hazar Doğalgaz boru hattının in-
şasına bir an önce başlamamız gerekli. 
Azerbaycan ile Türkmenistan arasın-

[güncel ►

Türk dünyasında AB benzeri bir 
bütünleşme başarı hikâyesini yazmalıyız”
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daki işbirliğinden oldukça memnunuz. 
Rusya Ukrayna savaşı da göstermiştir 
ki, Türkmenistan-Azerbaycan doğal-
gaz boru hattı daha da önemli hale 
gelmiştir. Türk Devletler Teşkilatını 
ve Birliğimizi, bu hedefe ulaşmamızı 
sağlayacak, stratejik önemde adımlar 
olarak görüyorum. Böylece, aramızdaki 
dayanışma daha da artacak ve yeni 
işbirliği imkânları gelişecektir. İnanıyo-
rum ki, el ele verirsek, hükümetlerimiz 
ve iş dünyası birlikte çalışırsa, yeni 
başarı hikâyelerini, Türk dünyası da 
yazacaktır”.

-Ticaret Bakanı Bolat
Ticaret Bakanı Ömer Bolat da Türk 

Devletleri Teşkilatı’nın (TDT) yeni kon-
jonktürde ortaya koyduğu vizyon, proje 
ve faaliyetlerle artık önemli bir güç 
merkezi haline geldiğini söyledi.

Bolat, yaşadıkları bu tecrübelerin, 
küresel sorunlarla baş etmede iş birlik-
lerinin önemini ortaya koyduğunu kay-
dederek, sözlerini şöyle sürdürdü: “Türk 
Devletleri Teşkilatı, bu konjonktürde 
ortaya koyduğu vizyon, projeler ve fa-
aliyetlerle artık önemli bir güç merkezi 
haline gelmiştir. Üyelerinin kaynakları, 
güçleri ve vizyonları ile dünyadaki 
gıda ve enerji krizleri ile baş etmede, 
jeostratejik konumlarıyla dünyanın en 
önemli lojistik kanalları üzerinde bulun-
ma noktasında artık Türk Devleti Teş-
kilatı kilit bir öneme sahiptir. Biz kardeş 
ülkeler bir arada ortaklık temelinde güç 
birliğimizi, iş birliğimizi, dayanışmamızı 
ve entegrasyonumuzu güçlendireceğiz 
ve artıracağız.”

Ticaret Bakanı Bolat, TDT olarak, 
170 milyonu aşan genç nüfus, 1,5 trilyon 
doları aşan milli gelir, 1,2 trilyona yakla-

şan toplam ticaret hacmi ile dünya 
ekonomisinde önemli bir güce sahip 
olduklarının altını çizdi.

Teşkilatın gözlemci üyeler dahil 
toplam ihracatının 2022’de 537 milyar 
doları aştığını dile getiren Bolat, şu 
değerlendirmelerde bulundu: “Teşkila-
tımıza üye ülkelerin 2022 yılında kendi 
aralarındaki ihracat toplamı ise yakla-
şık 33 milyar dolara yükselmiş olup üye 
ülkelerin dünyaya toplam ihracatlarının 
yüzde 6’sını oluşturmaktadır. Bölge 
ülkeleri arasındaki ticaretin gelişimini 
memnuniyetle karşılamakla bera-
ber, kesinlikle yeterli görmediğimizi 
belirtmek istiyoruz. Bu rakamları daha 
yükseklere çıkarma noktasında bakan 
arkadaşlarımızla bu sabah konuştuk, 
tartıştık. Teşkilat üyeleri arasındaki 
ihracatın toplam ihracatlarından aldığı 
payı 2030 yılına kadar en az yüzde 10’a 
yükseltme konusunda önemli bir hedef 
belirledik.”

- Diğer konuşmacılar
Türk Devletleri Teşkilatı Genel Sek-

reteri Büyükelçi Kubanychbek Omurali-
ev da ortak değerler ve kültürel bağlar 
sayesinde ülkeler arasındaki iş birliğini 
daha da ileriye taşıdıklarını aktararak, 
birlikte çalışmak ve iş birliği yapmak 
için fırsatları daha çok kovalamaları 
gerektiğini söyledi.

Türk devletlerinin artık önemli bir 
ekonomik blok oluşturduğunu ve gayri 
safi yurt içi hasıla büyüklüğünün 1,5 
trilyon dolara ulaştığını dile getiren 
Omuraliev, TDT’nin dış ticaretinin yüzde 
129 artışı yakaladığını, dünya ticaretin-
den aldığı payın yüzde 3 seviyesinde 
olduğunu ifade etti.

Omuraliev, Türk devletlerinin ara-

sındaki iş birliğini artırmasının önemi-
ne işaret ederek, “Ticaretin önündeki 
engellerin kaldırılması ve gümrük 
işlemlerinin kolaylaştırması konusun-
da adımlar atılmalıdır. TDT bu konuda 
çalışmalar yapmaktadır. Serbest ticaret 
konusunda da adımlar atılıyor.” ifadele-
rini kullandı.

 Üye devletlerin petrol ve doğal 
gaz gibi yer altı zenginliklerinin dışında 
farklı alanlarda gelir kaynağı elde et-
mesinin öneminden bahseden Omura-
liev, ülkeler arasında özellikle gümrük 
ve lojistik alanında ciddi potansiyel 
bulunduğunu söyledi.

Kırgızistan Ekonomi ve Ticaret 
Bakanı Daniiar Amangeldiev de bu iş 
forumlarının ülkeler arası ticaretin artı-
rılması noktasında çok önemli olduğu-
nu belirterek, bugün yeni ortak projeler 
hayata geçirmek için önemli bir fırsat 
yakaladıklarını vurguladı.

Amangeldiev, Kırgızistan’ın ülkeler 
arası ticaretin artırılması, özellik-
le transit ticaret noktasında verdiği 
sözlerin hepsini tuttuğunu kaydederek, 
ülkesinde yurt dışından gelen yatırım-
cılara yönelik sağlanan kolaylıklardan 
bahsetti.

KKTC Ekonomi ve Enerji Bakanı 
Olgun Amcaoğlu da Türk ülkelerinin 
ulaşmak istedikleri hedefleri ancak iş 
birliğiyle yakalayabileceklerini belir-
terek, “Bizlerin emekleriyle birlikte bu 
hedeflere en kısa zamanda ulaşılması 
dileğiyle.” diye konuştu.

Macaristan Dışişleri ve Dış Ticaret 
Bakanı Peter Szijjarto ise son yıllar-
da Avrupa’da ekonomik ve güvenlik 
alanlarında yaşanan sorunlardan 
bahsederek, Rusya-Ukrayna savaşının 
ekonomiye etkilerini anlattı. 

Türk dünyasında AB benzeri bir 
bütünleşme başarı hikâyesini yazmalıyız”
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KSO’nun koordinatörlüğünde 
4. kez gerçekleştirilen Proses 
Emniyeti sempozyumu Kocaeli 

Kongre Merkezinde yapıldı. 
Sempozyuma; Vali Yardımcısı 

İsmail Gültekin, KSO Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin Tuğrul, KOÜ Rektör Yar-
dımcısı Elif Öğüt, Sanayi ve Teknoloji 
İl Müdürü İlhan Aydın, Körfez ticaret 
Odası başkanı Recep Öztürk, Gebze Ti-
caret Odasından Kenan Coşkun Çelebi, 
Artkim CEO’su Cengiz Yaman, Hazama 
Anda Corparatıon Türkiye Genel Müdü-
rü Yoshinori Moriwaki, Kiplas’tan Le-
vent Kocagül, Poliport Kimya Mustafa 
Kenan Selçuk, iş insanları, sanayiciler, 
akademisyenler ve bakanlık yetkilileri 
ile davetliler katıldı. 2 gün süren sem-
pozyumda birçok uzman katılımcılara 
deneyimlerini aktaradı.

ŞEREFHAN: ÖNEMLİ BİR KONTROL 
SİSTEMİ

Programın açılış konuşmasını 
yapan DYO İnşaat Boyaları Teknik 
Fabrika Direktörü ve KSO Meclis Üyesi 
Hasan Şerefhan, Endüstriyel işletme-
ler iş süreçlerini daha üretken hale 
getirmek maliyetleri düşürmek için 
çeşitli teknolojiler kullanılmaktadır. 
Bu süreçlerin uygulanması sırasında 

güvenlik önemleri ve insan faktörü çok 
önemlidir. 

Proses emniyeti işletmelerde 
çalışanların sağlığını ve güvenliğini 
koruması çevreyi olumsuz etkileye-
bilecekleri en aza indirmek için büyük 
hayati öneme sahiptir. Çevre, sağlık, 
sel gibi doğal afetler, kimyasal tank-
ların yerleşimi, dijitalleşme konularını 
bir arada ele almaktadır. 

Dünyanın birçok ülkesinde son 
yıllarda meydana gelen büyük en-
düstriyel kazalar ekonomik olumsuz-
luklar ve ağır çevre tahribatlarına yol 
açmaktadır. Tehlikeli maddeleri içeren 
kazaların önlenmesi için gerekli olan 
çok çeşitli operasyonel, kültürel, teknik 
faaliyetleri kontrol eden bir yönetim 
sistemidir” dedi.

ENDÜSTRİ KAZALARINA NE KADAR 
HAZIRIZ?’

Sözlerini sürdüren Şerefhan, “Pro-
ses güvenliği yönetim sistemi, proses 
kazalarının önlenmesine yardımca 
olmanın yanında teknik ve emniyetle 
ilgili kültürel unsurları içerine almak-
tadır. Başarılı bir güvenlik kültürü 
işyerlerinde kazaların azaltılması ve 
çalışanların sağlığını korumasına yar-
dımcı olmaktadır. İşletmelerin insan 

faktörüne önem göstererek güvenli 
bir çalışma ortamı oluşturması tüm 
sektör için çok önemlidir. Sanayi olarak 
deprem, sel, fırtına gibi doğal afetlere 
ve büyük endüstri kazalarına ne kadar 
hazırız? 

Özellikle ülkemiz ekonomisinde 
önemli yer i olan sanayi yapılarının 
derem riski olan yerlerde konum-
lanması bu konuyu daha önemli hale 
getirmektedir. Deprem öncesinde 
alınabilecek önlemlerle oluşabilecek 
büyük tehlikeleri de önlemiş olabili-
riz. Tehlikeli maddelerin depolandığı 
tankların yerleşimi ve düzenlenmesi 
büyük önem taşımaktadır. Operasyo-
nel mükemmellik, mekanik bütünlük ve 
mühendislik tasarımı burada devreye 
girmektedir” dedi.

KARAR VE DESTEK MEKANİZMASI
Dijital ikiz kavramının teknoloji-

de çığır açan bir kavram ve devrim 
olduğunu ifade eden KSO Meclis Üyesi 
Hasan Şerefhan, “Tasarım ve ope-
rasyonlarda emniyet, güvenirlilik ve 
kararlılığın artmasını sağlayan önemli 
bir karar ve destek mekanizması-
dır. Türkiye kaza riskleri konusunda 
farkındalığını artmış ve çok önemli 
önemler almıştır. 

[sempozyum ►

KSO 4. Proses Emniyeti Sempozyum ve 
Sergisi  gerçekleştirildi
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Büyük kazaları için acil durum 
planları ve müdahale stratejilerini sü-
rekli geliştirmektedir. Büyük risklerin 
tamamen önlenebilmesi de mümkün 
değildir. Bu sempozyumu yapma-
mızdaki proses emniyeti, yaşayan ve 
gelişen bir süreç olması ve teknolo-
jik gelişmelerdir. Sanayi deprem sel 
gibi doğal afetlere ne kadar hazırlıklı 
olduğu, depolama tanklarının sismik 
risk değerlendirmesi, risk yönetimle-
rinin tehlikenin belirlenmesinde olay 
analizlerine dayalı tasarım konularını 
siz değerli konuklarımıza aktarmaya 
çalışacağız” şeklinde konuştu.

Artkim CEO’su Cengiz Yaman ise “21 
yılı aşkın süredir Türk kimya sektörüne 
kapsamlı hizmet sunan bir kuruluş 
olarak sempozyuma katkıda bulun-
maktan onur duyuyoruz. Bu değerli 
etkinliğin sektörün tüm paydaşları için 
yüksem verim ve başarıyla geçmesini 
içtenlikle temenni ediyorum. Proses 
emniyeti sempozyumu son derece 
kıymetli yöneticilerimizin ve etkim 
insanlarımızın görüş ve yorumlarına 
ulaşabileceğimiz eşsiz bir fırsat sun-
maktadır. Bu sempozyum bakış açıları-
mızı geliştiren dinamik tartışmaları ve 
münazaraları teşvik ederek ülkemiz-

deki proses güvenliğinin gelişmesine 
ve yeni çözümleri ortaya çıkarmamıza 
yardımcı olacaktır. Sempozyumun yanı 
sıra workshop programları ve 40’ın 
üzerinde sergi ile ziyaretçilerimizi 
ağırlayacağız. Ziyaretçilerimiz woks-
hop alanında önemli deneyimler elde 
edebileceğini düşünüyoruz. Son tek-
nolojiler sizlerle paylaşılacak. Bu yılda 
endüstriyel üretimin ülkemizde daha 
güvenli bir şekilde ilerlemesine katkıda 
bulunacağımıza inanıyoruz” ifadelerini 
kullandı.

ÖĞÜT: GÜVENİLİR VE SÜRDÜRÜLEBİLİR
KOÜ Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Elif 

Öğüt, “Proses emniyeti iş yerlerinde 
çalışanların güvenliğini sağlama ve 
çevre güvenliği konusunda kritik bir 
rol oynamaktadır. Tehlikeli kimya-
salların, yüksek basınçlı elemanların 
otomasyon sitemlerinin vediğee pek 
çok faktörün bulunduğu endüstriyel 
işletmelerde emniyeti göz ardı edilme-
yeceğini göstermektedir. Bu sempoz-
yum karmaşık üretimde karşılaşılan 
zorlukları ele alacak ve iyi uygulama-
ları paylaşacak bir platform sunmak-
tadır. İş sürekliliği ve proses emniyeti 
arasındaki yakın ilişkiyi anlamak için 
bu sempozyum çok büyük önem arz 
etmektedir. Proses emniyetinin farklı 
yönleri programda görüldüğü üzere 
yer almaktadır. Sempozyum, personel 
eğitimi, afet eğitimi gibi birçok konu-
da bilgi sağlayacaktır. Sektörümüzü 
daha güvenli hal getirmek için nasıl bir 
araya gelebileceğimizi anlatacaktır. 
Gelecekteki proses emniyeti çalışma-
larının da temelini oluşturacaktır. Daha 
güvenilir ve sürdürülebilir iş dünyasına 
katkıda bulunacağız” dedi.
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KSO Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul etkinlikte yaptığı konuş-
masında şu ifadelere yer verdi; 

“Çevre ve iş sağlığı ve güvenliğine 
yönelik ciddi önlemlerin alınması, AB 
katılım müzakereleri ile paralel olarak 
ilerledi. Özellikle bu tarihten sonra ya-
pılan düzenlemelerle AB normlarına 
uyum konusunda başarılı ve önem-
li reformlara imza attık. Bu uyum 
sürecindeki direktiflerden biri olan ve 
bugün ana gündemimizi oluşturan SE-
VESO Direktifi’de 2013 yılında “BEKRA 
Yönetmeliği” ile mevzuatımıza uyum-
laştırıldı. SEVESO kuruluşlarının sayısı 
karşılaştırıldığında Almanya, Fransa, 
İtalya, Birleşik Krallık ve İspanya’nın 
ardından en fazla SEVESO kuruluşuna 
sahip 6’ncı ülkesiyiz. Bizden sonra 
gelen Hollanda’yı bile, sahip oldu-
ğu SEVESO kuruluşu açısından ikiye 
katlıyoruz. Bu istatistikler, tehlikelerle 
karşılaşma ihtimalimizin de daha 
fazla olduğunu gösteriyor. Bu durum 
da bize, endüstriyel kazaları önlemek 
ve bu kazaların etkilerini azaltmak için 
çok çalışılması gerektiğini anlatıyor.

“İLİMİZİ YAKINDAN İLGİLENDİRİYOR”
BEKRA beyan sistemindeki verilere 

göre SEVESO kapsamına giren; Üst 
seviyeli 380 firmanın 55 tanesi, 304 
alt seviyeli firmanın 37 tanesi ilimiz-
de faaliyet gösteriyor. Yani SEVESO 
kapsamındaki işletmelerin yüzde 13’ü 
ilimizde üretimlerini sürdürüyor. Bu 
nedenle özellikle bu konu ilimizi çok 
yakından ilgilendiriyor. Oda olarak 
bugüne kadar biz de birçok çalışma ve 
proje yürüttük. Üyelerimizin farkında-
lıklarını arttırmak ve bilinçlendirmek 
için ilgili Bakanlıklar ile işbirliği içinde 
birçok bilgilendirme toplantısı ve 
çalıştay düzenledik. Odamız bünyesin-
de “SEVESO Destek Merkezi” kurduk. 
Üyelerimizden gelen sorunları ve çö-
züm önerilerini ilgili mercilere ileterek 
kamuoyu yaratmaya çalıştık.

“BİRÇOK PROJEYE İMZA ATTIK”
En son olarak da bugün bir araya 

geldiğimiz Proses Emniyeti Sempoz-
yumu ve Sergisi’ni düzenleyerek tüm 
aktörleri bir araya getirmeye başladık. 
Türkiye imalat sanayinin %13’ünü 
üreten ilimiz için çevre ve iş sağlığı ve 
güvenliği konuları hep öncelikli konu-
lar arasında yer almıştır. Oda olarak 

biz de; hizmet vermeye başladığımız 
ilk yıllardan itibaren çevre ve iş sağlığı 
ve güvenliği konularını gündemimiz-
de hep ilk sıralarda tuttuk. Bu vizyon 
doğrultusunda mevzuatların henüz 
olmadığı yıllarda bile proaktif dav-
ranan Odamız bu konularda bir çok 
projeye imza attı

“SANAYİ ODASI OLARAK GURUR 
DUYUYORUZ”

Odamız bünyesinde Yeşil Mutaba-
kat Komisyonu kurduk. AB Yeşil Muta-
bakatı, iklim değişikliği, sürdürülebilir-
lik, kurumsal ve ürün karbon ayak izi 
eğitimleri düzenliyoruz. Üyelerimize 
pilot ölçekte karbon ayak izi hesaplan-
ması konusunda danışmanlık hizmeti 
veriyoruz. Kocaeli Sanayi Odası olarak 
bu konularda liderlik edecek birçok 
projeye imza atmaktan dolayı gurur 
duyuyoruz. Tüm bu çalışmalarımızda 
bizlerden desteğini esirgemeyen ilgili 
Bakanlıklarımıza ve kurumlarımıza 
buradan bir kez daha teşekkür ederiz.

”DOĞAL AFETLER VE İŞ KAZALARI”
İş sağlığı ve güvenliğine bağlı 

olarak ortaya çıkan büyük endüstriyel 
kazaların günümüzde tüm dünyanın 
ve ülkemizin önemli sosyo-ekono-
mik sorunları arasında yer aldığını 

görüyoruz. Ayrıca sanayiyi ve proses 
güvenliğini tehdit edebilecek ve son 
yıllarda iklim değişikliklerinin etkisi 
ile artan doğal afetlerin oluşturula-
bileceği risklerin de göz ardı edilme-
mesi gerekiyor. Bu sebeple bu yılki 
sempozyumumuzda ana temamızı; 
“Sanayi Depreme, Diğer Doğal Afetlere 
ve Büyük Endüstriyel Kaza Risklerine 
Ne Kadar Hazır?” olarak belirledik. 
Her yıl dünyada milyonlarca insanın, 
doğal afetler ve iş kazaları sonucunda 
hayatını kaybettiğini biliyoruz.

“DAHA GÜVENLİ”
99 Gölcük depreminin acıları ara-

dan geçen yıllara rağmen hala tazey-
ken, bu yıl Kahramanmaraş merkezli 
ve çok büyük bir coğrafyayı etkileyen 
şiddetli depremler yaşadık. Bu dep-
remlerde hayatlarına kaybedenlere 
Allahtan rahmet, yakınlarına baş 
sağlığı diliyoruz. Proses emniyetinde 
teknolojik gelişmelere adapte olan 
ve süreçlerini dijital olarak yöneten 
şirketlerin daha güvenli olduğunu ve 
kontrollü süreç yönetimleri ile kaza 
risklerini en aza indirgediğini biliyoruz. 
Bu iki günde tüm bu konuları ve iyi 
uygulama örneklerini değerli ulusal 
ve uluslararası konuşmacılarımızla 
tartışıyor olacağız.”

Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul:  “KSO olarak 
yaptığımız liderlikten gurur duyuyoruz”

[sempozyum ►
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Kocaeli Sanayi Odası Koordina-
törlüğünde düzenlenen, sek-
törün öncü firmalarının ‘Sanayi 

Depreme, Diğer Doğal Afetlere ve 
Büyük Endüstriyel Kaza Risklerine 
Ne Kadar Hazır?’ temasıyla bir araya 
geldiği KSO 4. Proses Emniyeti Sem-
pozyumu ve Sergisi kapsamında bir 
Kocaeli Üniversitesi Öğretim Üyesi, 
Deprem Uzmanı Prof. Dr. Şerif Barış,  
‘Sanayide afet ve acil durum planı ve 
yapılması gerekenler’ adlı bir sunum 
gerçekleştirdi.

 KOÜ Öğretim Üyesi ve Deprem 
Uzmanı Prof. Dr. Şerif Barış söz aldı. 
Barış konuşmasında şu ifadelere 
yer verdi: Afetler doğa kaynaklı ve 
insan kaynaklı olarak ikiye ayrılırken 
SEVESO kapsamındaki afetler insan, 
teknolojik kaynaklı oluyor. 1900 yılın-
dan günümüze meydana gelen büyük 
depremler bakımından Türkiye, 77 
deprem ile afet ülkelerinde 4. sırada 
yer alıyor. Afet geçiren iş yerlerinin 
yüzde 80’i iki sene içerisinde ka-
panıyor. Dolayısıyla yine özellikle 
plan dediğimizde küçük ve orta boy 
işletmelerin yüzde 35’inin sadece afet 
planı var. Ve Amerika’daki değerler 
bunlar. Yaklaşık yüzde onu insan kay-
naklı afetlerden ve yüzde otuzu da 
doğa kaynaklı afetlerden etkiliyor. Biz 
de bu oranlar çok daha ciddiyiz. Peki 
afet ağacının durum planı nedir?”

‘TATBİKATI YAPMAK İÇİN YAPIYORUZ’
Doğal afetler önlenemez ancak 

zararları azaltılabilir. İş yerlerinde 
depo alanlarında bulunan rafların 
sabitlenmesi ve çalışanların deprem 
esnasında yapılması gerekenler ile 
ilgili eğitim aldırılması gibi önlem-
ler alınabilir. Ama çalışanların afet 
eğitimi alması yeterli değil aynı 
zamanda ailelerinin de eğitim alması 
gerekiyor. Çünkü duygusal bir toplum 
olarak afet anında her çalışan ailesini 
düşünecek ve o esnada iş yeri aklına 
dahi gelmeyecektir. Her ev ve iş ye-
rinde afete hazırlık planı olması var 
ve olmak zorunda. Bunun mutlaka 
afet acil durum planlarına bir enteg-
rasyonu gerekiyor ve bunlarla ilgili 
neler yapılması lazım bunları yap-
tıktan sonra zaman zaman yapılan 
tatbikatlarınız var. Yine orada da ma-
alesef zafiyetimiz var. Yapıyormuşuz 
gibi bir tatbikat yapıyoruz. Halbuki bu 

tatbikatların bir amacı, bir hedefi, bir 
stratejisi olması lazım.

‘KOCAELİ GİBİ BİR KENTSENİZ YANGIN 
VE SEL AFETİNE PLANINIZ OLMALI’

Bir depreme karşı yapacağınız bir 
planda çoklu afet azaltma çalış-
maları için de plan yapılması gerek. 
Kocaeli gibi kentte iseniz deprem 
afetine karşı yapacağınız plan içeri-
sinde yangın ve sel afetini de hesaba 
katmanız gerekiyor. Bir depreme 
karşı yapacağınız bir planda çoklu 
afet azaltma çalışmaları için de plan 
yapılması gerek. Kocaeli ve İstanbul 
gibi denize yakın bir kentteyseniz 
deprem afetine karşı yapacağınız 
plan içerisinde yangın ve sel afetini 
de hesaba katmanız gerekiyor. Bu-
nunla beraber büyük elektrik kesin-
tileri ve ulaşım kazaları gibi insan 

kaynaklı afetleri de bu plan içerisine 
koymak zorundayız. Tehlike avı 
Türkiye’de çok fazla bilinmese de bir 
uzman gözü ile tehlikenin tespit edil-
mesi için yapılması gerekir. Okulların 
güvenli hale getirilmesi için AFAD 
okullarda tehlike avı çalışmaları ya-
pıyor. Tehlike avı evde de yapılabilir. 
Dış kapıdan girdiğinizde portmanto-
nuz var. Onu sabitlediniz mi? Deprem 
anında düşme ihtimalinde kapıdan 
çıkışınızı engelleyecek bir duru-
mun tespiti ile tehlike avı çalışması 
yapmış olursunuz. 99 depreminde 
yaralanmalarının çoğu binadan değil 
düşen eşyalardan gerçekleşti. Bu 
basit gibi gözükebilen yaralanmaları 
aldıktan sonra enkazdan çıksanız bile 
hastaneye gidemeyebilir, hastaneye 
gitseniz de ağır yaralılardan tedavi 
için öncelik verilmeyebilir.”

Prof. Dr. Şerif Barış: “Kocaeli deprem planında 
yangın ve sel afetini de hesaba katmalıyız”
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Sempozyum programının ilk günü, 
sektörün önde gelen isimlerinin 
yaptığı sunumları içeren birinci 

oturumla devam etti. Ardından, TİSK 
Mikrocerrahi Vakfı Yönetim Kurulu 
Üyesi Prof. Dr. Türker Özkan, gerçek-
leştirdiği özel sunumda, ülkemizde 
gerçekleştirilen operasyonların 
boyutları hakkında bilgi verdi. Proses 
Emniyeti Sempozyumu Yürütme Ku-
rulu Başkanı Hasan Şerefhan mode-
ratörlüğünde düzenlenen panelde ise 
“Sanayide Proses Emniyeti İyi Uygu-
lamaları ve Dijitalleşmenin Etkileri” 
konusu tüm yönleriyle ele alındı.

ALINMASI GEREKEN ÖNLEMLER
Etkinliğin ikinci gününde ise Ha-

zama Ando Corporation Türkiye Ofisi 
Genel Müdürü, Türkiye Ulusal Risk 
Kalkanı Modeli Çalışma Kurulları Üye-
si, Japonya Yurtdışı İnşaat Şirketleri 
Derneği Türkiye Genel Sekreteri Yos-
hinori Moriwaki ise felaketleri önleme 
konusunda Japonya ve Türkiye’nin 
arasında farklılıkları ele alındı. 

Deprem konusunda ülkemizdeki en 
yetkin isimlerden biri olan AKUT Vakfı 
Başkanı Nasuh Mahruki ise Türkiye’nin 
depreme nasıl hazırlanabileceği 

konusundaki düşüncelerini paylaştı. 
Sempozyum, ikinci gününde Kocaeli 
Sanayi Odası Meclis Başkanı Hasan 
Tahsin Tuğrul’un moderatörlüğünde 
düzenlenen “Sanayi, Doğal Afetlere ve 
Endüstriyel Kaza Risklerine Ne Kadar 
Hazır? Riskleri Yönetmek İçin Neler 
Yapılmalı?” başlıklı panel ile sona erdi.

İKV Genel Sekreteri Doç. Dr. Çiğdem 
Nas, 12-13 Eylül 2023 tarihleri arasın-
da Kocaeli Sanayi Odası tarafından 
düzenlenen 4’üncü Proses Emniyeti 
Sempozyumu ve Sergisi’nin ikinci 
gününde “Sanayi Doğal Afetler ve 
Endüstriyel Kazalara Ne Kadar Hazır? 
Riskleri Yönetmek İçin Neler Yapılma-
lı?” başlıklı panele konuşmacı olarak 
katıldı. AB’nin büyük endüstriyel 
kazaları önlemeye ilişkin direktifinin 
uygulanması ve Türkiye’de ilgili mev-
zuata ilişkin gelişmeler konusunda 
konuşan Doç. Dr. Nas, AB’de büyük 
endüstriyel kazaların önlenmesine 
ilişkini önlemleri ve uygulama ör-
neklerini ele aldı. Türkiye’deki süreci 
de inceleyen Doç. Dr. Nas, en önemli 
sorunlardan birinin kazalara ilişkin 
kamuya açık veri eksikliği olduğunu 
belirti. Doç. Dr. Nas’ın katıldığı panelin 
moderatörlüğünü Kocaeli Sanayi Oda-

sı Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul 
yaparken panelin diğer konuşmacıları 
ise KİPLAS Yönetim Kurulu Başkanı 
Levent Kocagül, İKV Yönetim Kurulu 
üyesi Ersin Kayalar, Türkiye Kimya 
Sanayicileri Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Haluk Erceber, Doç. Dr. Serkan 
Girgin ve AKUT Vakfı Başkanı Nasuh 
Mahruki’ydi..

ÇOK SAYIDA KURUM VE KURULUŞTAN 
DESTEK

4. Proses Emniyeti Sempozyumu 
ve Sergisi, T.C. Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı ve T.C. Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığının yanı sıra, 30 
sanayi kuruluşu ve 18 sivil toplum ve 
medya kuruluşu tarafından desteklen-
di. Bu yıl, etkinlik kapsamında düzen-
lenecek sergi alanında yer alan 40’ın 
üzerinde firma, en yeni ürün, hizmet 
ve teknolojilerini sundu. Bu kapsam-
da, sempozyum ziyaretçileri firma 
temsilcileriyle yapacağı görüşmelerle 
proses güvenliği alanındaki en optimal 
çözümlere ulaşma olanağı buldu. 
Workshop alanında ise, sektörün önde 
gelen isimleri yapacakları sunumlarla 
son derece önemli bilgileri etkileşimli 
olarak ziyaretçilere aktardı.

Yoğun sempozyum programı ...

[sempozyum ►
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Bakan Kacır Güney Kore’den mesaj verdi:

Yatırımlar için en doğru adres Türkiye

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Meh-
met Fatih Kacır, Türkiye’deki 
siyasi ve ekonomik istikrarın, 

yatırımların en iyi şekilde planlanma-
sının önünü açtığını belirtti. İnsansız 
hava araçlarında Türkiye’nin dünyada 
bir numara olduğunu kaydeden Bakan 
Kacır, Güney Kore ile savunma sanayi 
alanında iş birliğine gidilebileceği 
mesajını vererek, “Savunma sanayi-
sinde birlikte yeni projelere de imza 
atabiliriz.” dedi.

Bakan Kacır, 24. Dünya Bilgi 
Forumu’na katılmak üzere gittiği 
Güney Kore’nin başkenti Seul’de bir 

dizi görüşmeler yaptı. Burada YON-
HAP Haber Ajansı’na Türkiye ve Güney 
Kore arasındaki ikili iş birlikleri ve 
yatırım imkanlarına ilişkin değerlen-
dirmelerde bulundu.

YATIRIM FIRSATLARI KONUŞULDU
Güney Kore’de yaptıkları görüş-

melere değinen Kacır, Bilim, Bilgi ve 
Haberleşme Teknolojileri Bakanı Lee 
Jong-Ho,  Dünyanın en büyük batar-
ya üreticilerinden LG Energy, rüzgar 
türbini bileşenleri üreticisi CS Wind ve 
batarya katot üreticisi L&F, Hyundai, 
LG Electronics ve Samsung yöneti-
cileriyle Türkiye’ye yatırım fırsatları 
üzerine toplantılar yaptıklarını, şu 
ana kadarki görüşmelerin çok olumlu 
geçtiğini ifade etti. Türkiye’deki geliş-
melerin de Güney Kore tarafından ya-
kından takip edildiğine dikkati çeken 
Bakan Kacır, “Görüştüğümüz her bir 
şirketle Türkiye’nin kesişen hikaye-
si var. Mesela Türkiye, Hyundai’nin 
Güney Kore dışındaki ilk otomobil 
fabrikasına ev sahipliği yapan ülke.” 
dedi.

PEK ÇOK MARKA TÜRKİYE’DE ÜRETİM 
YAPIYOR

Hyundai’nin elektrikli araç yatırım-

larını bütün dünyada hızlandırdığını 
kaydeden Kacır, “Biz de büyük bir 
otomotiv üreticisi ülke olarak elek-
trikli araç üretimini çok önemsiyoruz. 
Türkiye’de hali hazırda iki milyon 
araç üretim kapasitesi var. Pek çok 
marka Hyundai de bunlardan birisi, 
Türkiye’de üretim yapıyor. Ford, Fiat, 
Renault, Toyota. Biz, bu markaların ve 
yeni bazı markaların Türkiye’de araç 
üretmelerini destekliyoruz.” ifadeleri-
ni kullandı.

ELEKTRİKLİ ARAÇ ÜRETİMİNİ FIRSATA 
DÖNÜŞTÜRDÜK

Kacır, Türkiye’nin elektrikli araç 
üretimini bir fırsata dönüştürdüğünü 
belirterek, “Togg markası ile ilk kez bir 
Türk marka doğuştan elektrikli araç 
olarak pazara girmiş oldu. Önümüz-
deki dönemde pek çok markanın 
Türkiye’de elektrikli araç üretmeye 
yönelik yatırımı olacak. Umarım 
Hyundai de bunlardan biri olur. Hem 
LG Electronics hem Samsung’la 
Türkiye’de özellikle elektronik sektö-
ründeki yatırım imkanlarını konuştuk.  
Samsung halihazırda Türkiye’de bazı 
cep telefonu modellerini üretiyor. 
Ama hem Samsung’un hem de LG’nin 
diğer ürünlerini de Türkiye’de üretme-

Türkiye’deki gelişmelerin 
de Güney Kore tarafından 
yakından takip edildiğine 
dikkati çeken Bakan Kacır, 
“Görüştüğümüz her bir 
şirketle Türkiye’nin kesişen 
hikayesi var. Mesela 
Türkiye, Hyundai’nin Güney 
Kore dışındaki ilk otomobil 
fabrikasına ev sahipliği 
yapan ülke.” dedi.

[yabancı sermaye ►
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lerini arzu ediyoruz.” diye konuştu.

BEYAZ EŞYA ÜRETİMİNDE AVRUPA’DA 
BİRİNCİ

Türkiye’nin beyaz eşya üretimin-
de çok güçlü bir ülke olduğunu ifade 
eden Kacır, “Avrupa’da birinci, dün-
yada ikinciyiz. Dolayısıyla bu üretim 
kabiliyetinden Samsung ve LG Elek-
tronics de yararlanabilir. Yine, batarya 
üretimi bizim için önemli bir alan. Hem 
otomotiv endüstrisinde hem de enerji 
santrallerinde kullanılmak üzere 
bataryaların Türkiye’de üretilmesini 
destekliyoruz. Önümüzdeki dönemde 
LG Energy’nin de Türkiye’de bu alanda 
yatırım yapmasını ümit ediyoruz.” 
dedi.

YATIRIMLAR İÇİN EN DOĞRU ADRES
“Türkiye’de hızla 100 Gigawat 

saatlik bir batarya üretim kapasitesi-
ne erişmeyi hedefliyoruz” diyen Kacır, 
“Bu, otomotiv sektörünün rekabetçi-
liğini korumamız için de önemli. Ama 
tüm bu sektörlerdeki yatırımlar için 
esas olan Türkiye’nin kabiliyetleri. 
Türkiye, tedarik zincirlerinde önemli 
oyunculara sahip bir ülke. Çok nitelikli 
ve dinamik bir insan kaynağına sahip. 
85 milyon nüfusun yarısı 33 yaşın-
dan genç. Aynı zamanda çok kuvvetli 
Ar-Ge ve inovasyon ekosistemi var. 
Ar-Ge ve insan kaynağı 20 yılda 30 
binlerden 220 binlere yükseldi. Ar-Ge 
ve üretim kabiliyetlerinin yanında 
Gümrük Birliği üyesi olması Türkiye’yi 
Avrupa pazarlarına açılan bir kapı 
yapıyor. Dolayısıyla tüm bu alanlarda 
Türkiye yatırımlar için en doğru adres. 
Siyasi ve ekonomik istikrar da bütün 
bu yatırımların en iyi şekilde planlan-
masının önünü açıyor.” açıklamasında 
bulundu.

TERZİ USULÜ TEŞVİK
Türkiye’de sanayi yatırımları için 

iyi modeller olduğuna dikkati çeken 
Kacır, “OSB’ler ve endüstri bölgeleri 
hükümet olarak yatırımların hem 
tedarik alanı kurarak gerçekleşmesini 
hem de uygun altyapı koşullarında 
gerçekleşmesini sağlayan modeller. 
Yatırımların ihtiyaç duyduğu sek-
törel gereksinimleri dikkate alarak 
Türkiye’de bulunan 300’den fazla 
OSB’de ya da kurulacak endüstri 
bölgelerinde uygun koşullarda yatırım 
yeri tahsis etmeye gayret ediyoruz. 
Aynı zamanda özellikle yüksek katma 
değerli yatırımlar için proje bazlı 
teşvik sistemi uyguluyoruz. Bu, yatı-
rımlara terzi usulü teşvik imkanları 
sunmak demek. Burada hem vergi in-

dirimleri hem istihdam destekleri hem 
de nakit destekler sunma imkanımız 
var.” şeklinde konuştu.

MİLLİ TEKNOLOJİ HAMLESİ
Türkiye’nin Cumhurbaşkanı Recep 

Tayyip Erdoğan’ın liderliğinde, 2000’li 
yıllarda, Milli Teknoloji Hamlesi’ni 
gerçekleştirmeye başladığını anla-
tan Kacır, “Teknoparklarıyla, Ar-Ge 
tasarım merkezleriyle, enstitüleriyle 
dev bir Ar-Ge ekosistemi inşa edildi. 
Bu ekosistem ilk başarılı sonuçlarını 
savunma sanayinde vermeye baş-
ladı. Bugün Türkiye dünyanın önemli 
üretim üslerinden biri. Beyaz eşya, 
ticari araç, güneş paneli gibi alanlarda 
Avrupa’da bir numara.” dedi.

TÜRKİYE; İHA’LARDA DÜNYADA BİR 
NUMARA

Türkiye’nin savunma sanayi ala-
nındaki başarısına da dikkati çeken 
Kacır, “İnsansız hava araçlarında Tür-
kiye, dünyada bir numara. Sadece 3-4 
sene içerisinde 30’dan fazla ülkeye 
İHA ihraç etti ve Türk İHA’ları savaş 
paradigmasını değiştiriyor. Bizim Gü-
ney Kore ile 73 yıla varan bir kardeş-
liğimiz var. Savunma sanayisinde de 

şimdiye 
ka-

dar önemli iş birliklerimiz var. Belki 
en önemlisi Altay Tankı geliştirme 
projesindeki iş birliğimiz. Bunun daha 
ilerisini özellikle İHA’lardagerçekleşti
rebileceğimizi ümit ediyorum. İki dost 
ülkenin bu konuda önemli iş birlik-
leri yapabileceklerine inanıyorum. 
Savunma sanayisinde birlikte yeni 
projelere de imza atabiliriz. Bakanlık 
olarak bu süreçlerde, özellikle gerçek-
leştirilecek yatırımları destekleme ve 
ortak Ar-Ge çalışmalarını destekleme 
konusunda inisiyatif almaya hazırız.” 
ifadelerini kullandı.

NÜKLEER’DE İŞ BİRLİĞİ POTANSİYELİ
Türkiye ile Güney Kore ilişkilerinin 

önündeki önemli fırsatlardan birisinin 
de Türkiye’de gerçekleşecek ikinci 
nükleer enerji santrali yatırımında 
sağlanabilecek potansiyel bir iş bir-
liğiolduğunu anlatan Kacır, “Türkiye, 
ilk nükleer enerji santralinin yapımını 
tamamlamak üzere. Uzun dönemde 
her yıl yüzde 5’in üzerinde büyüyen 
bir ülke olarak, bizim ikinci ve hatta 
belki üçüncü nükleer enerji santrali-
ne ihtiyacımız var. Güney Kore ile bu 
alanda da iş birliğine hazırız.” şeklinde 
konuştu.
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Büyükakın: Dirençli bir şehir için çalışıyoruz
Kentin nefes alacağı alanlara yatırım yapıyor, çevresel dönüşümü önceliğimiz 

haline getiriyor, kentin sadece bugününe değil geleceğine yatırım yapıyoruz. Olası 
bir afet durumunda hizmet verecek olan Afet Mutfağımızı ve Acil Durum Merkezimizi 
kurduk. Yerel yönetimlere ve yöneticilere düşen şehri korumak ve her türlü afetten 

korunmasını sağlamaktır. 

Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın, 17 
Ağustos Marmara Depremi’nin 

24. yılı dolayısıyla mesaj yayınladı. 
Bir daha aynı acıları yaşamamak 

için Kocaeli’yi dirençli bir şehir yap-
ma hedefiyle çalışmalar yürüttük-
lerini belirten Başkan Büyükakın “6 
Şubat’ta yaşadığımız 11 ilimizi etki-
leyen Kahramanmaraş Depremi bize 
bir kez daha gösterdi ki, her zaman 
depreme hazır olmalı ve şehirleri 
doğru yapılandırmalıyız. Bunun için 
de bizlere büyük görevler düşmekte. 
24 yıldır böyle bir acıyı tekrar yaşa-
mamak kayıpları minimize etmek 
adına Büyükşehir Belediyesi olarak 
canla başla çalışmaktayız”dedi.

Başkan Büyükakın şöyle devam 
etti:

Olası bir depreme hazırlığın yanı 
sıra deprem sonrasını da düşüne-
rek planlamalar yaptık, yapıyoruz. 
Şehrin belli bölgelerine yerleştir-

diğimiz 41 ivme ölçer cihazı ile yer 
hareketlerini anlık olarak kaydediyo-
ruz. Bu bize yol haritası belirlemekte 
yardımcı oluyor. 

Büyük bir kentsel dönüşüm 
hamlesi başlatarak kamulaştırma 
çalışmalarımızla şehrin yeniden in-
şaası için çalışıyoruz. 12 adet kentsel 
dönüşüm projesi ile vatandaşlarımızı 
riskli alanlardan daha güvenli böl-

gelere taşıyoruz. Şehrin göbeğinde 
halihazırda devam eden Cedit Kent-
sel Dönüşümü, bu alanda yaptığımız 
çalışmalara verebileceğimiz en güzel 
örneklerden biri. Depreme dayanıklı 
yapılar yaparken riskli gördüklerimi-
zi yıkıyor, tahliye ediyor, insanlarımı-
zın can güvenliğini koruyoruz. 

Kentin nefes alacağı alanlara 
yatırım yapıyor, çevresel dönüşümü 
önceliğimiz haline getiriyor, kentin 
sadece bugününe değil geleceği-
ne yatırım yapıyoruz. Olası bir afet 
durumunda hizmet verecek olan 
Afet Mutfağı’mızı ve Acil Durum 
Merkezi’mizi kurduk. Yerel yöne-
timlere ve yöneticilere düşen şehri 
korumak ve her türlü afetten korun-
masını sağlamaktır. Bir daha böyle 
acıların kentimiz ve ülkemiz adına 
yaşanmaması temennisiyle 17 Ağus-
tos Depremi’nde vefat etmiş olan 
vatandaşlarımıza Yüce Allah’tan 
rahmet, kalanlara sağlık ve afiyet 
diliyorum.

[kentsel dönüşüm ►



Yenilikçi Eğitim Ortak Sağlık Güvenlik Birimi Danışmanlık Tıbbi Malz. San. ve Tic. Ltd. Şti.

YENİLİKÇİ OSGB

İŞ SAĞLIĞI VE İŞ GÜVENLİĞİ UZMANI 

Tel: 0262 341 38 41(Pbx) Faks: 0262 341 38 60



1� Kocaeli Odavizyon

KBSB Yönetim Kurulu Cem Özyıldırım:
Enerji verimliliği şartlarına uymak ithalat 

faturasını yüzde 20 azaltır

[kazan ve basınçlı kaplar ►

Kazan ve Basınçlı Kap Sanayicileri Birliği (KBSB)'nin geleceğin yakıtı olarak görülen 
hidrojenin kullanılması çalışmaları kapsamında doğal gaza hidrojen enjeksiyonu 

konusunda çalıştıklarını açıklayan Yönetim Kurulu Başkanı Cem Özyıldırım, 
enerjinin sorumsuzca tüketildiğini belirterek  bireysel ısınmada yerine acilen 

bölgesel-merkezi ısıtmaya geçilmesi gerektiğini anlattı. 

Kazan ve Basınçlı Kap Sanayicile-
ri Birliği (KBSB) Yönetim Kurulu  
Başkanı Cem Özyıldırım, enerji 

verimliliği şartlarına uyulması ve geri 
kazanım sayesinde Türkiye’nin ithalat 
faturasının yüzde 20 azalacağını söy-
ledi. 

KBSB olarak geleceğin yakıtı olarak 
görülen hidrojenin kullanılması çalış-
maları kapsamında doğal gaza hidro-
jen enjeksiyonu konusunda çalıştıkla-
rını açıklayan Cem Özyıldırım, enerjinin 
sorumsuzca tüketildiğini belirterek  bi-
reysel ısınmada yerine acilen bölgesel-
merkezi ısıtmaya geçilmesi gerektiğini 
anlattı. 

İhracat ağırlıklı çalışan ve AB stan-
dartlarında üretim yapan sektörün 1,2 
milyar dolarlık büyüklüğe ulaştığını 
Batı dünyasının Rusya’ya uyguladığı 
ambargonun, Afrika ülkeleri ve komşu 
ülkelerle geliştirilen iyi ilişkilerin yeni 
fırsatlar doğuracağını söyleyen Cem  
Özyıldırım “Sanayicimize de kojeneras-
yon ve trijenerasyon uygulamaları için 
destek verilmeli, ithal ettiğimiz enerji 
son damlasına kadar en yüksek verim-
le kullanılmalıdır.”şeklinde konuştu.

Cem Özyıldırım şöyle konuştu: 
“ İhracat ağırlıklı çalışan bir sektör 

olduğumuzdan ürünlerimiz AB stan-
dartlarında üretilmektedir. Kalitemizi 
daha ileri boyutlara taşımak adına yeni 
üretim tekniklerini takip etmek, pazar-
daki trendler hakkında bilgilendirmede 
bulunmak gibi amaçlar doğrultusunda 
bünyemizde KBSB AKADEMİ adıyla kur-
duğumuz eğitim platformunda çeşitli 
konularda eğitimler düzenlemekteyiz. 
Ayrıca, ürün kalitesinin yanında enerji 
verimliliği ve güvenlik açısından işlet-
me koşulları büyük önem arz etmek-
tedir.

Özellikle cihazların eğitimli ve yet-
kin kişilerce kullanılması, bakım ve 
muayenelerinin sağlıklı yapılmasını te-
min etmek üzere Gedik Üniversitesi iş 
birliğiyle kurduğumuz eğitim ve sınav 
merkezinde kazan operatörlüğü eği-
timleri veriyoruz. Merkezimizde, Mes-
leki Yeterlilik Kurumu’ndan aldığımız 
yetkiyle hazırladığımız 3 ayrı kazan tipi 
için operatörlük meslek standardı ve 
ulusal yeterliliklere uygun sınavlar ya-
pılıyor ve başarılı olanlara MYK onaylı 
belge veriliyor.

- Geleceğin yakıtı hidrojen konusunda 
çalışmalara katılıyoruz

Maalesef enerji kaynakları açısın-
dan fakir bir ülkeyiz. Sahip olduğumuz 
kaynakları kullanarak enerji ithalatın-
dan kaynaklanan yüksek cari açığı dü-
şürmeye katkı sağlamak üzere üyele-
rimizin bir kısmı yakıt olarak biyokütle, 
çöp ve orman atıkları kullanan kazanlar 
imal etmekte ve komple elektrik enerji-
si üretim santralleri kurmaktadır. Bir kı-
sım üyemiz de kojenerasyon ve trijene-
rasyon uygulamalarında uzmanlaşmış 
durumdadır. 

KBSB olarak biz de geleceğin yakıtı 
olarak görülen hidrojenin kullanılma-
sı doğrultusunda doğal gaza hidrojen 
enjeksiyonu konusundaki çalışmalara 
katılmaktayız.

- Türkiye’nin enerjide dışa bağımlılığı 
yüksek

Türkiye; gelişen sanayisi, hane 
halklarının yükselen yaşam standardı 
vs. bakımından yoğun enerji tüketen 
ülkelerden biridir. Dışa bağımlılığımız 
yüksektir. Dolayısıyla enerjiyi verim-
li kullanma ve geri kazanım yollarını 
kullanmak keyfiyet değil mecburiyettir. 
Buna mukabil, maalesef enerjiyi sorum-
suzca  kullandığımızı söyleyebilirim. 

Enerji verimliliği şartlarına uygun 
davransak ithalatımızın yaklaşık yüzde 
20 azalacağını hesap ediyoruz. Örne-
ğin, geçmişte ülkemizde bireysel ısınma 
teşvik edildi. Doğal gaz ihracatçısı ülke-
lerde bile merkezi, hatta bölgesel ısıt-
ma uygulamaları hakimken bizim gibi 
ithalatçı ülkede bu yolun tercih edilmesi 
yanlıştı. Bu yanlıştan acilen geri dönül-
meli ve bölgesel ısıtmaya geçilmelidir.

Sanayicimize de kojenerasyon ve 
trijenerasyon uygulamaları için destek 
verilmeli, ithal ettiğimiz enerji son dam-
lasına kadar en yüksek verimle kullanıl-
malıdır.
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Mehmet Ali Kartal:
Basınçlı Kaplar, sanayi sektörünün 

vazgeçilmez bir parçasıdır
Basınçlı kapların, sanayi sektörünün vazgeçilmez bir parçası olduğunu söyleyen 

Kartal Bombe ve Basınçlı Kaplar A.Ş. Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali 
Kartal; "Beşeri ve ekonomik açıdan büyük öneme sahip olan bu kaplar, enerji 
santralleri, petrokimya tesisleri, fabrikalar ve diğer birçok sektörde yaygın 

olarak kullanılır.” dedi. 

Basınçlı kapların, sanayi sektörü-
nün vazgeçilmez bir parçası ol-
duğunu söyleyen Kartal Bombe 

ve Basınçlı Kaplar A.Ş. Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Ali Kartal; “Bu kaplar, 
gaz, sıvı veya buharı depolama, taşı-
ma ve kontrol etme amacıyla kullanıl-
maktadır. Beşeri ve ekonomik açıdan 
büyük öneme sahip olan bu kaplar, 
enerji santralleri, petrokimya tesisle-
ri, fabrikalar ve diğer birçok sektörde 

yaygın olarak kullanılır.” dedi. Sektö-
rün ihtiyaçlarını dikkate alarak, Kar-
tal Bombe ve Basınçlı Kaplar A.Ş.’nin, 
1945 yılından bu yana müşterilerine 
çeşitli kapasite ve özelliklere sahip 
basınçlı kaplar imalatı sunduğunu 
söyleyen Mehmet Ali Kartal, firma fa-
aliyetlerini ise kısaca şu şekilde özet-
ledi: “”Kartal Bombe ve Basınçlı Kap-
lar A.Ş., 1945 yılında kurulmuş köklü 
bir şirket. Şirketimiz Bombe, Basınçlı 

Ekipman İmalatı, Küre Tank İmalatı, 
Isıl İşlem Hizmetleri gibi faaliyetler 
ile metal sektöründe lider ve öncü bir 
markadır. Kartal Bombe ve Basınçlı 
Kaplar A.Ş. kaliteli basınçlı ekipman-
ların imalatında sektörde önemli bir 
konuma sahip ve saygın köklü bir şir-
kettir. Şirketimiz, yılların verdiği tec-
rübeyle birlikte üstün mühendislik ve 
imalat bilgisiyle hareket ederek, müş-
terilerimizin ihtiyaçlarına profesyonel 
ve güvenilir çözümler sunmaktadır.”

Sektördeki deneyimleri ile birlikte, 
müşterilerine en güvenli ve en etkili 
çözümleri sunmak için sürekli ola-
rak çalıştıklarını söyleyen Mehmet 
Ali Kartal, üretim süreçlerinde kalite 
standartlarına ve ASME, EN 13445, 
AD-2000 gibi uluslararası normlara 
sıkı sıkıya bağlı kaldıklarını ve proses 
emniyeti alanında yenilikleri takip 
ederek, müşterilerin ihtiyaçlarına yö-
nelik özelleştirilmiş çözümler ürettik-
lerini belirtti.

Başarılarının temelinde, müşteri 
memnuniyetine verilen önemin yat-
tığının altını çizen Mehmet Ali Kartal, 
“Şirketimiz olarak, müşterilerimizin 
ihtiyaç ve beklentilerini anlamak ve 
onlara en uygun çözümleri sunmak 
için büyük bir özen gösteriyoruz. 
Müşterilerimizin güvenini kazanmak 
ve sürdürmek adına, üstün kalitede 
ürünler ve güçlü müşteri desteği sun-
maktayız.” dedi.

Yerli ve milli bir şirket olarak Kartal 
Bombe ve Basınçlı Kaplar A.Ş.’nin ba-
şarılarının, Türkiye geleceği için büyük 
önem taşıdığını belirten Mehmet Ali 
Kartal sözlerini; “Katma değeri yük-
sek ürünlerin üretimi ve ihracatıyla 
Türkiye’nin ekonomik gelişimine katkı 
sağlamaktayız. Aynı zamanda, yerli ve 
milli teknoloji ile iş gücünün destek-
lenmesine, ülkemizin sanayi gücünü 
artırmaya destek olmaktayız.” şeklin-
de tamamladı.
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Ufuk Doğan: ”Gedik Termo Vana, enerji 
kaynaklarını yarınlara aktarıyor”

Savunma sanayiinden mega inşaat projelerine, gemi inşaat, makine, 
otomotiv, ulaşım, gıda, eğitim sektörlerine, termik santrallerden nükleer 
santrallere kadar enerji sektörüne birçok iş kolu için çözüm üreten Gedik 

Termo Vana Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Ufuk Doğan, firmanın 
ürettiği vanalarıyla enerji kaynaklarını yarınlara aktardığını söyledi.

60 yılı aşkın süredir mühendisleri, 
çalışanları, araştırmacıları, dina-
mik dünyada ‘Gedik’ markasının 

küreselleşmesini güçlendirmek, çeşit-
li imalat sektörlerinde fark yaratmak 
ve dünyaya fayda ve değer sağlamak 
için çalıştıklarını söyleyen Ufuk Doğan, 
‘Gedik Termo Vana’ şirketlerinin de 
ürünleri ile dünyanın neresinde olursa 
olsun insanların hayatına dokunduğu-
nu belirtti.

Savunma sanayiinden mega inşaat 
projelerine, gemi inşaat, makine, oto-
motiv, ulaşım, gıda, eğitim sektörleri-
ne, termik santrallerden nükleer san-
trallere kadar enerji sektörüne birçok 
iş kolu için çözüm ürettiklerinin altını 
çizen Gedik Termo Vana Yönetim Ku-
rulu Başkan Yardımcısı Ufuk Doğan; 
“Tecrübeli ve dinamik kadrosuyla Gedik 
Termo Vana müşterilerini, hem satış 
öncesi hem satış sonrası her ihtiyaç-
larında destekliyor, birlikte çözümler 
üretip gerek yurt içinde gerek yurtdı-
şında, ürünleri dünyanın neresindeyse 
orada insanların hayatına dokunuyor.” 
dedi. 

- İleri teknoloji üretim ile geniş ürün 
portföyü

İş ortaklarını henüz daha proje-

lerin başından başlayıp satış sonrası 
hizmetlere kadar her noktada eğitimli 
ve donanımlı kadroları ile destekledik-
lerini belirten Ufuk Doğan, geniş ürün 
portföyüne sahip Gedik Termo Vana’nın 
metal körüklü globe vana, globe vana, 
emniyet ventili, kelebek vana, küre-
sel vana, bronz vanalar, kondenstop, 
gate(sürgülü) vana, basınç düşürücü, 
pislik tutucu, çekvalf, yangın hidrantı, 
kompansatörler gibi çok çeşitli ürün-
leriyle müşterilerinin süreçlerine yön 
verdiğini, yüksek teknolojiyle ürettiği 
vanalarıyla enerji kaynaklarını yarınla-
ra aktardığını söyledi.

- Yüzde 100 yerli ve milli vanalar ile 
dev projelerde varız

Gedik Termo Vana’nın, uzun yıllar-
dan bu yana özellikle marin alanında 
çalışarak vana tasarım, bronz döküm 
ve TR Lloyd, BV onaylı vanaları başarı 
ile üretip milli projelere tedarik sağla-
dığını anlatan Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ufuk Doğan, Gedik Termo 
Vana’nın yüzde 100 yerli ve milli vana-
larla dev projelerde yer aldığını kay-
detti. Ufuk Doğan sözkonusu projeleri 
kısa şöyle anlattı:

“Sedef Tersanesinde yapılan he-
likopter, uçak gemisinin tüm vanala-
rını üreten Gedik Termo Vana, Deniz 
Kuvvetlerinin birçok gemi projelerine 
yüzde 100 ve 
milli olarak üret-
tiği vanalarla yer 
aldı.

Gedik Termo 
Vana, MİLGEM 
ya da tam adıyla 
Millî Gemi’nin te-
darikçisi. Türkiye 
Cumhuriyeti’nin 
ulusal bir savaş 
gemisi progra-
mı olan Milg-
rem projesi Türk 
Deniz Kuvvet-
leri tarafından 

yönetiliyor ve keşif, gözetleme, erken 
uyarı, denizaltı karşıtı savaş, yüzeyden 
yüzeye savaş, yüzeyden havaya savaş 
ve amfibi operasyonlar dahil olmak 
üzere bir dizi görevde kullanılabilecek 
çok amaçlı korvet ve fırkateynler geliş-
tirmeyi hedefliyor.

Dünyanın ilk SİHA gemisi olan TCG 
Anadolu, Gedik Termo vanalarının kul-
lanıldığı bir başka dev proje.  Türk Deniz 
Kuvvetleri envanterinde bulunan LHD 
sınıfı (havuzlu helikopter gemisi) savaş 
gemisi olan TCG Anadolu, Türk Donan-
ma tarihinin ilk LHD gemisi. Sedef Ter-
sanesinde inşa edilen TCG Anadolu’da 
kullanılan büyük ölçekli vanalar, Ge-
dik İleri Döküm ve Termo firmalarının 
döküm teknolojilerindeki yerli AR- GE 
çalışmaları ile Bronz malzemeden ilk 
defa bu büyüklükte başarılı bir şekilde 
döküldü işlendi, montajı yapılarak ve 
Loyd’dan onay alınarak teslim edildi.

Gedik Termo Vana sadece yurtiçinde 
değil dünyada da büyük projelerde yer 
alıyor. Global projelerin de tedarikçisi 
oluyor. Son olarak Suudi Arabistan’daki 
Deniz Suyu Soğutma, İletim ve Geri Dö-
nüşüm İşleri projesinin ikinci etabına 
vana tedarik etti. Doğu Ras Al Khair 
endüstri kentine soğutma suyu sağla-
yan proje yeni hatlarla devam ederken 
Gedik Termo Vana da projenin çözüm 
ortağı olmayı sürdürecek.”

[kazan ve basınçlı kaplar ►
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Ali Tirelioğlu: 
Ekotek olarak, enerji ve doğayı koruyoruz

Ekotek Isı Teknolojileri Şirket Sahibi Ali Tirelioğlu, endüstriyel buhar 
ve kızgın yağ kazanlarında İSO 9001:2015 kalite yönetim sistemiyle 

2014/68/Eu basınçlı kaplar direktifine göre Ce sertifikalı kazanlar üretip 
ihraç eden Ekotek Isı Teknolojileri’nin, ürettiği endüstriyel ürünler ile 

enerji ve doğayı koruduğunu söyledi.

Endüstriyel BBuhar ve Kızgın yağ 
kazanlarında İSO 9001:2015 kali-
te yönetim sistemiyle 2014/68/

Eu basınçlı kaplar direktifine göre Ce 
sertifikalı kazanlar üretip ihraç eden 
Ekotek Isı Teknolojileri’nin  Şirket Sa-
hibi Ali Tirelioğlu, verimli endüstriyel 
ürünler üreterek enerji ve doğayı koru-
duklarını söyledi. Türkiye’nin su, ısı ve 
geri kazanım konusundaki potansiye-
lini değerlendirmede yeterince başarılı 
olamadığının altını çizen Ali Tirelioğlu, 
Türkiye’nin doğal kaynaklarını verimli 
ve akılcı kullandığında, sürdürülebilirlik 
doğrultusunda doğa ile barışık teknik-
ler ile ilerleme kayıt edeceğine inan-
dıklarını söyledi. Ekotek ısı teknolojileri 
olarak verimli endüstriyel ürünler üre-
terek enerji ve doğayı koruduklarının 
altını çizen ve buna son derece önem 
verdiklerini belirten Ali Tirelioğlu, “Bizi 
tercih eden fabrika ve üreticilerin doğ-
ru ve akıllı teknolojiler kullanmasını 
sağlayarak gereksiz iş gücü ve mali-
yetlerinden tasarruf yapmalarını sağ-
lıyoruz.” dedi.

- Geniş faaliyet alanlarına sahip 
Ekotek, 2023 yılı sonuna kadar 6 
farklı ülkeye daha ihracat hedefliyor

Endüstriyel buhar ve kızgın yağ 
kazanlarında İSO 9001:2015 kalite yö-
netim sistemiyle 2014/68/Eu basınçlı 
kaplar direktifine göre Ce sertifikalı ka-
zanlar üretip ihraç ettiklerini söyleyen 
Ali Tirelioğlu, firma olarak tekstil, gıda, 
enerji, beton üretimi, petro kimya, plas-
tik sektörü gibi çok geniş alana hizmet 
verdiklerini söyledi. Kendine özgü kon-
trol yazılımları ile güvenilir ve sürdü-
rülebilirlik esası ile ürettikleri ürünlerin 
bir çok avantajı olduğunu söyleyen Ali 
Tirelioğlu bu konuda şunları söyledi: 
“Ürettiğimiz tüm buhar ve kızgın yağ 
kazanları basınçlı kaplar direktiflerine 
uygun, kullanılabilirlik, sürdürebilirlik, 
güvenir ürünler üretiyoruz. Tasarımla-
rımız performansa göre bulunduğu or-

tamda fark edilebilen, geniş su hacmi, 
ısıtma yüzleri sayesinde daimi verimlik 
sağlayan, kullanıcı dostu, kullanıma 
avantaj sağlayan kendine özgü kontrol 
yazılımlarıyla kontrol edilebilen özel-
liklere sahip. Ürünlere sağladığımız ek 
güvenlik ekipmanları sayesinde de son 
kullanıcıya çeşitli avantajlar sağlıyo-
ruz.”

Endüstriyel ve bireysel ürünlere 

göre değişmekle beraber firma üretim 
hacminin 150.000.000 Kcal/h oldu-
ğunu söyleyen Ali Tirelioğlu, Avrupa 
standartlarında, İSO 9001:2015 kalite 
yönetim sistemi içerisinde 2014/68/Eu 
basınçlı kaplar direktifine göre üretim 
yaptıklarını belirtti. Yerli ürünler ile ih-
racatının yüzde 90’ını kendilerinin yap-
tıklarını söyleyen Ali Tirelioğlu, şu an 
25’ten fazla ülkeye ihracat yaptıklarını 
ancak 2023 yılı sonu itibari ile ihracat 
yaptıkları ülke sayısını en az 6 artırma-
yı hedeflediklerini söyledi. 

Ali Tirelioğlu, şu an için Almanya, 
Fransa, Bulgaristan, Romanya, Mol-
dova, Kosova, Bosna Hersek, Ukrayna, 
Libya, Fas, Cezayir, Mısır,  ırak, Gürcis-
tan, Azerbaycan Türkmenistan Özbe-
kistan, Sudi Arabistan ve Kenya başta 

olmak üzere projelerini sunduklarını 
belirtti. 

- Çözüm ihracatta
2023 yılı ilk çeyreğinde seçim belir-

sizliğine kadar gayet yükselen bir grafik 
sergilerken seçim sonrası döviz kurla-
rının çok fazla değişkenlik göstermesi, 
artan iş gücü, hammadde maliyetleri 
gibi nedenler ile sektörün daralmaya 

başladığını söyleyen Ali Tirelioğlu, son 
çeyrekte piyasa ve hammadde mali-
yetlerinde yükselme olmaz ve döviz 
kuru rekabetçi seviyelerde tutunursa, 
2023 yılı sonu itibari ile yapılan çalış-
maların meyvesini vermeye başlaya-
cağını öngördüklerini söyledi. 

Sektörün en büyük sıkıntısının bel-
gesiz kazan ve ürün üreten firmalara 
yönelik yeterli denetimlerin yapılma-
ması olduğunun altını çizen Ali Tire-
lioğlu, yurt içi döviz ile satışların bas-
kılanan kur ile şarta bağlanmasının 
da sıkıntı oluşturduğunu söyledi. Ali 
Tirelioğlu, İhracatı kolaylaştıran ön-
lemlerin alınıp bazı ülkelerin Türkiye 
için uyguladıkları gümrük tarifelerinin 
ortadan kaldırılmasının üreticinin elini 
rahatlatacağını kaydetti. 
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[kentsel dönüşüm ►

Bakan Özhaseki: İstanbul ve Kocaeli’yi 
kentsel dönüşüme hazırlamalıyız

Bakan Özhaseki: “İstanbul açıklarına gelmiş denizde bekleyen bir tehlike için hepimizin seferber 
olması lazım. Bundan dolayıdır ki gece gündüz demeden bu bölgeleri ki İstanbul açıklarında 

olabilmesi muhtemel deprem İstanbul’u etkilediği kadar haliyle Gölcük ilçemizi de etkileyecek, İzmit’i 
de etkileyecek. Bundan dolayıdır ki yeni yasalar yapmaya çalışıyoruz yeni formüller geliştirmeye 

çalışıyoruz. İnşallah büyük bir hasar almadan bu işlerin altından kalkalım diye de uğraşıyoruz.”

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişik-
liği Bakanı Mehmet Özhaseki-
Gölcük Merkez Mahallesi Riskli 

Alan 1. Etap Emlak Konut Temel Atma 
Töreni’ne katıldı.

Bakan Özhaseki törende yaptığı 
konuşmada: “Değerli kardeşlerim, 
şehirler arasında canlı organizma-
ları taş ve topraktan ibaret görmek 
doğru değil. Şehirlerimize bakarsanız, 
ihtimam gösterirseniz, oradaki bakımı 
eksik etmezseniz o şehirler gerçekten 
ileriye doğru çok varlıklı bir şekilde 
devam ederler. Ama o ihtimamı gös-
termezseniz Allah korusun şehirler 
gerilemeye başlar. 

Güzel bir söz var: “Bir şehrin 
geleceği oradaki yerel yöneticilerin 
ufuklarıyla doğru orantılıdır.” Yerel 
yöneticiler kendi aralarında uyumlu, 
barışık, düzgün projeler ortaya ko-
yuyor ve hep birlikte projelere sahip 
çıkıyorsa ve risk alarak o projelerin 

peşinde koşuyorsa o şehirlerin gele-
ceği aydınlıktır. Çok şükür Kocaeli’de 
uyum görüyoruz, birliktelik görü-
yoruz, güzellik görüyoruz. İnşallah 
bunun neticesi de şehrimize bir fayda 
olarak dönecektir.” dedi. 

Anadolu coğrafyasının, dünyanın 
en eski yerleşim yerlerinden birisi 
olarak ifade edildiğine değinen Bakan 
Özhaseki; cennet gibi bir vatan olma-
sına karşın ülke olarak yerin altının 
çok hareketli olmasından kaynakla-
nan önemli bir dezavantajın bulundu-
ğuna vurgu yaptı. 

Bakan Özhaseki “Bu hareketliliği 
bilerek hareket etmemiz lazım. Şunu 
çok net söyleyebiliriz: Türkiye bir 
deprem ülkesidir. Himalayalar’dan 
başlayarak Alpler’e doğru uzanan 
ülkeler arasında en riskli beş ülkeden 
birisi Türkiye’dir. Her aşamada, her 
hâlükârda bizim bu gerçekliği bilerek 
hareket etmek gibi bir sorumluluğu-

muz var.”
Türkiye’de gerçekleşen depremle-

re ilişkin verileri paylaşan Bakan Öz-
haseki: “Böyle bir toprak parçasında 
yaşarken bizlerin mutlaka ve mutlaka 
bu gerçekliği bilerek hareket etmemiz, 
konutlarımızı ve iş yerlerimizi buna 
uygun şekilde yapmamız gerekiyor. 

Özellikle üç bölge çok hareketli ve 
bu üç bölgede yaşayan insanlarımızın 
da pürdikkat bir şekilde hayatını sür-
dürmeleri lazım. Birisi Kuzey Anadolu 
fay hattı neredeyse Van Gölü’nden 
başlayarak Karadeniz’in neredeyse 
50-100 km güneyinde devam eden 
ve İstanbul açıklarında denize kadar 
uzanan hattı kastediyorum. Yüzyıllar 
boyunca belirli aralıklarla buralarda 
kırıklar devam ediyor ve o yer hare-
ketliliği hiç dinmek bilmiyor. İkincisi 
de aynı bölgeden doğuya uzanan ve 
geçtiğimiz günlerde Kahramanmaraş 
depremi olarak adlandırdığımız bölge. 
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Üçüncü riskli bölge de Ege tarafındaki 
bizim yerlerimiz. 

Özellikle 1939’da Erzincan’dan 
başlayan 1942’de Niksar, Tosya, Bolu 
Abant diye devam ediyor. Şimdi İstan-
bul açıklarına gelmiş denizde bekle-
yen bir tehlike için hepimizin seferber 
olması lazım. Bundan dolayıdır ki 
gece gündüz demeden bu bölgeleri ki 
İstanbul açıklarında olabilmesi muh-
temel deprem İstanbul’u etkilediği 
kadar haliyle Gölcük ilçemizi de etki-
leyecek, İzmit’i de etkileyecek. Bundan 
dolayıdır ki yeni yasalar yapmaya ça-
lışıyoruz yeni formüller geliştirmeye 
çalışıyoruz. İnşallah büyük bir hasar 
almadan bu işlerin altından kalkalım 
diye de uğraşıyoruz.”

85 Milyon Ayaktaydı
6 Şubat depremine değinen Bakan 

Özhaseki:  “Yüzyılın afeti olarak tarif 
ediliyor. Tam 11 ilimiz etkilendi. 14 
milyon insanımız bu depremden zarar 
gördü. 680 Bin konutumuz yıkıldı.170 
bin iş yerimiz, dükkanımız, depomuz 
yıkıldı. Yıkılan bağımsız birim sayısı 
850 bindir. İlk dakikalardan itibaren 
bakanlarımız, valilerimiz, kaymakam-
larımız hep o bölgelerdeydi. Bir millet 
olarak hep birlikte ayaktaydık. 85 
milyon ayaktaydı. O günlerde evinde 
keyifle oturup da çorbasını içen var 
mıydı bilmiyorum. Çayını içen, türkü 
dinleyen var mıydı bilmiyorum. Her-
kes gözyaşı döküyor, elimden ne gelir 
acaba ne yapabilirim diye bir gayretin 
içerisindeydi. O dönemde kumbara-
sındaki paraları gönderen çocukları 
gördük. Bisikletini satıp gönderen 
yavrularımızı gördük. Çeyizlik parasını 
hatta Hac parasını gönderen abileri, 
ablaları, teyzeleri gördük. O bölgelere 
gelen yabancı misyon şefleri, dışarı-
dan gelen büyükelçiler bize hep şunu 
söylediler: Biz bu depremin dörtte bi-
rini kendi ülkemizde yaşasaydık emin 
olun altından kalkamazdık. Çok şükür 
bizler millet olarak hep birlikte yara-
ları sarmak için gayret ettik. Böyle bir 
milletin ferdi olmak, bu milletten bir 
parça olmak emin olun hepimiz için 
gurur vesilesi olsa gerek.” 

2 - 3 Ay Sonra Teslimlere 
Başlayacağız

1 Milyon 900 bin civarında vatan-
daşımız evinden uzakta diyen Bakan 
Özhaseki: “Biz bir taraftan evleri yap-
maya başladık. 200 bine yakın ihaleyi 
yaptık evler yapılıyor, 2 - 3 ay sonra da 
yavaş yavaş teslimine geçeceğiz. Bizi 
gece gündüz meşgul eden, uykusuz 
bırakan ve belki de gülmemize dahi 

bir engel var o da şudur: 1 milyon 900 
bin vatandaşımız şu anda evlerinden 
uzaktalar, konteyner kentlerde yaşı-
yorlar ya da sosyal tesislerimizdeler. 
Emin olun oralarda yaşamak, kontey-
nerler içerisinde hayat sürebilmek çok 
kolay bir şey değil. Onları yerlerine 
yerleştirilinceye kadar, onları evle-
rine sağlıklı bir şekilde oturtuncaya 
kadar hiçbirimiz tatil yapmayacağız, 
gece gündüz çalışacağız inşallah. O 
insanlarımızın duasını almaya gayret 
edeceğiz. Önümüzdeki günlerde o böl-
gelerdeki inşaatlarımız devam edecek. 
Bu hafta Hatay’da olacağım. Yaklaşık 
5 bin konutun daha inşaatına başlıyo-
ruz. Hatay merkezini de aynı şekilde 
biz inşa edeceğiz çünkü o merkezler, o 
meydanlar geleceğe kalacak. Bu alan-
da yanlış yapı olmasın istiyoruz.”

Taviz vermeyeceğiz diyen Sa-
yın Bakan:  “Birincisi fay hatlarının 
olduğu, geçtiği yerlerde asla ve asla 
yapı olmayacak. İkincisi dere yatakla-
rının bulunduğu yerde hiçbir yapı-
nın yapılmasına izin vermeyeceğiz. 
Sıvılaşmanın olduğu yerlerde de hiçbir 
şekilde yapılaşmaya izin vermeyece-
ğiz. Önemli bir prensibimiz de inşallah 
bundan sonra bu işlere sıfır toleransla 
devam edeceğiz.”

Kim Kentsel Dönüşüm Yapmak 
İstiyorsa Başımızın Üstünde Yeri Var

Konuşmaların devamında ise 
Bakan Özhaseki şunları ifade etti: 
“Bizler de öyle konutlar inşa edeceğiz 
ki 9 dereceye kadar olsa bile deprem 
hiçbirimiz yerimizden kımıldamadan 
hayatımızı sürdüreceğiz. Kim kentsel 
dönüşüm yapmak istiyorsa başımı-
zın üstünde yeri var, kapımız sonuna 
kadar açık. İkincisi belediyelerimiz işte 
bakın burada gayret ediyor, işin ucunu 
bırakmıyor, seneler de geçse şimdi 
mutlu sona doğru ulaşıyoruz. Üçüncü-
sü de vatandaşlarımız ne olur kentsel 
dönüşüm yapmak isteyen belediye 
başkanlarına yardımcı olun, uyumlu 
olun, onlara elinizden gelen yardımı 
yapın. Eğer bu üçlüden herhangi biri 
geriye çekilirse emin olun işin sonunu 
getiremeyiz. 

2017 yılı diye hatırlıyorum; kentsel 
dönüşüm için ben Hatay’a gittim, ora-
da kentsel dönüşüm yapacağız, yıka-
ma başlıyoruz fakat bir grupta milleti 
tahrik etmiş, ellerinde pankartlarla 
beraber orada protokole bağırıyorlar 
çağırıyorlar protesto ediyorlar. İkna 
etmeye çalıştım sonra da kendilerine 
söz verdim: “Sabaha kadar oturaca-
ğım burada sizinle tek tek dertleşe-
ceğim, elimizden geleni yapacağız 

inşallah.” dedim. Tamam, dediler ama 
ben sabaha kadar onlar ikna edeme-
dim. O tahrik edenler ne yazık ki pan-
kartlarla siyasi sloganlar atarak bu işi 
yapmaya çalışan belediye başkanına 
mani olanlar üzülerek söylüyorum ki 
galip geldiler, yaptırmadılar. Deprem 
olduğunda ilk baktığım yer orasıydı. 
Antakya’nın şu anda yüzde 90’ı o yüz-
den yok. Bizim hepimizin el birliği ile 
bu işin içinden çıkmamız lazım.” 

İstanbul başta olmak üzere Koca-
eli ve diğer şehirlerimizi bu dönüşü-
me hazırlamamız lazım diyen Bakan 
Özhaseki: “Özellikle 99 yılından önce 
yapılmış olan binaların hepsinin risk 
taşıdığını bilelim. Ölçtürebilen ölç-
türsün, güçlendirebilen güçlendirsin 
eğer mahalle olarak anlaşılabiliyorsa 
belediye başkanlarımıza müracaat 
edin. Kentsel dönüşüm yapalım, biz 
de elimizden geleni yapalım. Bu iş için 
doğrusu bilgimiz var, birikimimiz var. 
Bu işlerin içinden Allah’ın izniyle çok 
rahat çıkabiliriz.”

Mimar Sinan’dan örnekler veren 
Bakan Özhaseki: “ 400 sene önce 
kullandığı taşın bile ne kadar kulla-
nılabileceğini düşünen sonra da 400 
sene sonra gelen bizlere, torunlarına 
nasihat eden bir ecdadımız var. Biz 
böyle bir gelenekten geliyoruz, biz 
böyle bir medeniyetin çocuklarıyız. 
İnşallah kentsel dönüşümü yapar, 
konutlarımızı hazırlar ve içinde büyük 
bir huzurla otururuz. Bu vesileyle 
buradayız. Allah razı olsun belediye-
lerimiz yaklaşık herhalde şu anda 10 
yerde kentsel dönüşüm başlatmışlar, 
biz de sonuna kadar destekleyeceğiz. 
Bu vesileyle bu işlerden dolayı çok 
gayret eden değerli Büyükşehir Bele-
diye Başkanımız Tahir Bey’e ve Gölcük 
Belediye Başkanımız’a çok teşekkür 
ediyorum. Hepinizi saygıyla hürmetle 
selamlıyorum.” dedi.

Temel atma törenine; Çevre, Şehir-
cilik ve İklim Değişikliği Bakanı Meh-
met Özhaseki ve Vali Seddar Yavuz’un 
yanı sıra Kocaeli Milletvekilleri: Veysal 
Tipioğlu, Mehmet Akif Yılmaz, Ce-
mil Yaman,  Saffet Sancaklı,  Kocaeli 
Büyükşehir Belediye Başkanı Doç. Dr. 
Tahir Büyükakın, Kocaeli Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Nuh Zafer Cantürk, 
Gölcük Kaymakam V. Vali Yardımcı-
sı Ali Ada, İl Emniyet Müdürü Faruk 
Karaduman, İl Jandarma Komutanı 
J.Kd. Albay Yavuz Selim Kapancı, TOKİ 
Başkanı Ömer Bulut, Gölcük Belediye 
Başkanı Av. Ali Yıldırım Sezer, siyasi 
parti ve STK temsilcileri, kamu kurum 
kuruluş müdürleri ve çok sayıda va-
tandaş katıldı. 
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[100. yıl►

Sabancı Vakfı’nın kuruluşundan 
itibaren ana destekçisi oldu-
ğu, Şef Cem Mansur yöneti-

mindeki Türkiye Gençlik Filarmoni 
Orkestrası’nın (TUGFO) Atatürk 
Kültür Merkezi’nde (AKM) düzenle-
diği konserde, yaşları 16-22 arasında 
değişen 73 genç sanatçı, Topluluk 
çalışanlarına özel bir konser verdi.

Sabancı Topluluğu tarafından 
2021 yılında başlatılan ve kısa 
sürede Türkiye’nin en geniş katı-
lımlı sosyal sorumluluk hareketine 
dönüşen Sabancı Cumhuriyet Sefer-
berliği kapsamında gerçekleştirilen 
konsere, Sabancı Vakfı Mütevelli 
Heyeti Başkanı ve Sabancı Holding 
Yönetim Kurulu Başkanı Güler Sa-
bancı, Sabancı Vakfı Mütevelli Heyeti 

ve Sabancı Holding Yönetim Kurulu 
Üyeleri, Sabancı Topluluğu yönetici-
leri ve çalışanları katıldı.

Batı müziğinin en güzel örnekle-
rinin Şef Cem Mansur yönetimindeki 
Türkiye Gençlik Filarmoni Orkestrası 
tarafından dinleyicilere sunulduğu 
konser, hep bir ağızdan büyük bir 
coşkuyla söylenen “Gençlik Marşı” 
ile son buldu.

“ORKESTRA; HER TÜRLÜ 
AYRIŞTIRMAYI REDDETMEK, EŞİTLİĞİ 
KUCAKLAMAKTIR”

Sabancı Holding Yönetim Kurulu 
Başkanı ve Sabancı Vakfı Müte-
velli Heyeti Başkanı Güler Sabancı, 
konuyla ilgili yayınladığı mesajında, 
üç yıldır devam ettirdikleri Sabancı 

Sabancı Topluluğu, Cumhuriyet’in 100’üncü 
yılını Şef Cem Mansur yönetiminde Türkiye 
Gençlik Filarmoni Orkestrası ile kutladı

Sabancı Topluluğu, 
Cumhuriyet’in 100. 
yılını, Şef Cem Mansur 
yönetimindeki Türkiye 
Gençlik Filarmoni 
Orkestrası’nın (TUGFO) 
İstanbul’da verdiği 
Cumhuriyetin 100. Yılı 
Konseri ile kutladı.
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Sabancı Topluluğu, Cumhuriyet’in 100’üncü 
yılını Şef Cem Mansur yönetiminde Türkiye 
Gençlik Filarmoni Orkestrası ile kutladı

Cumhuriyet Seferberliği’nin bu yılki 
ilk etkinliğini gençlerle başlatmak-
tan büyük gurur duyduklarının altını 
çizerken, “Orkestra; karşıt seslerin 
zenginliği, farklı tonların ahengidir. 
Tevazuyu hayat görüşü olarak be-
nimsemektir. Bütünün içerisinde yer 
almayı, bireysel olarak öne çıkmaya 
tercih etmektir. Her türlü ayrıştır-
mayı reddetmek, eşitliği kucakla-
maktır. Sürekli daha iyiyi aramaktır. 
Bir sanatçı birlikteliği, bir değerler 
bütünüdür orkestra… Bir şefin 
liderliğinde ahenk içinde büyük bir 
ekip çalışmasıdır. Tüm bu değerler, 
Türkiye Cumhuriyeti’nin, Ulu Önder 
Mustafa Kemal Atatürk’ün değerle-
ridir. 2007 yılında, gençleri sanata 
teşvik etmek amacıyla, Şef Cem 
Mansur liderliğinde Türkiye’de bir 
ilki gerçekleştirerek kurulan Türkiye 
Gençlik Filarmoni Orkestrası, işte 
bu değerlerin ışığında, ülkemizin 
çağdaşlaşma yolculuğuna büyük 
katkılar sunmaya devam ediyor” 
ifadelerini kullandı.

“SABANCI ÜNİVERSİTESİ’NDE 
YAKLAŞIK BİR AY BOYUNCA EĞİTİM 
ALIYORLAR”

Ulu Önder Atatürk’ün, “En bü-
yük eserim” dediği Cumhuriyet’i 
gençlere emanet ettiğinin altını 
çizen Güler Sabancı şöyle devam 
etti: “Kurulduğu günden itibaren, 
Türkiye’nin farklı konservatuvar-
larından seçilen 16-22 yaş arası 

1.000’den fazla gencimiz, alanla-
rındaki en iyi eğitmenlerin yöneti-
minde, Sabancı Üniversitesi’nde ge-
çirdikleri yaklaşık bir aylık hazırlık 
döneminin ardından Türkiye’de ve 
yurt dışında bir dizi konser veri-
yorlar. Dünya literatürüne geç-
miş birçok virtüözle aynı sahneyi 
paylaşma fırsatı yakalıyorlar. Bu 
orkestrada tecrübe kazanan ve bir 
anlamda ‘uçmayı öğrenen’ gençleri-
miz, kanatlanıp dünyanın çok pres-
tijli orkestralarında görev alıyorlar. 
Avrupa’nın önemli salonlarında ve 
festivallerinde ortaya koydukları 
performanslarıyla ülkemizi başa-
rıyla temsil diyorlar. Öte yandan, bu 
başarıları mümkün kılan en önemli 
unsurlardan biri de Türkiye Gençlik 
Filarmoni Orkestrası’nın Kurucu-
su Şef Cem Mansur’un bu projeye 
olan adanmışlığıdır. Azmi, tutkusu, 
heyecanıdır. Öğrencilerin seçimin-
den eğitimine, programların oluş-
turulmasından konser takvimlerine 
kadar en ince detaylarla yakından 
ilgilenmesi, onun gençliğe olan 
inancının en somut göstergesidir. 
Kendisine bir kez daha şükranları-
mızı sunuyorum.”

“HEP BİRLİKTE, BİR KEZ DAHA, 
‘YAŞASIN CUMHURİYET’ DEDİK”

Bu yıl 13 farklı üniversiteden 540 
konservatuvar öğrencisinin gerçek-
leştirdiği başvurular sonucunda, 50 
genç sanatçının bu orkestranın bir 

parçası haline geldiğini ifade eden 
Güler Sabancı, “Bu gençlerimizin de 
katılımıyla toplam 73 müzisyenden 
oluşan orkestramız, bugüne kadar 
ortaya koyduğu başarılı perfor-
manslarına bir yenisini daha ekledi. 
Şef Cem Mansur yönetiminde, Ata-
türk Kültür Merkezi’nde gerçekleş-
tirdikleri konser ile bizlere Atatürk’ü 
anma ve Cumhuriyetimizin 100’üncü 
yılını hep birlikte kutlamamız için 
muhteşem bir fırsat sundular. Genç-
lerimiz, Atatürk Kültür Merkezi’nde 
bu tecrübeyi yaşarken, bizler de 
onların deneyimine ve heyecanına 
ortak olduk” ifadelerini kullandı.

Güler Sabancı sözlerini şöyle ta-
mamladı: “Cumhuriyet ile neredey-
se yaşıt olan, 1925 yılında Türkiye 
Cumhuriyeti’nden aldığı cesaret, 
coşku ve heyecanla kurulan ve o 
tarihten bu yana “bu topraklardan 
kazandıklarını bu toprakların insan-
larıyla paylaşmak” ilkesiyle faaliyet 
gösteren bir Topluluk olarak, bizler 
de 100. yıl coşkusunu, Cumhuri-
yet değerlerinin bir simgesi olan 
bu orkestramızla birlikte yaşadık. 
Gençlerimizi dinlerken, Cumhuriye-
tin bir yönetim şeklinin ötesindeki 
anlamını ve hayatlarımızdaki dol-
durulamaz yerini hatırladık. ‘Uygar-
lık doruğunun merdiveni sanattır’ 
diyen Atatürk’ün vizyonunun bir kez 
daha farkına vardık. Ve hep birlikte, 
bir kez daha, ‘Yaşasın Cumhuriyet’ 
dedik.”
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[sektör yazılım►

Türkiye Yazılım Meclisi, TOBB 
Yönetim Kurulu Üyesi Mehmet 
Büyüksimitci’nin katılımıyla, 

Meclis Başkanı Ertan Barut’un baş-
kanlığında, TOBB İkiz Kuleler’de hibrit 
olarak toplandı. 

Mehmet Büyüksimitci yaptığı açılış 
konuşmasında Meclis üyelerini se-
lamladıktan sonra, Mart ayında ger-
çekleştirilen bir önceki Meclis toplan-
tısından bu yana sektörü ilgilendiren 
konularda TOBB nezdinde yaşanan 
gelişmeleri aktardı.

TOBB Komisyon ve Kurullarının 
görev dağılımı yapıldığını hatırlatan 
Büyüksimitci, yeni dönemde de TOBB 
Türkiye Yazılım Meclisi ile birlikte 
olmaktan duyduğu mutluluğu ifade 
etti. Büyüksimitci, 5 aylık süreçte; 
Meclisin kendi bünyesindeki çalışma 
komisyonlarıyla yoğun bir dönem 
geçirdiğini, bunun yanında ilgili kamu 
kurumlarıyla düzenli olarak bir araya 
gelmesiyle, Yazılım Envanter Projesi, 
Yazılım Ürünleri için Yerli Malı Tebliğ 
Taslağı çalışmaları gibi konularda 
ilerleme sağlandığını belirterek, Mec-
lis üyelerine gösterdikleri gayret için 

teşekkür etti.
Mehmet Büyüksimitci, Sanayi ve 

Teknoloji Bakanlığı Milli Teknoloji 
Genel Müdürlüğüyle, bilişim sektö-
rünün ihtiyaçları çerçevesinde Ulusal 
Meslek Standardı (UMS)  ve Ulusal 
Yeterliliklerin (UY) hazırlanması için 
bir protokol hazırlandığı bilgisini pay-
laştı. Büyüksimitci son olarak, yazılım 
sektörüne ilk yapay mühendisi kazan-
dırmanın heyecanını da yaşadıklarını 
hatırlatarak, TOBB Ekonomi ve Tekno-
loji Üniversitesi’nin (ETÜ) Türkiye’de 
ilk yapay zeka mühendisliği bölümünü 
açtığını ve mezun Ata Turan’ın tıp fa-
kültesini bırakarak, üniversite birincisi 
olmanın yanında Türkiye’nin ilk yapay 
zeka mühendisi unvanıyla mezun 
olduğu bilgisini verdi.

Meclis Başkanı Ertan Barut ise 
açılış konuşmasında, meclisi selam-
ladıktan sonra gündemin akışı ve 
geçmiş dönem faaliyetleri, Meclis 
olarak takip etmekte olduğumuz ve 
sürekli iletişim halinde olduğumuz 
kamu kuruluşları ile yürütülen proje-
ler ve çalışılan mevzuatlar hakkında 
bilgi verdi.

Daha sonra, gündem maddesi kap-
samında konuk davetlilerin bilgilen-
dirme sunuşlarına geçildi. İlk olarak, 
KOSGEB destekli ilk Teknoloji Geliş-
tirme Merkezi TEKMER CEO’su İmran 
Gürakan; girişimciliğin, ar-ge ve ino-
vasyonun öneminden bahsetti. Büyük 
şirketlerin büyüdükçe hantallaşarak 
girişimciliğin önemini kaçırabildiğine 
dikkat çekerek, yaşam standartlarını 
arttırması ve ülke ekonomisine katkısı 
sebebiyle Türkiye’de girişimciliğin 
arttırılması için çok çabaladıklarını 
aktarmıştır. Sunumunda, sürdürüle-
bilir kalkınma hedeflerine de değinen 
Gürakan, yeni bir tanım olan, toplum 
5.0 hakkında bilgilendirmede bulundu. 
Avcı toplumundan bilgi toplumuna 
kadar evrilen bir noktada, Endüstri 4.0 
ile teknolojinin artık en üst düzey-
de olduğuna, ama bunun toplumla 
entegrasyonunun atlandığına dikkat 
çekti. Artık tüm dünyanın, giderek 
yaşlılaşan bir toplumu, küresel hedef-
leri de gözardı etmeden bilgi toplu-
muyla nasıl entegre edebileceğimizi 
yani toplum 5.0’ı konuştuğu bilgisini 
verdi.

Yazılımda ‘envanter’ ve ‘yerli malı tebliği’ 
hazırlıkları hız kazandı
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Yazılımda ‘envanter’ ve ‘yerli malı tebliği’ 
hazırlıkları hız kazandı

Gürakan’ın sunumundan sonra 
TOBB bünyesinde faaliyet gösteren, 
Arabuluculuk ve Uyuşmazlık Çözüm 
Merkezi olan TOBB UYUM hakkında, 
Genel Müdür Dr. Onur Yüksel bilgilen-
dirme sunumu yaptı. TR’de arabulu-
culuk ve tahkimin gelişmesi için TOBB 
UYUM modellemesini geliştirdiklerini, 
ticari alanda, tüketici alanında ve işçi 
işveren uyuşmazlıklarında Türkiye’de 
kurumsal olarak uyuşmazlıkları çözen 
en büyük oluşum olduklarına dikkat 
çekti. Yüksel sunumunda, iş dünyası 
ve kamu için arabuluculuğun avan-
tajlarına, TOBB UYUM’un sağladığı 
hizmetler ve ülke örnekleri hakkında 
bilgi verdi.

Daha sonra, Meclisin faaliyetleri 
hakkında detaylı bilgilendirme su-
numlarına geçildi. 

Meclis Başkanı Ertan Barut, nisan 
ayından bu yana yürütülmekte olan 
projeler, odalarda gerçekleştirilen 
e-turquality ihracat destekleri ve sek-
tör buluşmaları, Cumhurbaşkanlığı, 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, Ticaret 
Bakanlığı, Hazine ve Maliye Bakan-
lığı ve Kamu Kurumları ile yürütülen 
mevzuatlara yönelik çalışmalar, 
regülasyonlar, farkındalik faaliyetleri, 
Meclisi temsilen katılıp katkı verilen 
etkinlikler, sektör firmaları ile ilişkiler, 
girişim yatırım ekosistemine yönelik 
analizler, Teknoparklar, STK’lar ve Ba-
sın ve Medya ile iletişim ve işbirlikleri, 
TOBB ETÜ ile yürütülecek olan nitelikli 

yazılımcı yetiştirme projesi ve TOBB 
bünyesinde yürütülen çalışmalara 
yönelik kapsamlı bilgiler aktardı.

-Yazılım Envanteri Oluşturuluyor
Yazılım Envanter Projesi Komite 

Başkanı Dr. Aydın Kolat kısaca Yazılım 
Envanter Projesi süreçleri hakkında 
bilgi verdi. 3 fazda ilerleyecek olan 
çalışmanın asıl amacının Türkiye ya-
zılım ekosistemi envanterini oluştur-
mak olduğunu, muhtemelen ilerleyen 
süreçte bilişim envanterine döneceği 
bilgisini verdi. Diğer yandan, yine 
Meclis bünyesinde oluşturulan Yerli 
Yazılım Komitesi Başkanı İlker Tabak, 
Yazılım Sanayici Kapasite Raporu, 
Yazılımda Yerli Malı Tebliğ Taslağı 
Komite çalışmaları, 12. Kalkınma Planı 
BİT OİK Çalışmaları hakkında bilgilen-
dirmede bulundu. Komite çalışma-
ları kapsamında son olarak, Yazılım 
İhracat Komitesi çalışmaları hakkında 
bilgi verildi.

Sonrasında, Meclis ile koordineli 
olarak yürütülen çalışmalar hakkında 
bilgi vermek ve sektörün görüşleri-
ni almak üzere Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı Milli Teknoloji Genel Müdür 
Yrd. İrfan Keskin bilgilendirmede 
bulundu. Türkiye Yazılım Meclisi bün-
yesinde başlatılan yazılım envanter 
projesinin, bilişim ürünlerine yönelik 
bir ürün envanteri olacağına; “nace 
kodu, firma envanteri, ürün kodu, 
ürün envanteri, meslek kodu, insan 
gücü envanteri”nin ortaya çıkması 
açısından çalışmaya son derece önem 
verdiklerini aktardı. Diğer taraftan, 
Yazılım Ürünlerinde Yerli Malı Tebliğ 
Taslağı çalışmaları, Türkiye Yazılım 
Stratejisi ve Eylem Planı Çalıştay 
Programı, Kamu Bilişim Hizmet Alım-
ları Yönetmeliği ve Yetenek Trans-
feri hakkında yapılan çalışmalardan 
bahsetti.

Toplantıda ayrıca, Cumhurbaşkan-
lığı Dijital Dönüşüm Ofisi (DDO) Dijital 
Dönüşüm Koordinasyon Dairesi Baş-
kanı Furkan Civelek, açık kaynak ile 
ilgili yapılan çalışmalar hakkında bilgi 
verdi. 29 Temmuz 2023 tarihli 32263 
sayılı Resmi Gazete’de yayınlanan 
Kamuda Açık Kaynak Kodlu Yazılım 
Kullanımı Genelgesi hazırlık çalışma-
larının, TUBİTAK ULAKBİM’le birlikte 
1,5 sene sürdüğünü belirterek, bu 
aşamada Türkiye Yazılım Meclisinin 
de desteklerini aldıkları için üyelere 
teşekkürlerini iletti. Genelgenin ama-
cının, kamuda (istisna kurumlar hariç) 
mümkün mertebe ticari yazılımlar 
yerine, teknik ve ekonomik olarak ras-
yonel olması durumunda açık kaynak 
yazılımlarının kullanılması olduğunu, 

böylece kamu kurumlarının lisans üc-
retlerinden kaynaklı maliyetlerinden 
tasarruf sağlamasının yanında, asıl 
olarak yazılım ekosisteminin geliş-
mesine katkı sağlanacağını aktardı. 
Genelge kapsamında sürecin ilerle-
yişinden de bahseden Civelek; kamu 
kurumlarının 8 ay içerisinde mevcut 
altyapılarını inceleyerek, açık kaynak 
kodlu yazılımlarla değiştirebileceğini 
düşündükleri ticari lisans yazılım en-
vanterini çıkmaları ve bunlara ilişkin 
bir ön analiz raporu hazırlamaları ge-
rektiği bilgisini paylaştı. Sonrasında, 
analiz raporunun DDO’ya iletilmesi, 
incelenen ve sonuçlanan raporların 
DDO tarafından Strateji ve Bütçe Baş-
kanlığına iletileceğini ve bu çerçevede 
ödenek tahsisinin yapılacağını aktardı. 
Son olarak, sektörden beklentilerini 
paylaşan Civelek, kamu kurumları-
nın 8 ay içindeki yapacağı çalışma 
için yetkinliklerinin yeterli olmaması 
durumunda, programa uyum için da-
nışmanlık ve entegrasyon konusunda 
destek almasına yönelik sektörün itici 
güç olmasını beklediklerini ifade etti. 
Bu konuda destek verebilecek sek-
tördeki firmaların kamu kurumlarına 
ziyarette bulunup, kendini tanıtması-
nın önemli olduğunu; bunun yanında, 
danışmanlık verebilecek firmaların 
bilgisinin Yazılım Meclisi üzerinden 
kendilerine iletilmesini beklediklerini 
aktardı. Kamu kurumlarından gelecek 
analiz raporlarının değerlendirilmesi 
sürecinde kendilerinin de profesyonel 
desteğe ihtiyaçları olacağını, sektörün 
yönlendirebileceği ve temas halindeki 
firmaları, meclis tarafından hazırla-
nan “paydaş bilgi formu”na doldura-
rak iletebileceklerini aktardı.

Gündem maddesi kapsamında 
Ticaret Bakanlığı Uluslararası Hizmet 
Ticareti Genel Müdürlüğü, Bilişim, 
Yazılım ve İletişim Hizmetleri İhracatı 
Daire Başkanı Hürol Karlı bilgilendir-
mede bulundu. Yazılım sektörünün 
ihracatının artırılmasına yönelik yazı-
lım meclisi ile Anadolu’yu kapsayacak, 
“Yazılım İhracatı ve E-Turquality” 
programlarına devam ettiklerini be-
lirttikten sonra güncel yazılım ihracat 
rakamlarını paylaştı.

Toplantıda son olarak, TSE Bilişim 
ve Ayna Komitesi hakkında, Yazılım 
Mühendisi Bahar Polat tarafından 
bilgilendirme sunumu yapıldı. Polat 
sunumunda ilk olarak, Uluslararası 
Standardizasyon Komitesi ve Avrupa 
Standardizasyon Komiteleri kısa bir 
bilgilendirmede bulundu. Sonrasında 
bilişim alanındaki 10 adet ayna komi-
telere değinerek, komitelere üyelik 
süreci hakkında bilgi verdi.
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Posco Assan TST, çalışan aileleri ile 
‘2 milyon ton’u kutladı

350 milyon dolar yatırım ile 2011 yılında kurulan Türkiye’nin en büyük 
paslanmaz çelik üreticilerinden Posco Assan TST, 2 milyon ton üretim 

coşkusunu aile günü etkinliğiyle kutladı. Birbirinden renkli aktivitelerin 
yer aldığı organizasyonda 5’inci ve 10’uncu yılını dolduran çalışanlara 

plaketleri ile hediyeleri üst yönetim tarafından verildi.

Türkiye’de 2013 yılında üretime 
başlayan Posco Assan TST, 2 
milyon ton paslanmaz çelik üre-

tim rakamına ulaşmanın gururunu ve 
sevinci çalışanlar ve aileleri ile paylaştı. 
Posco Assan TST yönetimi, çalışanla-
rın ailelerinin katılımlarıyla düzenlediği 
aile günü etkinliğinde  kıdem ödüllerini 
de verdi. 

- Jongduk Suh: İş güvenliği birinci 
önceliğimiz

2 milyon tonun üretiminde ve sev-
kiyatında görev alan tüm çalışanlarına 
ve ailelerine teşekkür eden Posco As-
san TST CEO’su Jongduk Suh; “İş gü-
venliğini daima birinci öncelik olarak 
düşünmeye ve bu bakış açısıyla üret-
meye devam edeceğiz. Posco Grup; 
Kurumsal Vatandaşlık Yönetim Fel-
sefesi kapsamında ülke ve toplumla 

birlikte büyüme hedefiyle yönetilmesi 
konusunda her zaman gayretle çalış-
maktadır. Bununla birlikte insan hak-
ları ve çalışan ilişkileri konusunda son 
derece duyarlıdır.” dedi.

- 107 çalışan kıdem ödülü aldı
Aile günü etkinliğinde 5’inci ve 

10’uncu yılını dolduran çalışanlara kı-
dem ödülünü ise  üst yönetim verdi. 
Etkinlik kapsamında hazırlanan oyun 
gruplarında eğlenen çocuklar sokak 
lezzetlerini tatma fırsatı da buldular. 

- Posco Assan TST, 10 yılda iki milyon 
ton paslanmaz çelik üretti

Türkiye’nin paslanmaz çelik üreti-
cilerinden biri olan ve 
Güney Koreli Posco ile 
Kibar Holding ortaklı-
ğıyla 2011’de kurulan 
Posco Assan TST, üre-
time başladığı 10 yıl 
öncesinden bu yana 2 
milyon ton paslanmaz 
çelik üretti. Posco As-
san TST CEO’su Jong-
duk Suh “10 yıl önce 
tamamı ithalat yoluyla 
karşılanan paslanmaz 
çelik gibi zor bir ürün-
de Türkiye’yi ihracatçı 

konumuna getirmenin gururunu ve 
mutluluğunu yaşıyoruz” dedi.

Türkiye’nin yetişmiş insan kaynağı 
bakımından dünyanın önde gelen ül-
kelerinden biri olduğunu vurgulayan 
Jongduk Suh, “Posco Assan TST ile 
Güney Kore’den Türkiye’ye paslan-
maz çelik ile ilgili önemli bir bilgi akışı 
oldu. Üretimde 10’uncu yılımızı geride 
bıraktık. Çok sayıda Türk mühendis ve 
operatör paslanmaz çelik konusun-
da son derece deneyimli hale geldi. 
Türkiye’nin sahip olduğu insan kayna-

ğına güveniyoruz. Gelecek dönemde 
de hep birlikte çok daha iyi noktalara 

ulaşacağımıza inanıyoruz” dedi.
350 milyon dolar yatırım ve 500 

personel ile 2013 yılında üretime başla-
yan tesis, pandemi döneminde de üre-
time ara vermedi. Böylece ana sanayi-
ye hammadde sağlayan ve ekonomik 
kalkınmaya destek olarak Türkiye’nin, 
paslanmaz çelik ithal eden bir konum-
dan ihracatçı ülke konumuna gelmesi-
ne katkı sağladı.

[üyelerden ►
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Cemil Onur Sürmeli: Yeniden hep birlikte 
ayağa kalkıyoruz

‘’Yeniden Hep Birlikte Ayağa Kalkıyoruz’’ mottosuyla yeni bir dönem 
başlatan KYK Yapı Kimyasalları deprem bölgeleri için kolları sıvadı. 

Yeniden inşa ve bina güçlendirme çalışmalarına katkı vermek amacıyla 
KYK Yapı Kimyasalları, ünlü Japon Yüksek Mimar ve İnşaat Mühendisi 

Yoshinori Moriwaki ile deprem bölgesinde deprem ve bina güçlendirmesi 
hakkında eğitim verecek. 

KYK Yapı Kimyasalları, deprem 
sonrasında yeniden inşa ve bina 
güçlendirme çalışmalarına katkı 

sağlamak amacıyla sahadaki çalışma-
larını hızlandırıyor. KYK Yapı Kimyasal-
ları, dünyaca ünlü Japon Yüksek Mimar 
ve İnşaat Mühendisi Yoshinori Mo-
riwaki ile deprem bölgesinde, deprem 
ve bina güçlendirme konularında sek-
tör profesyonellerine eğitim verecek. 

KYK Yapı Kimyasalları, Japonya’nın, 
kırılmış nesneleri altın veya gümüş ile 
birleştirerek eskisinden daha güzel ve 
fonksiyonel hale getiren, kusurları gü-
zelleştiren, yaşanmışlıkları öne çıka-
ran bir sanat tekniği olan Kintsugi fel-
sefesinden alınan ilhamla güçlendirme 

çalışmalarına farklı bir boyut kazandır-
mayı hedefliyor. 

Japon Yüksek Mimar ve İnşaat Mü-
hendisi Moriwaki de Kintsugi tekniğini, 
yapı sektörüne uyarlayarak kırılmış 
veya hasar görmüş yapıları onarmak 
ve güçlendirmek için yapılması gere-
kenler hakkında bilgi verecek.

- Moriwaki: “Güçlendirmede doğru 
yöntemi seçmek çok önemli”

Japon Yüksek Mimar ve İnşaat Mü-
hendisi Yoshinori Moriwaki, “Binaların 
güçlendirilmesi, yapıların depreme 
karşı dayanıklılığını artırmak için ya-
pılan bir dizi işlem ve önlemi içeriyor. 
Bu işlemler, yapıların statik ve dinamik 
yüklere karşı daha sağlam hale geti-
rilmesini sağlıyor. Yapılarda kullanı-
lacak güçlendirme yöntemleri farklılık 
gösterebilir. Çalışmalara başlamadan 
önce uzmanlar tarafından güçlendir-
me yapılacak binanın teknik analizleri 
yapılmalı ve analiz sonuçlarına göre 
belirlenecek en uygun yöntem izlen-
melidir” dedi.

- Cemil Onur Sürmeli: “Güçlendirme 
sistemlerimiz ile kentsel ölçekte 
dönüşüme destek sağlıyoruz”

Depreme karşı dayanıklı yapılar için 
bina güçlendirme konusunda sosyal 
sorumluluk bilinciyle hareket ettikle-
rini vurgulayan KYK Yapı Kimyasalları 
Yönetim Kurulu Başkanı Cemil Onur 

Sürmeli, “KYK Yapı Kimyasalları olarak 
“Yeniden Hep Birlikte Ayağa Kalkıyoruz” 
mottosuyla yola çıkıyoruz. Eğitimleri-
mizde, Moriwaki’nin yanı sıra KYK Yapı 
Kimyasalları’nın uzman kadrosu da yer 
alacak. Eğitimlerimizin hedef kitlesi ise 
inşaat mühendisleri, mimarlar, yapı 
denetçileri, müteahhitler ve sektörde-
ki diğer profesyoneller olacak. Sektör 
paydaşlarına, depreme karşı dayanıklı 
ve güvenli yapılar inşa edebilmeleri 
için, doğru ürün seçimi ve doğru uy-
gulamanın önemini aktararak, deprem 
farkındalığını ve bilincini artırmayı he-
defliyoruz. Güçlendirme sistemlerimiz 
ile kentsel ölçekte dönüşüme destek 
sağlıyoruz. Ana hedefimiz, depreme 
karşı tüm şehir ve bölgelerimizle yeni-
den ayağa kalkmak ve dayanıklı yapılar 
oluşturmaya destek vermek” dedi. 

Güvenli yapılar için kaliteli ve ye-
nilikçi ürünler sunduklarını söyleyen 
Sürmeli, ‘’Ürün portföyümüzde bulu-
nan, yapıştırıcılar, derz dolguları, su 
yalıtım malzemeleri, tamir harçları, 
zemin malzemeleri, sıvalar, astarlar, 
katkılar ve yardımcı malzemeler, ısı 
yalıtım malzemeleri ve boyalar ürün 
gruplarındaki, 126 ana ürün ve 425 
ürün çeşidiyle hem yeni inşa edilen 
hem de güçlendirme gerektiren yapılar 
için profesyonel çözümler sunuyoruz” 
diye konuştu.
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Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı 
Alparslan Bayraktar ile Japon-
ya Ekonomi, Ticaret ve Sanayi 

Bakanı Nishimura Yasutoshi, iki ülke 
arasında enerji alanında muhtemel 
işbirliklerini değerlendirmek üzere 
İstanbul’da bir araya geldi.

Heyetler arası görüşmenin 
ardından bakanlar tarafından enerji 
alanındaki işbirliğinin geliştirilmesi 
amacıyla düzenlenmesi planlanan 
“Türkiye-Japonya Enerji Forumu”nun 
başlatılmasına ilişkin “Ortak Bildiri” 
imzalandı.

İmza töreninde konuşan Ba-
kan Bayraktar, Japonya Ekonomi, 
Ticaret ve Sanayi Bakanı Nishimura 
Yasutoshi ile kapsamlı değerlendir-
melerde bulunduklarını belirterek, 
“Türkiye ile Japonya’nın 2024 yılında 
diplomatik ilişkilerinin 100. yıl 
dönümü. 2024 yılı bu açıdan bizim 
için çok önemli. Dolayısıyla ‘Türki-
ye-Japonya Enerji Forumu’nun bu 
anlamda iki ülke arasındaki işbirliği-
nin geliştirilmesine hizmet edeceğini 
düşünüyoruz.” dedi.

Japonya Ekonomi, Ticaret ve 
Sanayi Bakanı Nishimura Yasutoshi 
de bugün “Türkiye-Japonya Ener-

ji Forumu”nun gerçekleştirilmesi 
noktasında önemli ve büyük bir 
adım attıklarını ifade ederek, şunları 
kaydetti:

“Gelecek yıl 100. yıl dönümümüz 
vesilesiyle Tokyo’da söz konusu 
forumu düzenlemeyi planlıyoruz. 
Mutabık kaldığımız enerji forumunu 
bir başlangıç yaparak, kritik maden-
ler alanında da ikili ilişkilerimizin 
ilerletilmesini umuyorum. Önümüz-
deki dönemde enerji başta olmak 
üzere çeşitli alanlarda işbirliğimizin 
devam etmesini temenni ediyorum.”

Türkiye ile Japonya arasında “Ye-
nilenebilir Enerji, Enerji Verimliliği, 
Doğal Gaz ve Yeni Yakıtlar/Teknolo-
jiler” ana başlıkları altında işbirliğini 
geliştirilmesi planlanıyor.

“Türkiye’nin nükleer enerjide 
önceliği daha fazla teknoloji trans-
feri ve yerlileştirme”

Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı 
Alparslan Bayraktar, Rusya, Çin 
ve Güney Kore ile yürütülen nük-
leer santral görüşmelerine ve 
Türkiye’nin yenilenebilir enerji 
potansiyeline ilişkin açıklamalarda 
bulundu.

Bakan Bayraktar bakanlığın 
sosyal medya hesabından yaptığı 
açıklamada; “Çin ile yürütülen 
nükleer santral görüşmelerinde 
çok önemli bir noktaya geldik, 
önümüzdeki birkaç ay içerisinde 
bunu sonuçlandırmamız gerekiyor. 
Sinop’ta planlanan 2. nükleer santral 
için Ruslarla görüşmelerimiz sürüy-
or. Aynı zamanda Güney Kore ile de 
temastayız. Türkiye’nin bu konuda 
önceliği daha fazla teknoloji trans-
feri ve yerlileştirme.” İfadelerini 
kullandı

Bakan Bayraktar, küçük modüler 
reaktörler (SMR) konusunda da 
görüşmelerin sürdüğünü belirterek, 
“2050 yılına kadar 5 bin megavatlık 
küçük modüler reaktörleri sistemim-
ize ekleyebiliriz.” dedi.

“Yenilenebilir enerji konusunda 
büyük bir potansiyelimiz var”

Yenilenebilir enerji konusunda, 
özellikle güneş ve rüzgarda büyük 
bir potansiyelin olduğu bilgisini 
paylaşan Bayraktar, şunları kaydetti:

“2035’e kadar, 42 bin megavat 
güneş, 18 bin megavat rüzgar, 5 
bin megavat offshore rüzgar enerji 
santrali planlıyoruz.”

“Türkiye-Japonya Enerji Forumu” 
anlaşmaya bağlandı

[sektör enerji►

Koç Holding Üst Yöneticisi 
(CEO) Levent Çakıroğlu, 
güçlen
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Araştırma üniversitesi olma yolun-
da ilerleyen ve bu kapsamda her 
alanda atılımlar gerçekleştiren 

Kocaeli Üniversitesi, Türkiye’nin ilk ulusal 
kent forumu olan Marmara Uluslararası 
Kent Forumu (MARUF)’nda da akademik 
partner olarak yer alarak adından söz 
ettiriyor.

Marmara Belediyeler Birliği tarafından 
uluslararası düzeyde düzenlenmekte olan 
ve iki yılda bir gerçekleştirilen Marmara 
Urban Forum / Marmara Uluslararası 
Kent Forumu (MARUF), bu yıl Kocaeli 
Üniversitesi’nin de katkılarıyla gerçekleş-
tirilecek.

“Çözüm Üreten Kentler” mottosuyla 
düzenlenen MARUF, küresel gündem 
ile yerel ihtiyaç ve öncelikleri bir arada 
değerlendirerek kentin tüm paydaşlarıyla 
birlikte çözüm arayışına girme çabasını 
ortaya koymaktadır.

MARUF, kamu ve özel sektör, sivil top-
lum kuruluşları, üniversiteler, yerel yö-
netimler ve ilgili diğer paydaşlar arasında 
bilgi, deneyim ve olanak paylaşımına 
zemin oluşturmayı ve BM Sürdürülebilir 
Kalkınma Amaçları doğrultusunda, kent-
sel hizmetler ve kent yönetimi konusunda 
farklı yaklaşımları bir arada değerlen-
dirmeyi hedeflemektedir. Yeni Kentsel 

Gündem’in uygulanmasına katkı sağla-
mak amacıyla, yerel ve uluslararası bilgi 
ve deneyimi bir araya getirmekte olan 
MARUF, meseleleri, tartışmanın alternatif 
yönleriyle irdelemeye açmaktadır.

4-7 Ekim tarihleri arasında Çözüm 
Üreten Kentler ana teması altında düzen-
lenecek olan MARUF’un amaçları arasın-
da;

•    Kentleşme sürecinin bireyler ve 
toplumların hayatında ve kentte yarattığı 
ekonomik, politik, sosyal, ekolojik değişim 
ve sorunları, çözüm yollarıyla birlikte 
yerel, bölgesel, ulusal ve uluslararası 
düzeylerde dayanışma ve işbirliği içinde 
incelemek,

•    Çeşitli nedenlerle yaşanan kriz ve 
insani hareketlilik durumlarında yerel 
yönetimlerin ve kentlerin rolünü̈ güçlen-
dirmek,

•    Güvenli, kapsayıcı, dayanıklı ve sür-
dürülebilir kentleşme konusunda farkın-
dalığın geliştirilmesini sağlamak,

•    Daha yaşanabilir ve eşitlikçi bir 
kentler dünyasının oluşumuna katkıda 
bulunmak,

•    Kentler ve kent-bölgeler arasında 
bilgi akışını sağlamak ve kentler arasın-
daki ilişki ağlarını desteklemek bulun-
maktadır.

[kent forumu ►

Marmara Belediyeler 
Birliği tarafından 
uluslararası düzeyde 
düzenlenmekte 
olan ve iki yılda bir 
gerçekleştirilen 
Marmara Urban 
Forum / Marmara 
Uluslararası Kent 
Forumu (MARUF), 
bu yıl Kocaeli 
Üniversitesi’nin 
de katkılarıyla 
gerçekleştirilecek.

Kocaeli Üniversitesi Türkiye’nin ilk ulusal 
kent forumunda yer aldı
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Uluslararası projenin GTÜ’de 
temsilcisi ve proje yürütücü-
sü Prof. Dr. Selçuk Toprak, bu 

projenin, yöneticilerin karbon yöneti-
mi yetkinliklerini geliştirmeyi ve sek-
tördeki mesleki eğitimcilerin mikro 
yeterliliklere dayalı eğitim ve yeter-
lilik önerileri aracılığıyla yenilikçi ve 
esnek eğitim metodolojilerini uygu-
lamalarına destek olmayı amaçladı-
ğını belirtti. Net0Manager projesinin 
temel hedefi, KOBİ’lerin net sıfır yak-
laşımlarını benimsemelerini sağla-
mak ve AB 2050 uzun vadeli strateji-
sinin önceliklerinden birine ulaşmak 

için yöneticilerin karbon yönetimi 
konusundaki beceri ve yeterliliklerini 
yenileyerek karbon yönetimi konu-
sundaki zihniyetlerini geliştirmektir. 
Proje, mesleki eğitim ve öğretimde 
yenilik ve esneklik sunan, daha fazla 
kapsayıcılık, erişim ve eşitlik sağla-
yan, öğrenci merkezli bir eğitim biçimi 
aracılığıyla karbon okuryazarlığı ora-
nını güçlendirmeyi amaçlamaktadır. 
Projenin 2025 yılında tamamlanması 
hedeflenmektedir. Yeni Yeşil Anlaş-
ma Endüstri Planı (2023) ile uyumlu, 
Net0Manager Projesi yarının net sıfır 
emisyonlu işletmelerini desteklemek 
için gereken yeteneklerin geliştiril-
mesini destekleyecektir. 

Net Sıfır Karbonlu Bir Yarının Giri-
şimcileri İçin Karbon Yönetimi Eğitimi 
(Net0Manager - Carbon Manage-
ment Training course for entrep-
reneurs of a net zero tomorrow) 

başlıklı AB projesi’nin Gebze Teknik 
Üniversitesi(GTÜ) proje ekibi; İnşaat 
Mühendisliği Bölümü Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Selçuk Toprak (Proje Üniver-
site Yürütücüsü), Çevre Mühendisliği 
Bölümü Öğretim Üyeleri Prof. Dr. 
Banu Çetin, Doç. Dr. Çiğdem Balçık, 
İnşaat Mühendisliği Bölümü Araştır-
ma Görevlisi Oğuz Dal’dan oluşmak-
tadır. Gebze Teknik Üniversitesi’nin 
ortak kuruluş olduğu söz konusu 
proje, 2023 Yılı Teklif Çağrısı Dönemi 
Erasmus+ Programı, İş birliği Ortak-
lıkları (KA220-VET)) kapsamında 
Avrupa Komisyonu ve İtalya Ulusal 
Ajansı tarafından fonlanacaktır. 
Proje, Training 2000 liderliğinde 
yürütülmektedir: Türkiye’den Gebze 
Teknik Üniversitesi, İspanya’dan In-
nogestiona Ambiental SL, Belçika’dan 
European Entrepreneurs CEA-
PME, Litvanya’dan Sunrise Valley 
Science and Technology Park ve 
Macaristan’dan HETFA Research 
Institute olmak üzere 6 farklı ülkeden 
6 ortak içermektedir.

Avrupa Birliği liderleri, 2020 yı-
lında, 2050 yılına kadar iklim açısın-
dan nötr bir AB hedefini onayladılar: 
“Bu hedef doğrultusunda 2030 yılına 
kadar emisyonların %40 azaltılması 
ve 2040 yılına kadar %60 azaltılması 
gibi ara hedefler belirlendi. Bu geçi-
şin kritik bir parçası da endüstrinin 
karbonsuzlaştırılmasıdır. 2050 yılına 
kadar iklim nötrlüğüne ulaşmak, 
bazı üye devletler ve bölgeler için 
diğerlerine göre daha zorlu olacaktır. 
Örneğin, bazıları fosil yakıtlara daha 
fazla bağımlıdır veya karbon yoğun-
luğu yüksek endüstrilere sahiptir ve 
bu endüstriler önemli sayıda insan 
istihdam etmektedir. 2022 yılın-
da, 27 AB üyesinin 16’sında 2021’in 
aynı çeyreğiyle karşılaştırıldığında 
emisyonların arttığı gözlendi. Birlik 
içindeki en büyük emisyon kaynak-
ları arasında İtalya, Macaristan, 
İspanya ve Belçika bulunurken, en 
büyük azalmalar Litvanya ve diğer 
ülkelerde kaydedildi (-6%, Eurostat). 
Türkiye, dünyanın en büyük 20 sera 
gazı emisyonu üreticisidir.”

Net0Manager AB Projesi: Geleceğin Net Sıfır 
Emisyonlu İşletmeleri

[araştırma ►

GTÜ akademisyenlerinin 
“Net Sıfır Karbonlu Bir 
Yarının Girişimcileri İçin 
Uluslararası Projesi” 
desteklenmeye hak kazandı.
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[yatırım ►

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi, 
Sağlık Bilimleri Üniversitesi’nin 
desteğiyle ‘’12. Akupunktur ve 

Tamamlayıcı Tıp Kongresi” ve “Fi-
toterapi ve Tıbbi Aromatik Bitkiler” 
kongrelerine ev sahipliği yapıyor. 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi’nin 
koordinasyonunda gerçekleşen 
program 3 gün sürecek.

İLK GÜN BÜYÜK İLGİ
Kocaeli Büyükşehir Belediyesinin 

tıbbi aromatik bitki yetiştiriciliği ve 
ürün haline getirilmesi üzerine, ülke-
mizin en büyük tesisini ve projesini 
hayata geçirmiş olması nedeniyle bu 
yıl Fitoterapi ve Tıbbi Aromatik bitki 
konusunun detaylıca gündeme geti-
rilmesi amacıyla düzenlenen kongre 
ilk gün büyük ilgi gördü. Açılış prog-
ramına Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın, Kocaeli 
Sağlık İl Müdürü Yüksel Pehlevan, 
ilçe belediye başkanları, siyasi parti 
ve STK temsilcileri ile vatandaşlar 
katıldı.

Kongrenin açılış programını 
Kongre Başkanı Dr. Kanat Tayfun 
yaptı. Tayfun, “Bu platformları 

yaptığımız işin en güncel bilimsel 
sonuçlarla ve deneyimlerle harman-
layarak aktarılmasını çok değerli 
buluyoruz. Önemli bir nokta. Yap-
tığımız işin mucizevi olmadığını, 
bilimsel temelleri olduğunu, halen 
açıklanamayan konuların da bilimsel 
çalışmalarla açıklanabilir hale geldi-
ğini göstermeye çalışıyoruz. Dünya 
Sağlık Örgütü önümüzdeki yıllarda 
geleneksel tıbbın sağlık sistemine 
entegre edilmesi ve modern tıpla ge-
leneksel tıbbın beraber çalışması için 
düzenleme yapılması konusunda üye 
ülkelere çağrı yapacak. Önümüzdeki 
yıllarda bu konuda dünyada başarılı 
sonuçları ile örnek alınacak bir ülke 
olacağına inancımız tam” ifadesini 
kullandı.

“ŞEHRİMİZE HOŞGELDİNİZ”
Kocaeli Büyükşehir Belediye Baş-

kanı Tahir Büyükakın ise “Farklı farklı 
alanlarda farklı farklı tartışmalar 
yapılıyor gibi görünse de aslında bu 
birlik tartışması, tıpta birlik tartış-
ması sadece tıpta değil başka dallar-
da da var. Şu anda geleneksel olan 
tıp, hali hazırda yerleşik olan. Tıp her 

yerde uygulanan tıp. Ama belki en 
önemli vurgu sizin yaptığınız vurgu; 
bütünsellik. Hepsini bir arada gören 
bizim mesele. Alanda da benzer 
tartışmalar vardır. Tek tek parçaların 
toplamı, toplamda aynı şey değildir, 
bütünle aynı şey değildir. Bugün 
de yine geçerli. Yerleşik olan tıpta 
birçok hastalık tedavi ediliyor ama 
bazen o yerleşik insanın aklının da 
tuzağı haline gelebiliyor. Yani o pen-
cereden bakmaya, sadece ve sadece 
oradan bakmaya başladığınızda, 
aslında belki orada duran çok önemli 

Kocaeli Büyükşehir Belediyesi çifte 
sağlık kongresine ev sahipliği yaptı 
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bir hakikati bile gözden kaçırmaya da 
sebep olabilir” ifadesini kullandı.

“ÇİFTÇİLERİMİZİ DESTEKLİYORUZ”
‘’Bizde Büyükşehir Belediyesi 

olarak hep daha iyisini yapmak, daha 
iyisini yapmak için gösterilen gay-
retlere ev sahipliği yapıyoruz’’ diyen 
Başkan Büyükakın, “Biz de buradan 
bakıyoruz. Aramakta olduğunuz şey, 
bulmak için çaba gösterdiğiniz şey 
çok kıymetli. Biz de 
belediye olarak ben-
zer şeyler yapıyoruz. 
Mesela tarımda sıkın-
tılı alanları görüyoruz. 
Var olan yollarla de-
vamı mümkün değil. 
Bunun farkındayız. 
Diyoruz ki; katma de-
ğeri yüksek alanlarda 
bir şeyler yaptıralım. 
Çiftçimiz orada ekme-
ye devam etsin. Çünkü 
bu toprakların ekilme-
ye ihtiyacı var. Çünkü 
gıda güvenliği sorunu 
en az diğer güvenlik 
sorunlarına eşdeğer 
mahiyette. Küresel ısınmayla birlikte 
düşündüğümüzde bambaşka yerlere 
doğru gidiliyor diyoruz. Aslında he-
pimizin aynı mantıkta çalışması ge-
rekiyor. Disiplinler arası çalışmaların 
öne çıktığı bir dünyaya doğru gidi-
yoruz. Biz de Büyükşehir Belediyesi 
olarak bu arayışları var gücümüzle 
destekliyoruz. Son olarak Kocaeli ile 
ilgili bir şey söyleyeyim. Evet, İstan-
bullular, İzmirliler, başka şehirlerde 
yaşayanlar, kirli, isli, puslu kokan bir 
sanayi şehri zannettiğiniz Kocaeli; 
öyle bir şehir değil. Kocaeli; yüz-
de ellisi orman, yüzde otuzu tarım 
arazisi olan, sadece yüzde 1 buçuğu 
sanayi alanı olan bir şehir. Dokuz 
tane mavi bayraklı plajı olan, doğa 
sporlarını yapabileceğiniz, trekking 

yapabileceğiniz muhteşem bir şehir’’ 
açıklamasını yaptı.

3 GÜN BOYUNCA ETKİNLİK
Üç gün boyunca sürecek olan 

kongrede; Akupunktur, Fitoterapi, 
Ozon, Homeopati, Osteopati, Fonksi-
yonel Tıp, Kupa Terapi, Hirudoterapi, 
Mezoterapi, Apiterapi, Hipnoz, Prolo-
terapi, Müzik Terapi, Refleksoloji, 
Larva Uygulaması, Nöralterapi, Bi-

yorezonans, Uygur Tıbbı, Ayurveda, 
Hippoterapi, Balneoterapi gibi tedavi 
yöntemlerine dair uzmanlar tarafın-
dan sunumlar yapılacak. Toplamda 
42 oturum, 33 atölye ve 2 uydu 
oturumunda 118 davetli konuşmacı 
sunumlarını gerçekleştirecek.

KONGREDE 42 OTURUM YAPILDI
Geleneksel ve tamamlayıcı tıp 

alanındaki son bilimsel verileri hem 
akademik camia ile hem de halkı-
mızla paylaşmak için; Dr. Kanat Tay-
fun Fonksiyonel Tıp oturum başkanı, 
Didem Tuba Akçalı Ozon oturum 
başkanı, Hüseyin Nazlıkul Nöralte-
rapi oturum başkanı, Ahmet Yaser 
Müslümanoğlu İnfertilitede Getat 
oturum başkanı, Ahmet Aydınalp 

Dermatolojik Hastalıklarda Getat 
oturum başkanı, Mahmut Tokaç Pe-
diatrik Hastalıklarda Getat oturum 
başkanı, Ahmet Kalaycıoğlu Manu-
elterapi oturum başkanı, Kübranur 
Ünal oturum başkanı, Oğuzhan Gün-
düz Ayurveda oturum başkanı, Emel 
Gökmen Akupunkturda Anatomi 
ve Auriküloterapi oturum başkanı, 
Asuman Kaplan Algın Beslenme otu-
rum başkanı, Baha Çelik Akupunktur 
oturum başkanı, Ayfer Kuzulugil 
Mezoterapi oturum başkanı, İlhan 
Öztekin İnflamasyon ve Getat otu-
rum başkanı, İlker Solmaz Olgular 
İle Proloterapi oturum başkanı, M. 
Mustafa Çiftci Osteopati oturum 
başkanı, Cüneyt Bozer Posturoloji 
oturum başkanı, Mehmet Tuğrul Ca-
bioğlu Geleneksel Çin Tıbbı oturum 
başkanı, Esra Kırsever Biyorezo-
nans oturum başkanı, Hasan Doğan 
Homeopati oturum başkanı, Deniz 
Aracı Hipnoz oturum başkanı, Fatma 
Özlem Sapmaz Manuelterapi ve Ref-
leksoloji oturum başkanı, Mağfiret 
Abduveli Bozlar Uygur Tıbbı oturum 
başkanı, Hasan Karaağaç, İpek Sün-
tar, Mahfuz Elmastaş, Ahmet Yaser 
Müslümanoğlu-Salih Mollahaliloğlu, 
İlkay Erdoğan Orhan, İ.İrem Tatlı 
Çankaya, Ulvi Zeybek, Sinan Ak-
kurt yer alacak. Uydu oturumunda 
ise Ahmet Özyazgan: Bodymatrıx, 
Ali Özden Öztürk Ağrı Tedavisinde 
Getat oturum başkanı, Batu Bayar 
Kupa Uygulaması oturum başkanı, 
Salih Mollahaliloğlu Onkolojik Has-
talıklarda Getat oturum başkanı, Ali 
Timuçin Atayoğlu yara tedavisinde 
getat uygulamaları oturum başka-
nı, Ali Timuçin Atayoğlu Apiterapi 
oturum başkanı, Mehmet Zafer 
Kalaycı, Ahmet Kalaycıoğlu, Fatma 
Sezer Şenol Deniz, Süleyman Ersoy 
oturum başkanlığında 42 oturum ile 
gerçekleşen kongre sözlü bildiriler 
ile sona erdi.
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Ağustos Ayı Meclis Toplantı-
sı, KSO Konferans Salonu’nda 

gerçekleştirildi. Meclis Başkanı Hasan 
Tahsin Tuğrul’un yönetiminde ger-
çekleşen toplantıda Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve Meclis 
Üyeleri hazır bulundu.

 Meclis Toplantısının konuğu 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet 
Fatih Kacır oldu. Kacır’a bakanlık 
temsilcileri de eşlik ederken, bakan-
lığa bağlı il bürokratları da toplantıda 
yerini aldı. Bakan Kacır Kocaeli’nin 
sanayi şehri olarak önemine vurgu 
yaptı, Kocaelili sanayicilerin talep ve 
önerilerini dinledi.

DEPREMDE HAYATINI KAYBEDENLERİ 
ANDI

Kocaeli’de üretimin artırılması 
için yeni sanayi parsellerine ihtiyacın 
giderek arttığı mesajını veren Başkan 
Ayhan Zeytinoğlu, “Bildiğiniz gibi 17 
Ağustos 1999 depreminin üzerinden 
24 yıl geçti. Gölcük depreminde ve 6 
Şubat tarihli Kahramanmaraş dep-
remlerinde hayatlarını kaybedenleri 
rahmetle anıyoruz. Umarız bir daha 
böyle acılar yaşamayız.” diyerek dep-
rem farkındalığıne vurgu yaptı. 

EKONOMİK VERİLERİ DEĞERLENDİRDİ
“Konuşmama her ay olduğu gibi, 

ekonomik verileri kısaca değerlendi-

rerek başlamak istiyorum.Temmuz 
ayında ihracat yüzde 8,4 artış ile 
20 milyar 93 milyon dolar olarak 
gerçekleşti. Avrupa’da tatil dönemi ve 
üretim durgunluğu olmasına rağmen 
en yüksek temmuz ayı ihracatı sağ-
lanmış oldu.

En fazla ihracat yapılan 5 ülke; 
Almanya yüzde 12,7  artış ile 1 milyar 
677 milyon dolar, İtalya yüzde 23’lük 
artış ile 1 milyar 103 milyon dolar, 
ABD yüzde 15,5 düşüş ile 1 milyar 101 
milyon dolar, Irak yüzde 2,1 düşüş ile 
979 milyon dolar, İngiltere yüzde 5,1 
düşüş ile 962 milyon dolar,  Rusya 
Aralık ayında 1 milyar 314 milyon 
dolar ile 3. sıradayken, yaptırımlar 

Zeytinoğlu: Yeni sanayi parsellerine 
ihtiyacımız artarak sürüyor
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nedeni ile Temmuz ayında 806 mil-
yon dolarla 6. sıraya geriledi. 

İTHALAT VERİLER
İthalatımız 32 milyar 476 milyon 

dolar. Burada yüzde 11,1’lik bir artış 
var.  Yatırım mallarında yüzde 54’lük 
artışla 5,1 milyar dolar, hammadde 
yüzde 3,9’luk bir düşüşle 22,6 milyar 
dolar, tüketim malları yüzde 99,7’lik 

artışla 4,7 milyar dolar oldu. Üretim 
ve yatırıma yönelik artışları olumlu 
bulurken, tüketim malları ithalatında 
daha dikkatli davranılması gerektiği-
ni düşünüyoruz.Kur ithalatın azalma-
sı için yeterli bir seviyede değil.”

İHRACATÇILARIN KREDİYE ERİŞİMİ
Reel efektif döviz kuru gelişimini 

de değerlendiren Zeytinoğlu konuş-

masını şöyle sürdürdü: “İhracatçıların 
krediye erişimi açısından olumlu bir 
gelişmeyi paylaşmak istiyorum. MB, 
ihracatçının reeskont kredisi için 
bankaların günlük limitini 5 kat artır-
dı.  Günlük limiti 300 milyon TL’den 
1,5 milyar TL’ye çıkarıldı. Ayrıca, 
TCMB’nin sadeleşme süreci kapsa-
mında reeskont kredilerinde yüzde 
30 ilave döviz satış şartı ve önden 
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döviz satış şartı gibi koşullar kaldırıl-
dı.Diğer taraftan para politikasında 
başlatılan bu sadeleşme ve sıkılaşma 
kararları ile dolarizasyonun artmama-
sı için mevduat faizinin artırılmasını 
bekliyoruz.”

KOCAELİ’NİN DIŞ TİCARETİ
Kocaeli Gümrüklerinden alınan 

verileri değerlendiren Zeytinoğlu, 
temmuz ayında Kocaeli’den gerçek-
leşen ihracat yüzde 16,6’lık artışla 
3 milyar 364 milyon dolar olurken, 
ithalat yüzde 26,2’lik artışla 7 milyar 
729 milyon dolar oldu. İlk 7 aylık dö-
neme baktığımızda ihracat 22 milyar 
24 milyon dolar,  ithalat 47 milyar 238 
milyon dolar oldu.

CARİ AÇIK VERİSİ
Cari açığa ilişkin konuşan Zeytinoğ-

lu, “Haziran ayında cari denge 674 mil-
yon dolar fazla verdi. Bununla birlikte 
haziran ayında yıllık cari açık 56 milyar 
491 milyon dolara geriledi. Bir önceki 
ay bu rakam 59.7 milyar dolar idi. Cari 
açığın fazla verilmesinde ana etken; 
haziran ayında ithalatın azalmasıyla 
dış ticaret açığındaki gerilemenin etkisi. 
Temmuz ayında dış ticaret açığındaki 
artış cari açığa yansıyacaktır. Turizm 
gelirlerinin katkısı da açığı sınırlayan 
bir unsur olacaktır. Dış ticaret açığı 
yüzde 15,7’lik artışla 12 milyar 383 mil-
yon dolar oldu. 2022 temmuz ayında 
bu rakam 10,7 milyar dolar idi.”

ENFLASYON DEĞERLENDİRMESİ
Enflasyonun gelişimine ilişkin ko-

nuşan Zeytinoğlu, “Enflasyon verileri-
ne baktığımızda temmuz ayında TÜFE 
yüzde 47,83 oldu. Aylık yüzde 9,49 
olarak gerçekleşti.  ÜFE yüzde 44,50, 
aylık yüzde 8,23 oldu. Döviz kurla-
rındaki yükselişin enflasyona etkisini 
görüyoruz. Geçen aya göre yıllık TÜFE 
9,62 puan, yıllık ÜFE 4,08 puan arttı. 
Ağustos ayında da yükselişin, enflas-
yona yukarı yönlü yansımasının de-
vam edeceğini düşünüyoruz.Ayrıca, 27 
temmuzda TCMB Başkanı Hafize Gaye 
Erkan tarafından yılın üçüncü enflas-
yon raporunun sunumu yapıldı. Buna 
göre 2023 enflasyon tahmini yüzde 
58’e yükseltildi. 2023 yılı için önceki 
tahmin yüzde 22,3’tü. Bu tahmin biraz 
daha yukarı yönlü revize edilebilir.
Diğer taraftan, 20 Temmuz’da TCMB, 
politika faizini yüzde 17,5 seviyesine 
yükseltti. Yapılan açıklamada; para-
sal sıkılaştırma sürecinin devamına 
karar verildiği belirtildi. Yarınki PPK 
toplantısından faizin artabileceğini 
bekliyoruz.”

KAPASİTE KULLANIMI VE SANAYİ 
ÜRETİMİ

Kapasite kullanımı ve sanayi kulla-
nımı verisini değerlendiren Zeytinoğlu, 
“Temmuz ayı kapasite kullanım oranı 
Türkiye’de yüzde 77,1 olarak gerçek-
leşti. Geçen yıla göre 1,1 puan geriledi, 
haziran ayına göre ise 0,3 puan arttı. 
Kocaeli’de ise kapasite kullanım oranı 
yüzde 71,6 olarak gerçekleşti. Bu oran 
hem geçen yılın aynı ayına göre hem 
haziran ayına göre 0.2 puan azaldı. 
Sanayi üretimi haziran ayında yüz-

de 0,6 artarken, aylık yüzde 1,6 artış 
gösterdi. Sektörlere baktığımızda 
sermaye malları ve yüksek teknolojili 
ürünlerdeki artışlar dikkat çekiyor. 
Sermaye malları üretiminde yıllık yüz-
de 20,6’lık, yüksek teknolojili ürünler-
de yıllık yüzde 55,2’lik artışları katma 
değerli üretim ve  geleceğe yönelik 
yatırım ve büyüme açısından değerli 
buluyoruz.”

İŞGÜCÜ VERİLERİ
İşgücü verilerine ilişkin konuşan 

Zeytinoğlu, “İşsizlik oranı haziran 
ayında yüzde 9,6 oldu. Bir önceki yılın 
aynı ayına göre 0,8 puan geriledi, ma-
yıs ayına göre 0,1 puan arttı. Mayıstan 
hazirana çalışabilir nüfus 48 bin kişi 
arttı.

İstihdam edilenler 363 bin kişi geri-
ledi.Haziran itibariyle toplam istihdam 
edilenler 31 milyon 291 bin kişi oldu. 
Her zaman dile getirdiğimiz gibi işgücü 
verilerinde; işsizlik oranından ziyade 
işgücüne katılım ve çalışan sayısına 
bakmanın daha verimli olacağını dü-
şünüyoruz. Türkiye ile benzer nüfusa 
sahip Almanya’da nüfusun yarısından 
fazlası çalışmaktadır. 2022 verilerine 
göre; çalışan sayısı yaklaşık 45 milyon 
kişi, yaş ortalaması 44,8. Türkiye’nin 
yaş ortalaması 31,3. Almanya’nın el 
altından işçi aldığını da biliyoruz. Av-
rupa Birliği’nde işgücüne katılma oranı 
yüzde 74,7. Türkiye’de bu oran yüzde 
52,9. AB’de olan yüzde 74,7 oranını bi-
zim verilerimize uyarlarsak; işgücüne 
katılan kişi sayısı 48,9 milyon olurdu. 
Şu an Türkiye’de toplam çalışanlar 1,3 
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milyon kişi. Bunun yanında; AB ortala-
masında yüzde 74.7 olan işgücüne ka-
tılma oranı Avrupa’daki bazı ülkelerde 
çok daha yüksek. 

GENÇ VE KADIN İSTİHDAMI
İsviçre yüzde 83.5, Almanya yüzde 

79.7, İzlanda yüzde 79.6, İngiltere 
yüzde 79.2, İsveç yüzde 78.5, Hollan-
da yüzde 75.7. Nüfusumuza oranla 
çalışan sayısının daha yüksek seviye-
lerde olması gerektiğine inanıyoruz. 
Bu nedenle, iş gücüne katılım oranının 
artırılmasını, bunun için de özellikle 
genç ve kadın istihdamının artırılması 
için gerekli teşvik ve sosyal politika 
mekanizmalarının aktif olarak çalıştı-
rılmasını ve bu yönde düzenlemelerin 
yapılmasını talep ediyoruz.

Ayrıca geçen hafta Cumhurbaşka-
nı Yardımcımız Sayın Cevdet Yılmaz; 
Yatırım Ortamını İyileştirme Koordi-
nasyon Kurulu (YOİKK) Toplantısı’nda 
yatırım ikliminin iyileştirilmesi için 
eylem planının eylül ayı sonuna kadar 
tamamlanacağını dile getirdi. Bizim-
de hep vurguladığımız, yapmamız 
gereken bir an önce ülkemizin 2004-
2005’te yaptığı reformları tekrarla-
yarak, yatırım iklimini iyileştirerek, AB 
başta olmak üzere tüm dünyadan tek-
rar yatırım çekmek. Ülkemize çekilen 
yabancı sermaye, istihdama da katkı 
sunacaktır. İşsizliği düşürmek için 
yabancı sermaye girişini çok önemsi-
yoruz. Zira bunu kendi kaynaklarımız 
ile düşürmemiz zor olacak.”

BÜTÇE
Bütçe gerçekleşmelerine ilişkin 

değerlendirmelerde bulunan Ayhan 
Zeytinoğlu şunları söyledi, “Bütçe 
temmuz ayında 48 milyar 57 milyon 
TL fazla verdi. Gelirler yüzde 156,1’lik 
artışla 504 milyar 413 milyon TL oldu. 
Giderler ise yüzde 74,7’lik artışla 455 
milyar 840 milyon TL oldu. Ocak-tem-
muz bütçe açığı 434,65 milyar TL oldu. 
Bütçede verilen fazlada vergi gelir-
lerinin katkısı dikkat çekiyor. Ancak 
bazı kalemlerdeki artışlar tek seferlik 
olduğundan önümüzdeki aylarda 
bütçeyi bu ölçüde desteklemeyeceğini 
de biliyoruz. Deprem hasarını azalt-
mak için yapılan bu artışları anlıyoruz. 
Denk bütçenin önemini her zaman dile 
getiriyoruz, bu durumda daha düşük 
maliyetle daha fazla kredi imkanına 
ulaşılabileceğini biliyoruz.

KOCAELİ EKONOMİSİ 
Sayın Bakanım, Odamız ve ilimiz 

güncel verilerini kısaca hatırlatmak 
istiyorum. Kocaeli yüzölçümü bakı-

mından küçük, ancak katma değeri ba-
kımından önemli bir il. İlimizin Türkiye 
imalat sanayine sağladığı katkı yüzde 
13.Odamıza kayıtlı 3 bin 627 adet 
firmanın 334’ü yani yüzde 10’u yabancı 
sermayeli. 200 firma AB menşeli. Bu 
firmaların da yüzde 39’3’ü otomotiv, 
yüzde 27’si kimya, yüzde 19’u ise metal 
sektöründe. İlk 500 ‘de 84 işletme 
Kocaeli’de. 14 tanesi meclis üyemiz. İlk 
500’de en fazla meclis üyesi bulu-
nan odayız. İSO’nun açıkladığı listede 
Kocaelili firma sayısı 41. Kocaeli’nin 
Kocaeli konum olarak çok şanslı bir il. 
Bir sanayi ve liman kenti. 35 liman ve 
iskelesi bulunuyor. Bu limanlarda el-
leçlenen yük miktarı 82,8 milyon ton. 
Bu da Türkiye’nin yüzde 15,3’ü demek. 
Ayrıca ilimizde 14 adet organize sa-
nayi bölgesi, 5 adet teknopark, 2 adet 
serbest bölge, 2 Teknoloji Transfer 
Ofisi ve 3 üniversitesi mevcut. Ar-Ge 
Merkezi olan toplam bin 290 şirketin 
132 tanesi ilimizde yer alıyor. 17 adet 
de tasarım merkezimiz var. Türkiye 
sıralamasında İstanbul ve Ankara’dan 
sonra üçüncü sırada yer alıyoruz. TÜ-
BİTAK TEYDEB destek programlarının 
limitlerini güncellediniz. Bu artışların 
Ar-Ge projelerinin artmasında olumlu 
etki yaratacağını düşünüyoruz. Teşek-
kür ederiz.

DIŞ TİCARETİN YÜZDE 17,6’SI 
KOCAELİ’DEN

Türkiye dış ticaretinin yüzde 
17,6’sı Kocaeli’nden gerçekleşiyor. Bu 
da 108,95 milyar dolarlık dış ticaret 
demek.

Kocaeli Gümrüklerinden alınan ve-
rilere göre 2022 yılında ilimizden; 37,7 
milyar dolar ihracat gerçekleşti. TİM 
verisine göre bu rakam 19,2 milyar. 
İlimizin Türkiye ihracatındaki yeri yüz-
de 14,8. Kocaeli’nin kişi başı ihracatı 
18.155 dolar, Türkiye kişi başı ihracatı 
ise 2.980 dolar. İlin Türkiye ithalatın-
daki payı yüzde 19,5. 71,2 milyar dolar 
ithalat gerçekleştirildi. Kocaeli’yi bir 
ülke olarak düşünürsek, OECD verileri-
ne göre dış ticarette 37. sıradayız. Slo-
venya, Litvanya, Lüksemburg, Letonya 
gibi AB üyelerinden fazla. Kocaeli; 
İstanbul, Ankara ve İzmir’den sonra 
toplanan vergilerin yüzde 10,07’sini 
karşılayan dördüncü il. 2022 yılının 
vergi geliri 237 milyar 44 milyon TL. 
69 ilin vergi geliri 225 milyar 56 milyon 
TL. Kişi başına ödediğimiz vergi geliri 
114 bin TL.  Türkiye ortalaması ise 27 
bin 595 TL.

Böylece Kocaeli; Türkiye ortalama-
sının 4 katı kişi başına vergi ödedi ve 

yine devlete en fazla kazanç sağlayan 
il oldu. 

SANAYİ ALANLARI
Sayın Bakanım, ilk olarak ilimizdeki 

sanayi alanları konusuna değinmek 
istiyorum. Ülkemizdeki sanayi alan 
oranını gelişmiş ülkeler ile kıyasla-
dığımızda; Almanya yüzde 4,4, İtalya 
yüzde 2,15, Fransa yüzde 1,44, Tür-
kiye yüzde 0,36, binde 3,6. Bu konu 
geçen hafta TOBB Türkiye Ekonomi 
Şurası’nda Başkanımız Sayın RifatHi-
sarcıklıoğlu tarafından da dile getirildi. 
Bir üretim üssü olan ilimizde de dar 
bir alanda üretim faaliyetinde bulu-
nuyoruz. İlimiz yüzölçümünün  sadece 
yüzde 1,9’luk kısmı sanayi alanı. Sanayi 
alanının büyüklüğü açısından ilk 15 il 
arasında 13. sıradayız. 

Sanayi alan oranı açısından ilk 15 il 
arasında ise Düzce’den sonra 2. sırada 
yer alıyoruz. Organize Sanayi Bölgesi 
alanlarının toplamı bakımından ise 
Ankara, Tekirdağ, Bursa, Konya, Gazi-
antep ve İzmir’den sonra 7. sıradayız. 
Konumunun ve ilimizde bulunan 35 
liman ve iskelenin ilimizi rekabetçi 
kıldığını biliyoruz. 

YENİ SANAYİ PARSELLERİNE İHTİYAÇ 
VAR

2022 yılında limanların ilimiz ge-
lirlerindeki payı yüzde 67,37 civarın-
dadır. Kocaeli vergi gelirlerinde içinde 
ithalde alınan KDV vergisinin payı 
yüzde 67,37. 2022 yılı Vergi Gelirle-
ri 237.044.142, İthalde Alınan KDV 
159.711.520. Bu rakam 2021’deyüzde 
65, 2020 yılında yüzde 46, 2019 yılında 
yüzde 44, 2018 yılında ise yüzde 43’tü. 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi genel 
bütçe gelirlerinden yüzde 6 oranında 
pay alıyor. Bu avantajlar nedeni ile 
arazi bedelleri yüksek olmasına rağ-
men yabancı sermayeli firmalar yatı-
rım yapmak için ilimizi tercih ediyor. 
Sonuç olarak; Türkiye imalat sanayine 
%13 katkı sağlayan ilimiz diğer illere 
göre çok daha ufak bir alanda üretim 
yapmaya çalışıyor. Bu sebeple ilimizde 
yeni sanayi parsellerine ihtiyaç oldu-
ğunu düşünüyoruz. 

5-6 BÖLGE ISLAH OSB OLABİLİR
Özellikle ilimizde Islah OSB ola-

bilecek 5-6 bölgenin olduğunu da 
belirtmek isterim. Islah OSB’lerin 
oluşturulması için gerekli mevzuat 
düzenlemelerinin yapılması ve ili-
mizde bu bölgeler başta olmak üzere 
yeni sanayi alanlarının oluşturulması 
için desteklerinizi talep ediyoruz. Bu 
kapsamda birlikte çalışmaya hazı-



�0 Kocaeli Odavizyon

rız. Diğer taraftan Sayın Bakanım; 
Marmara’daki sanayinin taşınmasını 
ve düşük katma değerli olan sektör-
lerin dışarı çıkarılmasını planladığı-
nızı açıkladınız. Zaten ilimizde katma 
değeri düşük olan sanayi doğal ola-
rak Anadolu’ya taşınıyor. Anadolu’ya 
taşınan işletmelerin İstanbul ve 
Avrupa’ya hızlı demiryolu yük taşı-
macılığı ile bağlanması önemli. Bunun 
için en az 3-4 adet demiryolu aksının 
oluşturulması gerektiğini düşünüyo-
ruz. Böylece Anadolu’daki sanayileş-
me de hız kazanacaktır. Ayrıca artan 
ihracatımızın tırlar ile Avrupa’ya 
ulaştırılması sürdürülebilir değil. AB 
aday ülke statüsü ile AB fonlarından 
yararlanarak hızlı demiryolu taşıma-
cılığı yatırımları yapmalıyız.  

İHRACATÇILARA DESTEK TALEBİ
İhracat bedellerinin TL’ye dönül-

mesinde halen Merkez Bankası kuru 
esas alınıyor. Burada firmalarımızın 
Serbest Piyasaya göre 1,5 TL civa-
rında bir zararı oluşuyor. Örneğin 
Çin makine ihracatçılarının dünya 
ile rekabetini korumak için ihracat 
bedellerini yüzde 20 oranında yüksek 
kurdan bozuyor. Şu an ülkemizde 
yüzde 2 oranında bir destek uygula-
nıyor. Çin’de uygulanana benzer bir 
desteğin ülkemizde de teşvik edilen 
sektörlerde ihracatçılarımıza ya-
pılmasını talep ediyoruz. Bu destek 
sektörel olarak farklı olmak üzere 
yüzde 10-20 oranında olabilir. Döviz 
kamu bankaları üzerinden mevduat 
olarak alıp bunun karşılığında TL kre-
di verilirse hiç bir damping kuralına 
da takılınmaz.

Tüm sektörlerde eleman bulama-
ma sorunu kronik bir şekilde devam 
etmekte olup, gençlerin imalata 
yönelik ve direkt imalatın içerisinde 
çalışmaya olan ilgisi azaltmaktadır. 
Gençler tarafından daha çok ofis 
ortamı ve beyaz yaka işler aran-
maktadır. Bu kapsamda TOBB olarak 
Milli Eğitim Bakanlığı işbirliği ile 81 
ilde 81 meslek lisesi projesini hayata 
geçirdik. Eleman bulunamama sorunu 
konusunda daha somut adımlar atıl-
ması, mesleki eğitime ayrılan kayna-
ğın arttırılması, istihdamda mesleki 
eğitim alan çalışanlara verilen des-
teklerin artırılması, sosyal yardımla-
rın tekrar gözden geçirilmesini talep 
ediyoruz.

VİZE SERBESTLİĞİ
Türkiye Vize serbestliği sürecin-

de 6 kriter kaldı.Terörle mücadele 
yasasının revizyonu, Yolsuzlukla 
mücadele stratejisi, Kişisel verilerin 
korunması yasasının güncellenme-
si, Europol ile operasyonel işbirliği 
anlaşması, Türkiye-AB geri kabul 
anlaşmasının uygulanması, AB ülke-
leri ile adli konularda işbirliği. Türkiye 
2016 sonrasında bu konuda kriterleri 
tamamlayamadı. Süreç içinde AB’nin 
vize uygulamaları da daha sertleşti. 
2022 yılında tüm Schengen alanında 
red oranı ortalaması yüzde 17,9 iken 
bu oran 2023 yılında yüzde 50’lere 
ulaştı. Ayrıca son dönemde normal 
vize randevusu alınamadığı veya çok 
uzak tarihli randevu verilmesinden 
dolayı aracı kurumlar, vatandaşları 
VIP vize uygulamasına yönlendiriyor. 
Normalde vize başvuru ücreti 80 

Euro olmasına rağmen “VIP müra-
caat” sistemi üzerinden vize baş-
vuruları için 300 Euro’dan başlayan 
ve çok daha yüksek seviyelere çıkan 
rakamlar talep ediyorlar. Bu da ciddi 
maliyet artışına yol açıyor. Sayın 
Cumhurbaşkanımızın AB üyeliğini 
hedef olarak koyduğu bu dönemde 
Türkiye Vize serbestliği sürecindeki 6 
kriterin de bir an önce tamamlanması 
için somut adımların atılması ve vize 
sorununun bir an önce çözülmesini 
talep ediyoruz.

TİCARET SİCİLLERİ TALEBİ
Son olarak değinmek istediğim 

konu ise; Ticaret Sicilleri.Malumunuz; 
ülkemizde 12 adet Sanayi Odası var.
Sicil Kayıtlarının Ticaret Odalarında 
bulunmalarından dolayı firmalar 
Ticaret Odalarına da zorunluymuş 
gibi kayıt yapılıyor. Kanunda Sanayi 
Odasına üye iseniz Ticaret Odasına 
üye olmanız gerekmiyor. Bunun neti-
cesinde Sanayi Odaları hem munzam 
aidat hem de yıllık aidat geliri yönün-
den büyük kayba uğruyor.Biz ise 10 
firma hariç tüm üyelerin aidatlarını 
paylaşıyoruz. Bu sebeple 12 Sanayi 
Odası bünyesinde de Ticaret Sicilleri-
nin oluşturulmasını talep ediyoruz.

TOBB KARBON PLATFORMU’
İşletmelere karbon ayak izi hesap-
lama konusunda rehberlik etmek ve 
işletmelerin karbon ayak izlerini he-
saplamalarını sağlamak üzere TOBB 
çatısı altında kurulan ‘TOBB Karbon 
Platformu’kullanıma açıldı, ilk 3 ayı 
ücretsiz. Bu platformdan yararlana-
bilirsiniz.“

[oda meclisi►
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Sanayi ve Teknoloji Bakanı Kacır: Kocaeli TOGG 
benzeri kilit teknoloji yatırımlarına öncü olacak

KSO Oda Meclisi toplantısına 
katılan Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mehmet Fatih Ka-

cır toplantıda yaptığı konuşmada 
yatırımcı ve girişimcilerin her daim 
yanlarında ve destekçileri olacakla-
rı mesajı verdi. 

Kacır sanayide yüksek tekno-
lojiye geçişi hızlandırarak, yeşil ve 
dijital dönüşümü önceliklendirecek-
lerini söyledi. 

OSB’lerimizdeki İstihdam Sayısı 
142 Bin 343’e Yükseldi

Kocaeli bizim için çok kıymetli 
bir sanayi şehridir diyerek sözleri-
ne başlayan Bakan Kacır: “Kocaeli, 
Türkiye’nin son 20 yılda gerçekleş-
tirdiği sanayi atılımının öncü şehri 
oldu. 

20 yıl öncesinde Organize 
Sanayi Bölgelerimizin sayısı 8 

iken bugün bu sayıyı 14’e yük-
seltmiş durumdayız. Yine son 20 
yılda OSB’lerimizdeki istihdam 
Kocaeli’nde 9 bin150’lerden 142 
bin 343’e yükseldi yani yaklaşık 16 
misline çıktı.

 Yine üretimdeki parsel sayısı 
81’den bin 322’e yükseldi. organize 
sanayi bölgelerine ilave olarak 2 
endüstri bölgesini de son 20 yılda 
Kocaeli’ne kazandırdık.

Aynı zamanda 132 AR-GE ve 17 
tasarım merkezimiz ile 5 teknopar-
kımızda 938 firmamız Kocaeli’nde 
AR-GE tasarım ve inovasyon odaklı 
faaliyetlerini sürdürüyor.

 Toplam AR-GE personeli sa-
yımız 15 binin üzerinde, tasarım 
personeli sayımız ise 400’e yakın. 

Bütün bu istatistikler aslında 
son 20 yılda Kocaeli sanayisinin ne 
düzeye geldiğini ifade ediyor.”

Bakan Kacır: “Bizler 
hem Kocaeli’nde dikkatli 
planlamalar yaparak 
ihtiyaç duyulan ilave sanayi 
alanlarını oluşturmak hem 
bu bölgedeki sanayinin 
biraz daha bölge dışına 
makul bir planla taşınması, 
transferini sağlamak ama 
esasen bölge sanayinin 
yüksek katma değer 
atılımını hızlandırmak 
için çabalarımızı 
gerçekleştireceğiz.” dedi.  
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Otomotiv Sektöründe Kocaeli 
Öncü Şehrimiz

Sektörel bazda Kocaeli sanayisi-
ni değerlendiren ve veriler paylaşan 
Bakan Kacır: “Otomotiv sektöründe 
Kocaeli öncü şehrimiz. Geçtiğimiz 
yıl Türkiye’nin gerçekleştirdiği 
30 milyar dolara yakın otomotiv 
ihracatının yüzde 25’ni tek başına 
Kocaeli gerçekleştirdi. Kocaeli, 7,5 
milyar dolarlık ihracatıyla, 43 bin 
çalışanının alın teri ve akıl teriyle 
otomotiv sanayi imza atmış oldu. 

Yine kimya sektöründe 
Kocaeli’nin ihracat düzeyi toplam 
sektörün yüzde 20’sinin üzerinde-
dir. Geçtiğimiz yıl Kocaeli’nde kimya 
sektörümüz 53 bin personeli ile 5 
milyar doların üzerinde ihracat ger-
çekleştirdi. Yine metal sanayinde 32 
bin personelin alın teri, akıl teriyle 
5 milyar doların üzerinde ihracatı 
Kocaeli’nde bulunan firmalarımız 
gerçekleştirdi. Bütün bu istatistikler 
ve rakamlar önümüzdeki dönem-
de de sanayi politikalarımızda 
Kocaeli’nin oynayacağı öncü role 
işaret ediyor.

 245 milyar doları aşan imalat 
sanayi ihracatımızı daha da 
artıracağız

Bakanlık olarak yapacakla-
rı çalışmalara değinen, toplantı 

hakkında bilgiler veren Bakan Kacır: 
“Bizler hem Kocaeli’nde dikkatli 
planlamalar yaparak ihtiyaç duyu-
lan ilave sanayi alanlarını oluştur-
mak hem bu bölgedeki sanayinin 
biraz daha bölge dışına makul bir 
planla taşınması, transferini sağ-
lamak ama esasen bölge sanayinin 
yüksek katma değer atılımını hız-
landırmak için çabalarımızı gerçek-
leştireceğiz. 

Türkiye’nin TOGG benzeri pek 
çok kilit teknoloji yatırımına ihti-
yacı var. Bu kıymetli yatırımlara 
Kocaeli’nin öncülük edeceğini ön-
görüyoruz. Bu anlamda Kocaeli’nde 
bulunan firmalarımızla Bakanlıkta 
gerçekleştirdiğimiz çalışmaları çok 
detaylı olarak paylaşmış olduk. 

Yine nitelikli işgücü gelişti-
rilmesi konusunda karşılıklı fikir 
alışverişinde bulunduk. Bakanlıkta 
uygulaya geldiğimiz programları, 
sanayicimize yönelik destekleri, 
önümüzdeki dönemde özellikle 
mesleki eğitim alanında Milli Eğitim 
Bakanlığımız, sanayicilerimiz ve 
bakanlığımız arasında kurmayı 
hedeflediğimiz işbirliği platformla-
rını yine sanayicilerimizle, Kocaeli 
Sanayi Odası üyelerimizle konuşma 
imkanına sahip olduk. Yine önü-
müzdeki dönemde ulusal düzeyde 
yürüteceğimiz sektörel politikaların 

Kocaeli’ndeki yansımalarını da bir-
likte planlama konusunda karşılıklı 
görüş alışverişi içerisinde olduk. En 
büyük memnuniyetimiz sanayicile-
rimizdeki yatırım iştahının artarak 
devam etmesidir. İstihdam artış 
hızının yükselerek devam etmesidir. 
Son dönemde özellikle Covid-19 
Pandemi sonrasında küresel değer/
tedarik zincirlerinde yakaladığımız 
bir fırsat penceresi var. Sanayicile-
rimiz bu pencereyi en iyi şekilde de-
ğerlendiriyor ve inşallah 245 milyar 
doları aşan imalat sanayi ihracatı-
mızı hep birlikte daha ileri düzeye 
çıkarmak için gayret göstermek 
konusunda ortak bir iradeyi payla-
şıyoruz. Sizlere de teşekkür ediyor, 
hayırlı günler diliyorum.” dedi.  

Kocaeli Sanayi Odası Mehmet R. 
Çolakoğlu Salonunda gerçekleşen 
toplantıya Vali Seddar Yavuz’un 
yanı sıra Kocaeli Milletvekilleri 
Sadettin Hülagü, Veysal Tipioğlu, 
Cemil Yaman, Kocaeli Büyükşehir 
Belediye Başkanı Doç. Dr. Tahir 
Büyükakın, KOSGEB Başkanı Hasan 
Basri Kurt, Sanayi Bölgeleri Genel 
Müdürü Fatih Turan, Kalkınma 
Ajansları Genel Müdürü Barış Yeni-
çeri, Teşvik Uygulama ve Yabancı 
Sermaye Genel Müdürü Dr. Mehmet 
Yurdal Şahin, siyasi parti temsilcile-
ri ve çok sayıda davetli katıldı.

[oda meclisi►
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İMES Organize Sanayi Bölgesi, 
Kocaeli’ndeki dezavantajlı kadın-
lar ve gençlere yönelik önemli 

bir projeyi Doğu Marmara Kalkınma 
Ajansı’nın da desteğiyle Sosyal Geliş-
meyi Destekleme Programı (SOGEP) 
dahilinde İMES OSB Mükemmeliyet 
Merkezi’nde hayata geçiriyor. Bu 
kapsamda “İMES OSB Kadınlar ve 
Gençlerle Sanayinin Gücüne Güç Ka-
tıyor” Projesi’nin imza töreni gerçek-
leştirildi.

İMES OSB Yönetim Merkezi’nde 
gerçekleştirilen törene Kocaeli Üni-
versitesi Rektörü Prof. Dr. Nuh Zafer 
Cantürk, Kocaeli Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr.  Elif Öğüt, Gebze 
Teknik Üniversitesi Rektör Yardım-
cısı Prof.  Dr. Mahmut Durmuş, Doğu 
Marmara Kalkınma Ajansı Genel 
Sekreter Vekili Aziz Onur Aladağ, 
İMES OSB Yönetim Kurulu Başkanı 
Ahmet Tokkan, İMES OSB Yönetim 
Kurulu ve Müteşebbis Heyet üyeleri, 
İMES OSB Bölge Müdürü Onur Kesici, 
paydaş temsilcileri ve basın mensup-
ları katıldı.

İmza töreninde konuşan İMES 
OSB Yönetim Kurulu Başkanı Tokkan 
bölgenin gelişimi ve güncel faaliyet-
lerine değerlendirmelerinin ardın-
dan proje hakkında açıklamalarda 
bulundu: “Doğu Marmara Kalkınma 

Ajansı’mızın destekleriyle bölgemizde 
örnek bir projeyi hayata geçiriyoruz. 
Bu vesileyle de Sosyal Gelişmeyi Des-
tekleme Programı kapsamında İMES 
OSB Kadınlar ve Gençlerle Sanayinin 
Gücüne Güç Katıyor Projesi’nin imza 
törenini gerçekleştiriyoruz.

Bu kapsamda 50 dezavantajlı ka-
dın ve genç personel adayı İMES OSB 
Mükemmeliyet Merkezimiz çatısı 
altında 1 yıllık bir eğitim programına 
dahil olacaklar. Bu proje kapsamında 
yetişen personellere firmalarımız ta-
rafından öncelik tanınacaktır. Değerli 
Rektörlerimiz, Marka Genel Sekreter 
Vekilimiz, değerli yöneticilerimiz ve 
kıymetli basın mensuplarının huzu-
runda bu projemizin de bölgemize ve 
vatandaşlarımıza hayırlı uğurlu ol-
masını diler, katılımlarınızdan dolayı 
hepinize teşekkür ederim.” Dedi.  

Doğu Marmara Kalkınma Ajan-
sı Temsilcisi Aziz Onur Aladağ ise 
“2020’de sözleşmesini imzaladığımız 
ve  bugün tam anlamıyla tıkır  tıkır 
çalışarak bölgeye ve firmalara hiz-
met  eden İMES OSB Mükemmeliyet 
Merkezi’nin varlığı, SOGEP projemizin 
de altyapısını oluşturuyor. Bu nok-
tada memnuniyetimizi dile getirerek 
bu projemizin de hayırlara vesile 
olmasını temenni ediyoruz.” İfadele-
rine yer verdi.

Gebze Teknik Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Mahmut Durmuş 
“Üniversitemizin bir ayağı da hizmet 
ortaya koyabilmek. Bu kapsamda 
Kocaeli Üniversitesi ve İMES OSB 
gibi kurumlarla böyle bir projede 
yer almak istediğimizi en başından 
belirttik. Bizler eleman yetiştiriyoruz 
akademik anlamdaki bu kazanımın 
sizlerin sektörel bilgi ve becerile-
riyle tamamlanması gerekmektedir. 
Hem yeni yönetim merkezinizin hem 
de bugün imza altına alınacak bu 
projenin hayırlı ve başarılı olmasını 
diliyorum.” Dedi.

Kocaeli Üniversitesi Rektörü 
Nuh Zafer Cantürk bu tip projelerin 
önemine vurgu yaptı: “İstihdama ve 
teknolojiye yönelik projeleri önemsi-
yoruz. Görüyoruz ki sanayicilerimiz 
her alanda olduğu gibi bu alanda da 
lokomotif görevi görmeye devam 
ediyor. Kocaeli Üniversitesi olarak bu 
projelere öncülük ettiğiniz için İMES 
OSB’mize teşekkür ediyor, projemizin 
bölgemize ve Kocaeli’mize hayırlı ol-
masını diliyorum.” şeklinde konuştu.

Törenin açılış konuşmalarının 
ardından İMES OSB Bölge Müdürü 
Onur Kesici, projenin sunumunu 
gerçekleştirerek proje paydaşların-
dan ve basın mensuplarından gelen 
soruları yanıtladı. Tören, imzaların 
atılmasıyla son buldu. İMES OSB’nin 
Doğu Marmara Kalkınma Ajansı’nın 
güdümlü proje desteğiyle hayata 
geçirdiği İMES OSB Mükemmeliyet 
Merkezi, bölgenin önemli nitelikli 
endüstriyel istihdam oluşturma, AR 
– GE, danışmanlık ve imalat merkez-
lerinden biri haline geldi. Mevcut eği-
tim ve imalat kapasitesini her geçen 
gün arttıran merkez, bu yıl SOGEP 
projesine ev sahipliği yapıyor. Yılda 
2000’den fazla personel ve personel 
adayının eğitim gördüğü merkez, SO-
GEP projesi kapsamında toplamda 50 
dezavantajlı kadın ve gencin kariyer 
hedeflerine ulaşmasına yardımcı ola-
cak. Bunun yanı sıra proje kapsamın-
da eğitim gören personel adaylarına 
İMES OSB firmaları tarafından işe 
alımlarda öncelik sağlanacak.

İMES OSB kadınlar ve gençlerle sanayinin 
gücüne güç katıyor

[osb’lerden ►
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MESS Dijital Dönüşüm ve 
Yetkinlik Gelişim Merkezi; 
‘Yönümüz Yarın” güdümlü 

projesi için çağrı yapıldı. 
Proje ile katılacak firmalar için 

Sırı (Smart Industry Readines Index) 
dijital olgunluk değerlendirmesi ya-
pılacakve dijital dönüşüm yol haritası 
hazırlanacak. 

Doğu Marmara Kalkınma Ajansı 
(MARKA) tarafından yapılan açık-
lamaya göre; Güdümlü proje des-
teği kapsamında Bursa Eskişehir 
Bilecik Kalkınma Ajansı (BEBKA), 
Doğu Marmara Kalkınma Ajansı 
(MARKA), Güney Marmara Kalkınma 
Ajansı (GMKA) ve Trakya Kalkınma 
Ajansı’nın (TRAKYAKA) iş birliği ile 
İstanbul Kalkınma Ajansı (İSTKA) 
tarafından desteklenen ve Türkiye 
Metal Sanayicileri Sendikası (MESS) 
Teknoloji Merkezi MEXT tarafından 

yürütülen “MESS Dijital Dönüşüm ve 
Yetkinlik Gelişim Merkezi: Yönümüz 
Yarın” Projesi faaliyetleri çerçevesin-
de, Marmara Bölgesinde faaliyet gös-
teren 100 firmaya SIRI Dijital Olgunluk 
Değerlendirme Analizi yapılması ve 
Dijital Dönüşüm Yol Haritalarının 
oluşturulması planlandı. 

Çağrıda şöyle denildi: “Geçmişe 
kıyasla daha karmaşık hale ge-
len teknolojiler hızlı gelişmekte ve 
güncellenmektedir. Hızla değişen ve 
gelişen teknolojilere uyum sağlamak 
üzere dijitalleşmek ve sürekli güncel 
kalmak, şirketlere rekabet avantajı 
sağlayan önemli unsurların başın-
da gelmektedir. Buradan hareketle, 
proje kapsamında Türkiye’nin dijital 
dönüşümünün sürdürülebilir kılınma-
sı amacıyla; dijital dönüşümü başlat-
mak, ölçeklendirmek ve sürdürmek 
isteyen üreticilerin tesisleri Sanayi 

4.0 Odaklı SIRI Dijital Olgunluk De-
ğerlendirme Analizi metodolojisi ile 
değerlendirilerek, firmalara uluslara-
rası kıyaslamalar içerecek şekilde bir 
dijital dönüşüm yol haritası sunula-
caktır.

Halihazırda MEXT tarafından 
uygulanan Sanayi 4.0 Odaklı SIRI 
Dijital Olgunluk Değerlendiğime Ana-
lizinin doğuş noktası Singapur’dur. 
Singapur Ekonomik Kalkınma Ajansı, 
Singapur’daki farklı sektörlerden, 
farklı büyüklerde ve farklı dijital 
olgunluklardaki firmaları değerlen-
dirme talebi ile uluslararası alanda 
kendilerini kanıtlamış McKinsey, 
Siemens, SAP ve TÜV SÜD ile çalış-
mıştır. Bu çalışmanın sonucu olarak 
uluslararası boyutta kabul görmüş 
Smart Industry Readiness Index SIRI 
metodolojisi oluşturulmuştur.

SIRI aynı zamanda MEXT’in küre-

MESS Dijital Dönüşüm ve Yetkinlik Gelişim 
Merkezi: ‘Yönümüz Yarın’ güdümlü projesi için 
çağrı yapıldı
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sel iş ortağı Dünya Ekonomik 
Forumu (World Economic 
Forum) tarafından da resmi 
olarak tanınan tek olgunluk 
değerlendirme yöntemidir. 
SIRI’nin global değerlen-
dirme havuzunda 14 farklı 
sektöre dağılmış 1000’in 
üzerinde değerlendirme 
mevcuttur ve bu sayı her 
geçen gün artmaktadır.

Dünya çapında yapılan 
standart SIRI Dijital Olgunluk 
Analizlerinde mevcut durum 
analizi ve uluslararası karşı-
laştırmalar yer almaktadır. 
MEXT’in Türkiye’de yaptığı 
SIRI değerlendirmelerinde 
ise buna ek olarak firmalar 
için somut aksiyon adımları 
içeren uygulanabilir bir dijital 
dönüşüm yol haritası da pay-
laşılmaktadır. Bu yol haritası 
MEXT içerisinde MEXT’in en 
güncel sanayi 4.0 teknolo-
jilerini içeren Türkiye’nin ilk 
uçtan uça entegre ve 5G ile 
çalışan dijital fabrikasında 
hayata geçirilmiş ve değer 
kattığı kanıtlanmış projeleri 
içermektedir.  SIRI Dijital 
Olgunluk Analizi konusunda 
daha detaylı bilgi için htt-
ps://www.mext.org.tr/siri  
adresini ziyaret edebilirsiniz.

MEXT son 2 senede kendi 
bünyesinde yer alan imalat 
sektörü ve teknoloji danış-
manlığı deneyimi olan ve 
Singapur’daki ilgili kâr amacı 
gütmeyen kurulu tarafından 
detaylı bir sınav süreci ile 
sertifikalandırılmış akredite 
12 SIRI değerlendiricisi ile 10 
farklı sektörde 250’den fazla 
SIRI analizi gerçekleştirmiş-
tir. “MESS Dijital Dönüşüm 
ve Yetkinlik Gelişim Merkezi: 
Yönümüz Yarın” Projesi kap-
samında ülkemiz sanayisinin 
uluslararası rekabetçiliğini 
arttırmak üzere bu yetkin-
liğini Marmara Bölgesinde 
faaliyet gösteren firmalara 
açacaktır. SIRI değerlendir-
meleri için işletmelere %92 
oranında destek sağlana-
caktır.

Dijital Olgunluk Değerlen-
dirme Analizi Bedeli 360 bin 
TL artı KDV,  Proje Kapsa-
mında Sağlanacak Destek 
330 bin TL + KDV (Yüzde 92 
Destek Oranı), İşletme Katkı-

sı 30 bin TL artı KDV (Yüzde 
8 İşletme Katkısı) olarak 
uygulanacak. 

SIRI Dijital Olgunluk 
Değerlendirme Analizi Bedeli 
12.000 Euro + KDV olup ücret 
işletme büyüklüğüne ve 
üretim yapısına göre ücret 
değişebilmektedir. Mevcut 
döviz kuru dikkate alınarak 
ortalama bir bedel belirtil-
miştir.

Proje Kapsamında Sağla-
nacak Destek: Ajans tarafın-
dan belirlenen bütçe ve proje 
uygulama kuralları çerçe-
vesinde ilgili miktar MESS’e 
aktarılacaktır.

İşletme Katkısı: İşletme 
tarafından analiz bitiminde 
MESS’e ödenecektir.

Destekten Yararlanabi-
lecek Firmalar

Destek almaya hak 
kazanabilmek için, başvuru 
sahipleri aşağıda belirtilen 
koşulların tümüne uymalıdır:

– Kâr amacı güden işlet-
me olması

– Üretim faaliyeti göste-
ren KOBİ veya Büyük İşletme 
olması

– Üretim tesisinin Mar-
mara Bölgesi’nde (İstanbul, 
Edirne Kırklareli, Tekirdağ, 
Yalova, Kocaeli, Sakarya, 
Düzce, Bolu, Bursa, Bilecik, 
Eskişehir, Çanakkale, Balıke-
sir) yer alması (Birden fazla 
üretim tesisi olan firmalar 
için her bir firma ayrı bir 
işletme olarak ele alına-
cak olup firmanın belirtilen 
illerde yer alan tesisleri 
değerlendirme kapsamında 
alınacaktır.)

Başvuru Adresi: https://
messrc.qualtrics.com/jfe/
form/SV_bpUgGQ9YezTnrx4

Son Başvuru Tarihi: 04 
Ekim 2023

Sorularınız için: info@
mext.org.tr

DİJİTAL OLGUNLUK DEĞER-
LENDİRME ANALİZİ SÜRECİ

Başvuruların Yapılması
Program kapsamın-

da destek almak isteyen 
işletmeler– 04 Ekim 2023 
tarihine kadar ilgili formu 
doldurarak başvuru yapabi-
lirler.

Türkiye Kâğıt ve Kağıt 
Ürünleri Sanayi Meclisi 
toplandı

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Türkiye Kağıt ve Kağıt Ürünleri Sanayi Meclisi; 
TOBB Yönetim Kurulu Üyeleri Engin Yeşil, Zeki 

Kıvanç ve Meclis Başkanı Erdal Sükan başkanlığın-
da, sektör ve kamu temsilcilerinin katılımıyla bir 
araya geldi. 

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Engin Yeşil yaptığı 
açılış konuşmasında; ekonomide yaşanan geliş-
meler ve hammadde bulma konusunda yaşanan 
olumsuzluklardan dolayı sektörün zorluklarla karşı 
karşıya kaldığının farkında olduklarını, gündemdeki 
konulara dair ilgili tüm Bakanlıklarla görüşme-
ler yapıldığını aktardı. Yeşil, Kimyasalların Kaydı, 
Değerlendirilmesi, İzni ve Kısıtlanması Hakkında 
Yönetmelik (KKDİK) konusuna da değindi.

TOBB Yönetim Kurulu Üyesi Zeki Kıvanç ise 
Avrupa Yeşil Mutabakat konusunda bilgiler vererek 
açılış konuşmasına başladı. Kıvanç, atık ithalatın-
daki kota miktarının kaldırılmasına ilişkin talepler 
başta olmak üzere diğer sektörel taleplerin başta 
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı olmak 
üzere ilgili Bakanlıklara aktarıldığını söyledi.

Meclis Başkanı Erdal Sükan ise; sektörün genel 
durumu hakkında bilgilendirme yaparak, sektörel 
verileri Meclis Üyeleri ile paylaştı. Atık Sevkiyat 
Tüzüğü konusuna da değinen Sükan, Yeşil Dönüşüm 
ile ilgili gelişmelerden de bahsetti.

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı ve 
Ticaret Bakanlığı yetkilileri ile KKDİK Yönetmeliği ve 
atık ithalatı kota miktarı hakkında istişareler yapılan 
toplantı; Meclis Danışmanı Sedef Zaimoğlu’nun; son 
dönemde yaşanan gelişmeleri, Meclis adına katılım 
sağlanan toplantıları, “Avrupa Yeşil Mutabakat” ve 
“Türkiye ETS kurulumu” süreçleri hakkında gelinen 
son durumu hakkında kapsamlı bilgiler içeren sunu-
mu ile sonlandırıldı.

[kâğıt ►
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Kocaeli’de milli takıma sporcu veren Enerji 
Gençlik Spor Kulübü, ‘destek’ bekliyor

Jimnastik sporunun son derece fedakarlık gerektiren bir spor olduğunu 
vurgulayan Enerji Gençlik Spor Kulübü Kurucusu İlknur Pala, çocukların 

bu konuda üzerlerine düşeni tam olarak yaptıklarını söylerken, Kocaeli'de 
büyükşehir belediyesinin dışında kimsenin sporculara sahip çıkmadığını 

anlattı. Kulüp Kurucusu İlknur Pala, her biri milli sporcu olmaya aday 
sporcular için sanayicilerin de destek vermesini beklediklerini söyledi.

Jimnastik sporunun son 
derece fedakarlık gerek-
tiren bir spor olduğunu 

vurgulayan Enerji Gençlik 
Spor Kulübü Kurucusu İlknur 
Pala, çocukların bu konuda 
üzerlerine düşeni tam ola-
rak yaptıklarını söylerken 
sanayicilerin bu spora yete-
rince destek olmamasından 
şikayetçi oldu. Kocaeli’nin ve 
Türkiye’nin ilk ‘parkurcu’ları 
olduklarını söyleyen İlknur 
Pala kulübü, çalışmalarını 
ve başarılarını şu şekilde 
anlattı:

Enerji Gençlik ve Spor 
Kulübü olarak 2016 yılından 
beri Kocaeli’de faaliyet gös-
teriyoruz. Sporcu velilerin çocuklarını 
sporcu olarak yetiştirip başka kulüp-
lere gönderiyor olmamdan duydukları 
üzüntüyü dile getirmeleri ve ısrarları 
sonucu kulüp kurup kendi sporcuları-
mızı ve yarışmacılarımızı yetiştirmeye 
başladım. 2016 yılında aerobik jimnas-
tik, artistik jimnastik ve parkura başla-
dık. Kocaeli ve Türkiye’deki 
ilk parkurculardanız. Bu ku-
lübü kurarken ki amacım da 
sporun çocuklarımızın ve 
gençlerimizin profesyonel 
anlamda da hep hayatların-
da olmasını istemem. 

6 yaş grubu, 7-8 yaş gru-
bu, 9-11 yaş grubu, 12-14 yaş 
grubu, 15-17 yaş grubu, 18 
yaş üstü grubu olmak üzere 
aktif 57 sporcu ile Kocaeli’de 
en fazla profesyonel spor-
cu Enerji Gençlik Spor 
Kulübü’nde var. Aerobikte 
yarışmacı kategorisindeler. 
Parkurda da 9, 10, 11 ve 12 
yaş var. Parkur aslında yeni 
bir branş. Bu daha önce bir 

sokak sporu idi, ‘streetball’ olarak ge-
çiyor. Ancak dünya değişitikçe insan-
ların da ihtiyaçları değişiyor. Daha ak-
siyonu yüksek ve belli kuralları olmak 
kaydı ile salonlara geçme kararı alındı, 
Cimnastik Federasyonu’na bağlandı. 
2028 olimpiyatlarında yer alacak bir 
branş. Erkek takımımız Bulgaristan 

Dünya Şampiyonası’na git-
ti. 2 kategorisi var, serbest 
ve hız kategorisi olarak. 
Hız’da gayet güzel sonuç-
lar aldılar. Hızda 2 sporcu 
yarı finale ve finale kaldılar. 
Türkiye’de çok yeni olan bu 
branşta sporcularımızın bu 
başarıları bizim göğsümüzü 
kabarttı. Furkan’ın 1. sporcu 
ile arasında 0,56 salise ol-
ması hepimizi ayrıca gurur-
landırdı. Her seferinde kendi 
adıma ‘artık yeter’ diyorum 
ama çocukların başarıları, 
çabaları ve elde ettikleri de-
receler beni bu kararımdan 
vazgeçiriyor. 

- Buradaki çocukların hepsi kürsü 
çocuğu

Kendisi de serbest jimnastik spor-
cusu olan ve kulüpte halen antrenörlük 
yapan İlknur Pala, Enerji Gençlik Spor 
Kulübü’nün oldukça etkin ve başarılı 
bir antrenör kadrosu olduğuna vurgu 
yaptı. 5 antrenör, 3 yardımcı antre-

nör ile çalıştıklarını anlatan 
İlknur Pala; Milli takım an-
trenörü ‘Akın Poyraz’ın, ken-
disi de eski ritmik jimnastik 
sporcusu olan ve Kocaeli’de 
tek uluslararası hakem olan 
Seda Yemiköz’ün Enerji 
Gençlik ve Spor Kulübü kad-
rosunda yer alan antrenör-
lerden olduklarını söyledi. 

Basketbol, voleybol gibi 
bir takım sporu olmadığı 
için bireysel yani ferdi spor 
olmanın zorluklarını yaşa-
dıklarını anlatan İlknur Pala, 
sporcuların çok çaba sarfe-
diyor olmasına karşın nan-
kör bir spor olduğunu, bir 
sporcunun 1 ay kadar antre-

[spor ►

İlknur Pala
Enerji Gençlik Spor Kulübü
Kurucu ve Antrenörü
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mana gelmemesinin o sporcuyu en az 
3-4 ay geriye bıraktığını söyledi. Eğitim 
sistemimizde profesyonel sporcuyu 
destekleyen bir sistem olmamasının 
da çok üzücü olduğunu dile getiren İlk-
nur Pala milli sporcu sayısını artırmayı 
amaçladıklarını söyledi. Ay sonunda 
tekrar bir yarışmaya katılacaklarını 
söyleyen İlknur Pala şöyle devam etti:

“Eğitim sistemimiz profesyonel 
sporcuyu desteklemiyor ama neyse 
ki sporcular gerçekten çok başarılı. 
Bu yıl hem üniversite sınavına giren 
hem LGS sınavına giren profesyonel 
sporcularımız akademik olarak da ba-
şarılarını gösterdiler. Spor zaten bir 
disiplin işi Jimnastik zaten tam anlamı 
ile bir disiplin işi olduğu için sporcu-
larımız akademik olarak da güzel ba-
şarılar elde ediyorlar ama tabi ki çok 
zorlanıyorlar. 

2022 yılında dünya ile eşzaman-
lı yapılan Türkiye’deki yarışmalarda 
yaş gruplarında Doruk Demir, Türkiye 
1.’si, Emir Yağan Türkiye 2.’si oldu ve 
bu çocuklarımız dünya literatürüne 
geçti. Kocaeli’de milli takıma spor-
cu veren tek kulübüz. Kocaeli’nin tek,  
büyük yaş grubu kategorisinde, par-
kurda milli sporcusu Eylül Oğuz gibi, 
Akın Hoca’nın yetiştirdiği 3 minik milli 
sporcularımız gibi sporcuların sayısını 

artırarak bölgedeki başarımızı, ülke ve 
hatta dünya çapında artırmayı hedef-
liyoruz. Ay sonu tekrar bir yarışmaya 
gideceğiz. 

-Sanayi bölgesi Kocaeli, 
çocuklarımıza yeterince destek 
olmuyor

Bir çocuğun bir kıyafeti, bir yarış-
maya katıldığındaki masrafları sporcu 
velisi ve kulüp tarafından karşılanma-
ya çalışılıyor. Ama en azından başa-
rılı sporcular için beklerdim ki; sanayi 
bölgesi olan Kocaeli’de çocuklarımıza 
sponsor olunsun. Ben kendime kesin-
likle maddi yardım istemiyorum. Spor-
cunun okul masrafının karşılanması, 
yol masrafının karşılanması ya da 
kulübe kendi logoları ile yarışma için 
eşofman, t-shirt yaptırabilirler, spon-
sor olabilirler; olmuyorlar.

Yakın bir zamanda Mardin’e, parkur 
yarışına gideceğiz. Burada da Kocaeli 
Büyükşehir Belediyesi’nin desteği var. 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi tüm ya-
rışmalarımızda araç desteği vererek 
velilerimize büyük destek oluyor. Ama 
maalesef ki sanayicilerden bu anlam-
da bir destek göremiyoruz. Burada da 
sadece sporcuların desteklenmesini 
bekliyoruz. Bu çocukların hepsi kürsü 
çocuğu. 

Spor kentiyiz diyoruz ama bakıyo-
rum bir tek büyükşehirin çalışmaları var. 
Ama bu bir tek onunla olmaz, olmuyor. 
Yerel yönetimlerin, STK’ların, sanayici-
lerin hepsinin spora, sporcuya destek 
olması lazım. Çocuklar hareket etmeli, 
spor yapmalı. Sonra dikkat dağınıklığı, 
hırçınlığı, hiperaktivite, teknoloji bağım-
lılığından şikayet ediliyor. Spor çocuğu 
her anlamda geliştiriyor. Çocuklar, ne 
yaparsa yapsın ama spor yapsın. 

-En büyük sıkıntımız ‘maddiyat’
Ekim ayında bir yarışmaya daha 

katılacaklarını söyleyen İlknur Pala, 
sporcuların kesin başarı ile dönecekle-
rine inandıklarını ancak maddi imkan-
sızlıklar ya da kısıtlar nedeni ile bu kez 
bir çok velinin çocuğunu göndereme-
yeceğini anlatan İlknur Pala, “Söylem-
ler çok güzel ama ortada bir şey yok. 
Konuşunca herkes olması gerektiği-
ni, sporun desteklenmesi gerektiğini 
söylüyor. Ama ortada bir şey yok. Ne 
yazık ki Ekim başındaki şampiyonaya 
uçak bileti bile bulamayanlar ve mas-
raflar dolayısı ile birçok sporcum katı-
lamayacak.” dedi. İlknur Pala, sporun, 
sporcunun desteklenmesi gerektiğini 
ve kendi kulüpleri için de en azından 
başarılı olan sporculara destek olun-
ması çağrısını yineledi. 

Aralarında milli sporcuların da yer aldığı Enerji Gençlik Kulübü, hafta içi 5 gün 2’şer saat, 
hafta sonu 4 saat olmak üzere yoğun bir antreman programına sahip. Kulüp Kurucusu 

Antrenör İlknur Pala, sanayicilerin sporculara destek olmasını bekliyor
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komiteleri toplantıları gerçekleştirildi

KSO Hazır Yemek ve Şekerleme Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 3. Meslek Komitesi, ağustos ayı toplantısını ger-
çekleştirdi. Toplantıda sektörel konular istişare edile-

rek iş dünyasının kalifiye eleman ihtiyacı ve vize konusunda-
ki beklentileri görüşüldü.

KSO İşlenmiş Tarım Ürünleri ve Unlu Mamüller Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 4. Meslek Komitesi, ağustos ayı 
toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda sanayicinin ara 

eleman ihtiyacı ve konuyla ilgili çözüm önerileri görüşüldü.

KSO Kağıt Ürünleri ve Matbaacılık Sanayi Grubu’nu tem-
sil eden 7. Komite, ağustos ayı toplantısını gerçekleş-
tirdi. Toplantıda sanayicinin finansmana erişim konu-

su, enerji maliyetleri ve beklentiler görüşüldü.

KSO Boya ve Sanayi Gazları ile Kimyasal Ürünler Sana-
yi Grubu’nu temsil eden 9. ve 10. Meslek Komitelerinin 
ağustos ayı toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda 12-

13 Eylül tarihinde gerçekleştirilecek olan 4. Proses Emniyeti 
Sempozyumu ve Sergisi ile ilgili fikirler görüşüldü.

KSO Tıbbi ve Zirai Kimyasal Ürünler Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 11. Komite, ağustos ayı toplantısını ger-
çekleştirdi. Toplantıda Yerli Malı Belgesi ve sektörün 

finansmana erişim konuları görüşüldü.
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KSO Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu’nu temsil eden 13. Meslek Komitesi, Kocaeli 
Sanayi Odası üyeleri Gent Polimer Kimya ve Marcom Yat Mühendislik firmalarını ziyaret etti. Ziyarette sektörde ya-
şanan gelişmeler görüşüldü.

KSO Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu’nu temsil eden 18. Meslek Komitesi, İTÜ Kimya-Metalurji Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Sebahattin Gürmen ve ekibi ile birlikte, Kocaeli Sanayi Odası üyesi GENMAK Alüminyum Eloksal A.Ş.’yi ziyaret 
ederek incelemelerde bulundu.

Kocaeli Sanayi Odası’nın Genel Amaçlı Makina Aksamı 
ile Makine İmalatı Sanayi Grubu’nu temsil eden 23. ve 
37. Meslek Komitelerinin ortak toplantısı HKTM firma-

sında gerçekleşti. Toplantıda Sanayide Kadın Eli Projesi’nin 
yaygınlaştırılması ile ilgili fikirler paylaşıldı.

KSO Diğer Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 25. Komite’nin ağustos ayı top-
lantısı gerçekleştirildi. Toplantıda 2. el piyasasının du-

rumu görüşüldü, OYDER ile Bakanlık arasında yapılan top-
lantı ve sektörün güncel gelişmeleri değerlendirildi.
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Meslek Komiteleri toplantıları gerçekleştirildi

KSO Makina Kurulum Hurda Atık Bertarafı ve Enerji Sa-
nayi Grubu’nu temsil eden 27. Meslek Komitesi’nin 
ağustos ayı toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda sek-

törel konulara ilişkin fikir alışverişinde bulunuldu. 
KSO Bina ve Bina Dışı Yapı İmalatı Sanayi Grubu’nu tem-

sil eden 28. Komitenin eylül ayı toplantısı, Meclis Üyesi 
Yakup Ekşi’nin firması FA Yapı’da gerçekleştirildi. Top-

lantıda inşaat maliyetleri ve konut fiyatları görüşüldü.

KSO Metal Döküm Sanayi Grubu’nu temsil eden 33. 
Komite’nin ağustos ayı toplantısı gerçekleştirildi. Top-
lantıda sektörün güncel durumu, enerji maliyetleri ve 

yapılabilecekler ile ilgili fikir alışverişinde bulunuldu.

KSO Plastik Mamül İmalatı Sanayi Grubu’nu temsil eden 
34. Meslek Komitesi, ağustos ayı toplantısını Meclis 
Üyesi Selçuk Aksoy’un firması Aksoy Plastik A.Ş.’de 

gerçekleştirdi. Komite üyeleri toplantının ardından üretim 
tesisini gezerek bilgi aldı.

Kocaeli Savunma Sanayi ve Ticaret A.Ş’nin 
3’üncü Olağan Genel Kurulu gerçekleşti
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SAR Arama Kurtarma ve Acil Yardım Derneği, acil durum 
müdahale kapasitesini güçlendirmeye devam ediyor

SAR Arama Kurtarma ve Acil Yardım Derneği, Türkiye’nin felaketlere karşı 
hazırlıklı olmasına katkıda bulunarak vatandaşların güvenliğini artırmayı 
sürdürüyor. Kendilerini felaket anlarında insanların yardımına adayan bu 

gönüllü ekip, ülkenin acil durum müdahale kapasitesini güçlendirmeye 
devam ediyor.

Türkiye’nin her köşesinde felaket 
anlarında hayat kurtarmak için 
aktif olarak görev alan SAR Ara-

ma Kurtarma ve Acil Yardım Derneği, 
başarılı bir eğitim ve tatbikat etkinliği 
gerçekleştirdi. Dernek, 2008 yılında 
kurulduğundan bu yana deprem, sel 
gibi felaketlerde kurtarma çalışmaları-
na katılarak önemli bir rol üstleniyor.

1999 Marmara Depremi’nin yıl dö-
nümü öncesinde, 12-13 Ağustos tarih-
lerinde Kocaeli Üniversitesi Arslanbey 
Kampüsü enkaz sahasında bir tatbikat 
gerçekleştiren SAR Arama Kurtarma ve 
Acil Yardım Derneği, sözkousu tatbika-
tı 73 arama kurtarma gönüllüsünün 
katılımıyla gerçekleştirdi. Ekip, gün-
düz saatlerinde; enkaza giriş teknik-
leri, sektörleme ve markalama, arama 
kurtarma teknikleri, ekipman kullanımı 
gibi çeşitli eğitimler aldı ve ardından 
gece saatlerinde AFAD, UMKE ve Kızı-
lay gibi diğer kuruluşlar ile birlikte bü-
yük bir deprem tatbikatına başarıyla 
imza attı.

Toplamda 36 saat süren bu eğitim 
ve tatbikat, SAR Arama Kurtarma ve 
Acil Yardım Derneği ekibinin felaket-
ler sırasında etkili bir şekilde müda-
hale etme yeteneklerini artırmalarına 
yardımcı oldu. Aynı zamanda, farklı 
kuruluşların işbirliği içinde nasıl çalı-
şabileceğini gösterdi ve acil durumlara 
hazırlık konusunda toplumu bilinçlen-
dirmeyi amaçladı.

SAR Arama Kurtarma ve Acil Yardım 
Derneği, bu tür etkinliklerle 
Türkiye’nin felaketlere kar-
şı hazırlıklı olmasına katkı-
da bulunarak vatandaşların 
güvenliğini artırmayı sür-
dürüyor. Kendilerini felaket 
anlarında insanların yar-
dımına adayan bu gönül-
lü ekip, ülkenin acil durum 
müdahale kapasitesini güç-
lendirmeye devam ediyor.

Kişilerin ve kuruluşla-
rın bağışları ile ayakta du-
ran derneğe sponsorluk ve 

kaynak desteği için dernek ile irtibata 
geçilebilir. Dernek teknik ekipman ve 
malzeme desteği, üniforma ve kişisel 
koruyucu ekipman desteği, ofis ve kır-
tasiye malzeme desteği ve maddi des-
tek konularında destek bekliyor.

-Kahramanmaraş ve Gaziantep 
depremlerinde 212 canlı, 235 vefat 
eden depremzeyede ulaşıldı

11 ilde büyük yıkıma neden olan 
Kahramanmaraş Pazarcık ve Gaziantep 
Şehitkamil depremlerinin enkazlarında 
çalışmaküzere tüm üyeleri ivedi olarak 
göreve çağırdıklarını belirten SAR Ara-
ma Kurtarma ve Acil Yardım Derneği 
Dernek Başkanı Erdem Veysel Akın, ilk 
120 saatte ve devamında çokça kaza-
zedeye ulaşıldığını, sahaya ilk çıkan 
Adana temsilciliğiinin depremin 27’nci 
dakikasında enkaz üzerinde çalışmaya 

başladığını söyledi. İlk Gaziantep, son-
rasında  Adana ve Malatya’da arama 
kurtarma çalışmalarına katıldıklarını 
anlatan Erdem Veysel Akın, ardından 
ekiplerin  Kahramanmaraş ve Hatay’da 
yürütülen çalışmalara dahil olduğu-
nu anlattı. 630’dan fazla gönüllünün 
arama kurtarma çalışmalarında yer 
aldığını ve diğer paydaşları ile beraber 
sahada koordine ettiği kişi sayısının 
1000’i geçtiğini söyleyen Erdem Veysel 
Akın, farklı sektörlerden endüstriyel 
firmaların teknik personellerinin SAR 
ekiplerinin koordinasyonunda bölgede 
entegreli çalışarak kazazedelere ulaş-
mada önemli rol oynadığını hatta farklı 
ülkelerden gelerek koordinasyona dâ-
hil olan Hollanda’dan 2,  Almanya’dan  2 
kurtarma ekibi, Kore’den, Meksika’dan,  
Brezilya’dan,  İspanya ve Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti’nden 1’er kurtarma 
ekibinin SAR ekiplerinin koordinasyon 
ve desteği ile çalışmalarını sürdür-
düklerini söyleyen Erdem Veysel Akın, 
sözkonusu çalışmaların sonucunda 5 
ilde 212 canlı, 235 vefat eden deprem-
zedeye ve 20 hayvana ulaşıldığını söy-
ledi. Erdem Veysel Akın çalışmaların 
İçişleri Bakanlığı AFAD koordinasyonu-
na da bildirildiğini söyledi.

İlk kez bir afette insani yardım kıs-
mında destek verdiklerini ve kendile-
rine gönderilen yardımlardan Hatay 
ve Maraş’ta yaklaşık 100 aileye çadır, 
100 adetsoba, 9 jeneratör, 18 tır gıda, 
hijyen, barınma vb. genel yardım ve 

bin 300 kg. kedi kopek 
maması dağıtımı gerçek-
leştirdiklerini söyleyen 
Erdem Veysel Akın, der-
nek bünyesinde kurulan 
sağlık çadırında ise bin 
132 kazazedeye tıbbi mü-
dahalede bulunulduğını 
kaydetti. Erdem Veysel 
Akın derneğin arama 
kurtarma çalışmalarının 
4 Mart tarihi itibari ile 
Hatay’da sonlandırıldığını 
sözlerine ekledi. 
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TOBB’da Türkiye - AB ilişkileri konuşuldu

[başkandan ►

Kocaeli Sanayi Odası Başka-
nı Ayhan Zeytinoğlu, Avrupa 
Komisyonu Komşuluk ve Ge-

nişleme Politikalarından Sorumlu 
Üyesi Oliver Varhelyi ile TOBB Baş-
kanı Rifat Hisarcıklıoğlu başkan-
lığında TOBB’da bir araya gelinen 
toplantıya katıldı. Toplantıda Güm-
rük birliği modernizasyonu, vize ve 
taşıma kotaları, Türkiye-AB ilişkileri 
hakkında görüş alışverişinde bulu-
nuldu. Güçlü bağlar vurgulanırken, 
ilişkileri yeniden canlandırmaya 
yönelik adımlar konuşuldu. Üyelik 
hedefinin korunması gerektiği vur-
gulandı..
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Ayhan Zeytinoğlu, TOBB Türkiye Ekonomi Şurası’na katıldı

T.C. Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz ve ekonomiden sorumlu bakanların iştirakleriyle, TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu ev sahipliğinde gerçekleşen TOBB Türkiye Ekonomi Şurası’na Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zey-
tinoğlu  katılarak  reel sektörün talep ve önerilerini iletti. 
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Başkan Zeytinoğlu, Houston Başkonsolosu ile görüştü

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve beraberindeki heyetin Amerika Birleşik Devletleri ziyaretinde T.C. 
Houston Başkonsolosu Ahmet Akıntı ile görüşüldü, Greater Houston Partnership kuruluşuna ziyarette bulunuldu. 
Ziyarette, bölgenin yatırım kaynakları ve potansiyel işbirlikleri görüşüldü.

[başkandan ►
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Başkan Zeytinoğlu, Şikago Başkonsolosu ile görüştü

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve beraberindeki heyetin Amerika Birleşik Devletleri 
ziyaretinde T.C. Şikago Başkonsolosu Engin Türesin ile görüşüldü, FABTECH Şikago İmalat Fuarı zi-
yareti ile firmalarımız sektörlerinde yenilikçi çözümler üreten örnekleri inceleme fırsatı yakaladı.
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KSO’dan öğrencilere okul çantası ve kırtasiye malzemesi desteği

[eğitim ►

Kocaeli Sanayi Odası, destekleri ile yaptırılan Kocaeli Sanayi Odası 
Dumlupınar Ortaokulu’nda öğrencilere bu yıl da destekte bulundu, 

öğrencilere okul çantası ve kırtasiye malzemeleri dağıtıldı

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) eğitime olan desteğini artı-
rarak sürdürüyor.  KSO, üyelerinin desteği ile eski Göl-
cük Dumlupınar Ortaokulu’nun yerine tam donanımlı 

yeni bir okul inşa edilmiş, 2011 yılın-
da yapımına başlanan okul 2013 yı-
lında tamamlanarak Kocaeli Sanayi 
Odası Dumlupınar Ortaokulu adıyla 
eğitim-öğretim faaliyetlerine baş-
lamıştı. Her yıl okulun ihtiyaçlarına 
istinaden desteğini sürdüren Koca-
eli Sanayi Odası bu yıl da öğrencile-
re okul çantası, kırtasiye malzemesi 
dağıtarak eğitime destek oldu.

640 ortaokul ve 120 anaokulu 
olmak üzere toplamda 760 öğren-
ciye okul çantası ve kırtasiye mal-
zemeleri dağıtılırken sınıfları gezen 
protokol üyeleri de öğrencilere he-

diyeler verdi. Kocaeli Sanayi Odası Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı Çınar 
Ulusoy, Kocaeli Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Üyesi Atalay Kaya, Kocaeli Sa-
nayi Odası Genel Sekreteri Memet Ba-

rış Turabi, İlçe Milli Eğitim Müdürü Caferi Tayyar Mert, Okul 
Müdürü Hamit Şişman ve müdür yardımcıları ile öğretmen-
lerin katılımıyla gerçekleştirilen programda protokol üyeleri 
sınıfları gezerek öğrencilerle buluştu.

- Ali Ada: KSO’ya eğitime verdiği destek 
için teşekkür ederiz

Törende konuşan Kocaeli Vali Yardım-
cısı Ali Ada ise, Kocaeli Sanayi Odası’na eği-
time verdikleri destekten dolayı teşekkür 
ederek, “Kocaeli Sanayi Odamız bu okulu 
yaptı. Çanta ve kırtasiye malzemeleri he-
diyeleri ile eğitime desteğini sürdürüyor.  
Sizlerden istediğimiz sadece derslerinize 
çalışmanız. Ailenizi ve öğretmenlerinizi 
üzmemeniz. Hepinize yeni eğitim öğretim 
yılında başarılar diliyoruz” dedi.
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KSO Mesleki Eğitim Komisyonu toplandı

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Mesleki Eğitim 
Komisyonu toplantısı gerçekleştirildi. 
Toplantıda Solidworks Tasarım Yarış-

masının sonuçları değerlendirilerek, yarışma 
ile ilgili 2023-2024 hedefleri, 3308 sayılı Eği-
tim Kanunu ve Komisyonun çalışma planı gö-
rüşüldü.

KSO’dan dijital dönüşüm eğitimi

Kocaeli Sanayi Odası’nın, üyelerinin dijital dönüşüm konusunda farkındalıklarını artırmak, üye firmalara pilot ölçekli 
danışmanlık yapabilmek amacıyla Doğu Marmara Kalkınma Ajansı (MARKA) Teknik Destek Programı destekli eğitim 
ve danışmanlık faaliyetleri HYT Yönetim Danışmanlık işbirliğinde sürüyor.
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Referans no: BRNL20230904015
Mobilya, aydınlatma, ev aksesuarları ve mutfak eşyaları konusunda uzmanlaş-
mış Hollandalı tasarım stüdyosu bükülmüş metal borular ve başka metal parça-
lar üretebilecek bir imalatçı aramaktadır. Firma başlangıçta küçük miktarlarda 
satın alım gerçekleştirecek ancak bir yılın ardından artış olacaktır. İş birliği, 
tedarikçi veya ticaret anlaşması kapsamında gerçekleşebilecektir.

Referans no: BRSE20230905009
İsveçli yenilikçi bir mimari ve mobilya tasarım stüdyosu, prototip geliştirme ve 
seri üretim için modüler ürün depolama mobilya birimleri için bir üretim ortağı 
aramaktadır. Ortaklık anlaşması, uzun vadeli seri üretim veya proje tabanlı üre-
tim için prototip ve ürün geliştirmeyi içerecektir.

Referans no: BRDE20230822004
Alman özel makine üreticisi, Alman sınır bölgesinde veya Doğu Avrupa’da, çi-
zimlere göre tek parçadan küçük serilere kadar torna parçaları, freze parçaları, 
sac metal ve kaynaklı parçaları üretebilecek, uzun vadeli iş ortakları aramakta-
dır. İş birlikleri tedarikçi anlaşmaları şeklinde gerçekleştirilecektir.

Referans no: BRPL20230822008
Daha önce Carrefour, Kaufland, ve Auchan gibi gıda firmalarının doğrudan distri-
bütörlüğünü yapmış Polonyalı firma, Polonya pazarına girmeyi düşünen yabancı 
firmalara satış temsilciliği yapmak istemektedir. Firmanın önceki uzmanlığı gıda 
alanında olmasına karşın diğer sektörlerde de (örn. Otomotiv) iş birliği yapmaya 
hazırdır. Ürünlerin Polonyalı müşterilere tanıtılmasındaki sürecin tamamı firma 
tarafından gerçekleştirilecektir.  Firma, ticari acente anlaşması kapmasında iş 
birliği öngörmektedir.

Referans no: BRAT20230809019
Avusturyalı firma, havacılık, otomotiv, tıp ve ilaç gibi birçok sektöre standart 
veya özelleştirilmiş ambalaj tasarımı ve imalatı gerçekleştirmektedir. Hali hazır-
da uluslararası iş birlikleri içinde yer alan firma, güvenilir ve yüksek kalite ürün 
sunabilecek tedarikçiler aramaktadır. Söz konusu tedarikçilerin AB standartla-
rına uygunluğu ve partnerliğin başında gizlilik sözleşmesi imzalaması iş birliği 
için ön şartlardır.

Referans no: BRIL20230814005
İnşaat malzemeleri alanında ithalatçı, pazarlamacı ve satıcı İsrailli firma, yerel 
işletmelerin talep ve ihtiyaçlarına uygun inşaat, endüstri, tarım ve peyzaj alanla-
rında kullanılacak alet ve cihaz üreticileri aramaktadır. Potansiyel iş birlikçiler 
ile ticari acentelik ve dağıtım hizmetleri anlaşması yapılacaktır

Referans no: BRPT20230809030
Portekizli firma yenilikçi, fonksiyonel, kullanışlı ve çevre dostu, yemek taşımak 
için kullanılacak bir kutu geliştirmiştir. Firma, yeni şekiller ve yeni malzemeleri 
prototiplemek ve üretmek için uzun vadeli stratejik bir iş ortağı aramaktadır. 
Firma imalat ve lisans verme anlaşmaları yapmayı planlamaktadır.

Referans no: BRSE20230830004
İsveçli firma 35 yıldır villa bahçeleri, çiftlikler, hayvancılık, demir ve kara yolları 
gibi çeşitli kullanımlar için çit ve alan koruma çözümleri sunmaktadır. Firma, 
alanlarında ileride yer alma ve yenilikçi çözümler geliştirme çabalarını sürdür-
mek için yeni tedarikçiler aramaktadır. Firma, öncelikle temel işine yakın yeni 
ürünler bulmayı düşünmektedir, ancak faaliyet alanı içinde yeni yenilikçi öneri-
lere açıktır. Potansiyel iş ortakları tarım ve bahçecilikte kullanılan çit ve alan 
koruma ürünleri üreticisi olmalı ve İskandinav pazarında bulunmayan ürünler 
için münhasır hak sunmalıdır.

AVRUPA İŞLETMELER AĞI DOĞU MARMARA ABİGEM
TİCARİ ve TEKNOLOJİK İŞBİRLİĞİ PLATFORMU

Avrupa İşletmeler Ağı’nda yayım-
lanan yabancı firma profilleri hakkında 
bilgi almak için Doğu Marmara ABİ-
GEM ile iletişime geçebilirsiniz.

Kocaeli Merkez Ofisi
0 262 323 08 56
Yelda Kanpara 
ykanpara@abigemdm.com.tr 
Alp Erbayri 
aerbayri@abigemdm.com.tr

Avrupa İşletmeler Ağı (Enterprise Europe 
Network), Avrupa Birliği ile ilgili konularda 
KOBİ ölçeğindeki işletmeler için önemli baş-
vuru noktalarından biridir. Dünyanın en büyük 
iş ağlarından biri olan Avrupa İşletmeler Ağı,  
40’dan fazla ülkede 450’den fazla üye kuruluş 
ile KOBİ’lerin rekabet edebilirliklerini arttır-
mak ve firmalar arasındaki iş birliklerini geliş-
tirmek amacıyla hizmet vermektedir.

Bu bağlamda, Avrupa İşletmeler Ağı üyesi 
olan Doğu Marmara ABİGEM yabancı firma 
profillerini Türk firmalar ile paylaşmakta ve 
Türk firmaların bilgilerini iş birliği profil formu 
oluşturarak söz konusu Ağ’da yayımlamaktadır. 
Ticari ya da teknolojik iş birliği fırsatı arayan, 
yurtdışına açılmak ve pazar payını genişletmek 
isteyen KOBİ’ler ücretsiz olarak bu hizmetten 
faydalanabilmektedir.

Ticari ve Teknolojik İşbirliği Teklif ve Talepleri
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